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Wybory 2020 | Sukces Andrzeja Dudy, udany wieczór wyborczy na Błoniach

Prezydent o Łowiczu:
Tu jest serce Polski,
tu jest serce Europy!

W amfiteatrze  
na Błoniach, 
wypełnionym swymi 
sympatykami, 
ubiegający się  
o reelekcję prezydent 
Polski Andrzej 
Duda świętował 
wyraźne zwycięstwo 
w I turze wyborów 
prezydenckich.  
Mógł się tu czuć  
jak u siebie, bowiem  
na Ziemi Łowickiej  
i w powiatach 
ościennych wygrał 
jeszcze bardziej niż  
w skali całego kraju. 
O przebiegu wyborów 
i wynikach – czytajcie 
na str. 3, a reportaż  
z wieczoru wyborczego  
– na str. 16-17.

Łowicz 
Straciliśmy 
tunel
To jest niedobra wieść 
dla dzielnicy Korabka.  
W miniony piątek 26 czerwca 
burmistrz Krzysztof Kaliński 
wystąpił do spółki PKP PLK 
o bezkosztowe rozwiązanie 
umowy w sprawie budowy 
wspólnymi siłami miasta  
i kolei, tunelu pod torami linii 
Warszawa-Poznań,  
w ciągu ulic Mostowej – 
Armii Krajowej. 

Rezygnacja jest wynikiem pod-
jętej dzień wcześniej decyzji więk-
szości radnych Rady Miejskiej  
(z klubów PiS i Łowickie.pl), któ-
rzy odmówili finansowania tej in-
westycji. 

Naczelnik miejskiego wydziału 
inwestycji Grzegorz Pełka nie kry-
je rozczarowania decyzją radnych. 
Wskazuje, że obecnie, gdy linia 
jest modernizowana, rzeczywiście 
ruch na niej jest niewielki, ale gdy 
modernizacja szlaku się zakoń-
czy, można się liczyć z ruchem 
na niej nawet do 300 pociągów 
na dobę, czego dotąd nigdy nie 
było. Na tym akurat przejeździe, 
położonym blisko dworca, rogat-
ki są natomiast zamykane jeszcze 
gdy pociąg stoi na stacji, czyli na 
kilka minut zanim pojawi się na 
przejeździe. To oznacza, że prze-
jazd będzie częściej zamknięty 
niż otwarty. Na kolejnych przejaz-
dach, w ul. Seminaryjnej i Płoc-
kiej, będzie tylko trochę lepiej. 

Zdaniem naczelnika, nie moż-
na wykluczyć, że w przyszłości 
PKP będzie skłonna zawrzeć inną 
umowę w sprawie budowy tunelu. 
Może pojawią się też kolejne fun-
dusze, po które będzie można się-
gnąć. Ale na pewno usytuowanie 
tego przejazdu jest dla kolei mniej 
dokuczliwe niż dla miasta – więc 
tej pewności mieć nie można. 
PKP może, ale nie musi – a miesz-
kańcy Korabki szybko po oddaniu 
do użytku zmodernizowanej tra-
sy odczują skutki decyzji radnych.  
O dyskusji na sesji – str. 10.   bb

Gm. Nieborów | Wylała woda ze Skierniewki

Żywioł wody 
przypomniał o sobie
Ten rok obfituje w różnego 
rodzaju klęski. Pisaliśmy 
już o suszy – która mimo 
ostatnich opadów nadal 
nam zagraża – w ubiegłym 
tygodniu natomiast powiat 
łowicki, jak i wiele miejsc  
w Polsce, walczył  
z podtopieniami. 

24 czerwca w Bobrownikach 
zebrał się sztab kryzysowy, który 
ma pomóc mieszkańcom, którym 
woda zalała domy, budynki go-
spodarcze, podwórka, pola i łąki. 

Najpoważniej ucierpiały czte-
ry posesje w Bobrownikach.  

W jednej z nich woda wlała się do 
salonu, w drugiej także do części 
mieszkalnej. Problem dotknął do-
mów po jednej stronie drogi, bo po 
drugiej, gdzie teren jest wyniesio-
ny, nic się takiego nie stało. Alar-
mujące sygnały napływały też od 
mieszkańców Mysłakowa i Ar-
kadii, choć tam szkody dotyczy-
ły głównie nie posesji, ale upraw 
rolnych. Pomoc mieszkańcom za-
lanych posesji obiecał wojewoda 
łódzki Tobiasz Bocheński, który 
w środę przyjechał do tej miej-
scowości, biorąc udział w spotka-
niu z udziałem m.in. przedstawi-
cieli władz samorządowych, PSP  
i Wód Polskich.   str. 2

Łowicz i okolice | Rządowa pomoc dla samorządów

17 milionów dla miasta i gmin
Prawie 8 milionów złotych na inwestycje dostanie Łowicz 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, instrumentu 
wsparcia dla samorządów lokalnych, borykających się  
ze skutkami epidemii. Łącznie miasto, powiat i gminy  
w naszej okolicy otrzymają około 17 milionów złotych.  
Na ich konta przyjdą po prostu przelewy.

 Jak się dowiadujemy w Urzę-
dzie Wojewódzkim w Łodzi, 
nabór wniosków od gmin i po-
wiatów rozpocznie się już w II po-
łowie lipca, najdalej w I połowie 
sierpnia. Przyznanie funduszy nie 
jest jednak obwarowane koniecz-
nością spełnienia jakichś warun-
ków – przyznawane są one każdej 
gminie w kraju, wyliczane według 
ustalonego algorytmu, uwzględ-
niającego stopień zamożności 
gmin i skalę ich wydatków mająt-

kowych. Wnioski mają być kiero-
wane do premiera elektronicznie, 
za pośrednictwem wojewody, pie-
niądze mają trafić do samorządów 
w ciągu kilku tygodni. 

Nasze miasto i gminy otrzyma-
ją następujące kwoty (w złotych):
 gmina miasta Łowicza – 

7 920 429 
 powiat łowicki – 1 886 406 
 gmina Bielawy – 500 000 
 gmina Chąśno – 500 000 
 gm. Domaniewice – 581 587 

 gmina Kiernozia – 500 000 
 gm. Kocierzew Pd. – 500 000 
 gmina Łowicz – 1 272 464 
 gmina Łyszkowice – 691 569 
 gmina Nieborów – 915 969 
 gmina Zduny – 500 000
 gmina Bolimów (pow. skier-

niewicki) – 970 628 zł.
Pieniądze będą mogły być prze-

znaczone na inwestycje w drogi, 
wodociągi, kanalizacje, budowę 
żłobków, remonty szkół i przed-
szkoli i inne potrzebne przedsię-
wzięcia.

W skali kraju Tarcza 4.0 to łącz-
nie 6 miliardów złotych, z tego 
ponad 2,6 miliarda trafi do gmin 
wiejskich i miejsko-wiejskich. – 
Fundusz Inwestycji Lokalnych do-
starczy władzom lokalnym kapitał 
inwestycyjny.  str. 4
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Gm. Nieborów | Wylała woda ze Skierniewki

Żywioł wody przypomniał o sobie
dokończenie ze str. 1

W szacowaniu strat i złożeniu 
wniosków o odszkodowania po-
maga Urząd Gminy w Nieboro-
wie. Osobną kwestią są też zbiera-
ne wnioski o szkody rolnicze. 

Siły i środki na miejscu
O skali zagrożenia i szkód 

mogą świadczyć statystyki PSP 
w Łowiczu. W nocy z 23 na 24 
czerwca w Bobrownikach inter-
weniowały cztery zastępy OSP – a 
był to dopiero wstęp. 24 czerwca 
o 6.43 straż rozpoczęła interwen-
cję, która zakończyła się dopiero 
następnego dnia o 15.06. W tym 
czasie w Bobrownikach interwe-
niowało łącznie 31 zastępów (25 
z PSP i 6 OSP), a w nich 61 stra-
żaków. W trakcie trwania tej akcji, 
24 czerwca, 7 innych zastępów (6 
PSP i 1 OSP) przez przeszło 3 go-
dziny walczyło z żywiołem wody 
w Mysłakowie.

Zaczęło się od zrzutu 
w Skierniewicach
Podtopienia wystąpiły po zrzu-

cie dużej ilości wody, nagro-
madzonej w zbiorniku Zadębie 
w Skierniewicach, który zbiegł się 
dodatkowo z intensywnymi opa-
dami. Zrzut rozpoczął się w so-
botę 20 czerwca i był prowadzony 
stopniowo, przez kilka dni. Gmi-
na Nieborów już wtedy ostrze-
gała mieszkańców o możliwym 
podniesieniu się poziomu wody 
w Skierniewce i jej dopływach.

– O planowanym zrzucie byli-
śmy powiadomieni w sobotę, ob-
jechałem więc trzy tamy znajdują-
ce się na terenie gminy Nieborów 
(wszystkie są prywatne) – powie-
dział nam wójt Jarosław Papuga. 
Według jego rozeznania stan tam 
jest różny, bo na przykład w Arka-
dii jest całkiem nowa, w Dzierz-
gówku też w niezłym stanie, 
w nieco gorszym ta w Mysłako-
wie. Zdaniem wójta w tym przy-
padku nie ma to większego zna-
czenia, bo przy tak dużym zrzucie 
na nieuregulowanej rzece nie da 
się zatrzymać przypływu nad-
miaru wody. Wójt dodaje, że pro-
blemem jest tu przede wszystkim 

brak zapasu przeciwpowodziowe-
go na zalewie Zadębie w Skier-
niewicach, który stał się atrakcyj-
nym zalewem rekreacyjnym, nie 
spełnia natomiast w wystarczają-
cym stopniu funkcji retencyjnych. 
– Zbiornik powinien mieć zapas 
powodziowy na poziom ok. 30%, 
tutaj to było ok. 10% – mówi wójt. 

Drugą kwestią jest sprawa re-
gulacji Skierniewki, na której ta-
kie działania były podjęte tylko na 
jednym ze środkowych odcinków. 
– Taka regulacja, jeśli ma przyno-
sić pozytywny skutek, powinna 
być prowadzona od ujścia w górę 
rzeki, a nie obejmować tylko odci-
nek gdzieś w połowie.

Sposób regulacji, o jakim mówi 
wójt, powoduje, że woda nie pły-
nie naturalnym rytmem, czego 
skutkiem są zagrożenia (gwałtow-
ne wezbrania) w miejscach, gdy 
woda w korycie regulowanym 
zderza się z tą w nieregulowanym.

O mały włos, 
a ucierpiałby 
grobowiec Heleny
Woda ze Skierniewki zala-

ła alejki parku romantycznego 
w Arkadii, który na dwa dni mu-
siał zostać z tego powodu za-
mknięty dla zwiedzających, pra-
cownicy natomiast mieli dużo 
pracy przy usuwaniu skutków. 

Szkody i tak mogły być dużo 
większe, bo woda w pewnym 
momencie niebezpiecznie pod-
chodziła pod symboliczny gro-
bowiec Heleny Radziwiłłowej na 
skraju ogrodu, w górnej jego czę-
ści. Poziom rzeki podniósł się do 
wysokości stóp grobowca.

Kurator Muzeum w Nieboro-
wie i Arkadii Monika Antczak 
mówi, że dałoby się tego uniknąć, 
gdyby miała wcześniej informa-
cję na temat planowanego zrzutu 
wody w Skierniewicach.

– Przygotowalibyśmy worki 
i inne zabezpieczenia, bylibyśmy 
w gotowości – mówi Monika Ant-

czak, nie ukrywając, że sytuacja 
ze środy bardzo ją zdenerwowa-
ła. – Zabrakło przepływu informa-
cji. Nie mieliśmy żadnych sygna-
łów z zewnątrz, dopiero w nocy 
nasza ochrona powiadomiła mnie, 
że niebezpiecznie podnosi się po-
ziom wody.

Wicestarosta: 
nie można winić 
jednej strony
Piotr Malczyk, wicestarosta ło-

wicki, nie chce obarczać winą za 
podtopienia samorządu skiernie-
wickiego ani przeprawiających 
zrzut z zalewu Zadębie. Jego zda-

niem mogła to być tylko jedna 
z wielu przyczyn, które doprowa-
dziły do wylania rzeki, na pewno 
trzeba zauważyć też wieloletnie 
zaniedbania na terenie powiatu ło-
wickiego – potrzebne jest udroż-
nienie koryta Skierniewki, zadba-
nie o przepusty. – Do podobnych 
sytuacji dochodziło już w prze-
szłości – mówi. Dodaje, że sam 
pamięta, bo brał wtedy udział 
w akcji ratunkowej jako strażak 
PSP, że do dużo groźniejszych pod-
topień doszło w tej części powiatu 
w 2013 roku. – Obecną sytuację, 
w porównaniu z tamtą, możemy 
nazwać „alarmową”, a nie kry-
zysową – mówi Piotr Malczyk. – 
Nie lekceważymy tego, wyciąga-
my wnioski.

Przyznaje, że podobnie jak ku-
rator Monika Antczak, odniósł 
wrażenie, że przepływ informacji 
między poszczególnymi instytu-
cjami pod tym względem wyma-
ga usprawnienia, a także pogłębio-
nej koordynacji działań. Chwali 
natomiast PSP za bardzo sprawne 
działanie, które pomogło opano-
wać sytuację jeszcze tego samego 
dnia, kiedy do niej doszło, głów-
nie dzięki wykorzystaniu strażac-
kich pomp. 

Mówi, że już są planowane ko-
lejne spotkania przedstawicie-
li wojewody, powiatu łowickie-
go, gminy Nieborów, Skierniewic 
i Wód Polskich, które dają nadzie-
ję na wypracowanie skuteczniej-
szej strategii działania.

To niemal jak plagi
– To się powtarza mniej więcej 

co 7 lat, co przywołuje skojarzenia 
z plagami egipskimi – mówi wła-
ściciel jednej z zalanych posesji. 
– To ma też dobrą stronę, w tym 
sensie, że już jesteśmy przygo-
towani, wiemy co robić w takich 
sytuacjach, jak reagować. Oczy-
wiście mamy nadzieję, że ktoś się 
w końcu tym problemem zajmie 
i rozwiąże go defi nitywnie. 

Jak relacjonuje nasz rozmówca,  
pierwsze interwencje straży zwią-
zane z koniecznością wypompo-
wania wody z rowów były już 23 
czerwca wieczorem. W nocy wy-
dawało się, że sytuacja jest już do-
bra, natomiast w środę rano na 
dobre rzeka wystąpiła z koryta. – 
Mieszkania nam na szczęście nie 
zalało, bo mieszkamy wyżej, na-
tomiast mamy podpiwniczenia 
budynków, w jednych woda sta-
ła na wysokości 1,20 m, w dru-
gim 30-40 cm – opowiada nasz 
rozmówca. – Szlamem i wodą 
zostało zalane całe podwórko, 
najbardziej mi szkoda ogródka, 
w którym mam wiele nietypo-
wych, ciekawych okazów roślin. 
Robię wszystko by je uratować, 
ale straty na pewno są.    tm

Służby na miejscu. Na pierwszym planie, na zdjęciu po lewej najwyższy, wojewoda Tobiasz Bocheński. Pierwszy z lewej wójt gminy Nieborów 
Jarosław Papuga. Na zdjęciu po prawej zalana posesja w Bobrownikach.

W Bobrownikach 
interweniowało 
łącznie 31 zastępów 
(25 z PSP i 6 OSP), 
a w nich 
61 strażaków.

Arkadia | Wypadek na DK 92

Po rannego przyleciał śmigłowiec
Opel Astra oraz pasażerski 
bus marki Renault zderzyły 
się 25 czerwca około 10.40 
w Arkadii, na drodze 
krajowej nr 70. Poważnych 
obrażeń doznał kierowca 
Opla, który z miejsca 
wypadku został zabrany do 
szpitala śmigłowcem LPR.

Według wstępnych ustaleń po-
licji, kierowca samochodu oso-
bowego, 62-letni mieszkaniec 
powiatu łowickiego, zamierzał 
skręcić w lewo, w polną drogę. 
Uderzył w niego bus, wykonujący 
w tym czasie manewr wyprzedza-

nia innego samochodu. Ustalenia 
te pokrywają się z tym, co na miej-
scu wypadku mówił nam jeden ze 
świadków. Dodał on jeszcze, że 
bus jechał bardzo szybko.

Przed przybyciem służb, pierw-
szej pomocy 62-latkowi udzie-
lał kierowca innego samochodu, 
tego, którego próbował wyprze-
dzić bus. Według jego relacji – po 
ocuceniu rannego, udało się na-
wiązać z nim kontakt, uskarżał się 
on na ból dolnego odcinka kręgo-
słupa. Później został przekazany 
służbom, a na koniec ratownikom 
ze śmigłowca LPR „Ratownik 
16”, który wylądował na polu, tuż 
przy drodze. Nie było możliwości 

sprawdzenia poszkodowanego al-
komatem, dlatego pobrano od nie-
go próbkę krwi do badań pod ka-
tem zawartości alkoholu.

Busem podróżowało 11 osób, 
ale żadna z nich nie doznała obra-
żeń wymagających hospitalizacji. 
Kierował 66-letni mieszkaniec po-
wiatu kutnowskiego. Był trzeźwy.

Działania służb trwały do go-
dziny 13, w tym czasie droga była 
nieprzejezdna, utworzył się na niej 
duży korek, w większości two-
rzony przez ciężarówki. Interwe-
niowało 5 zastępów straży pożar-
nej (w tym 4 z PSP i jeden z OSP 
w Nieborowie), policja, ZRM 
i wspomniany już śmigłowiec.  tm

Działania na miejscu zdarzenia, po stanie samochodu osobowego 
widać jak niebezpieczny był to wypadek. 
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Woda zalewała duże obszary. Na zdjęciu: Bobrowniki.
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Maurzyce | DK 92

Pijany jechał 
do pracy
We wtorek, 30 czerwca, 
około godziny 18.20 
patrolujący teren dzielnicowi 
z Łowicza skontrolowali 
samochód marki Fiat 
stojący na środku DK 92 
w Maurzycach. 

Siedzący za kierownicą 58-letni 
mieszkaniec powiatu łowickiego 
był kompletnie pijany i nie posia-
dał prawa jazdy. Badanie alkoma-
tem wykazało ponad 3,2 promila 
alkoholu. Mężczyzna tłumaczył 
policjantom, że jedzie do pracy na 
teren gminy Kocierzew Płd.  aa 
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Aktualności
Łowicz | Wybory prezydenckie za nami i... przed nami

To było święto demokracji: wybory!
Rekordowa frekwencja, zacięta walka do ostatniej 
chwili, kampania wyborcza przerwana na pewien 
czas z powodu epidemii. 11 kandydatów 
– ale prawdziwa walka rozegrała się między 
kandydatami PiS i PO. Piękna, może nieco zbyt 
upalna pogoda. I jeszcze wieczór wyborczy 
Andrzeja Dudy w Łowiczu (patrz str. 16-17)
Tak wyglądały niedzielne wybory prezydenckie. 

Od wcześniejszych różniły się 
tym, że w każdym lokalu obo-
wiązywały ograniczenia dotyczą-
ce liczby osób, które mogły na 
raz wejść. Z tego powodu, okre-
sowo tworzyły się przed siedziba-
mi obwodowych komisji wybor-
czych kolejki, jednak nie były one 
bardzo długie. Przed wejściem do 
każdego lokalu był udostępniony 
płyn do dezynfekcji rąk, członko-

wie komisji, którzy wydają karty 
siedzieli przy oddzielnych stoli-
kach. Mieli na twarzach maski lub 
przyłbice. Wszyscy wyborcy, któ-
ry spotkał nasz reporter, byli zdy-
scyplinowani i również mieli na 
twarzach maseczki. 

– Wybory przebiegły spraw-
nie, bez zakłóceń – ocenia Maria 
Więckowska, sekretarz miasta. 

Wszystkie lokale obwodo-
wych komisji wyborczych – a na 
terenie miasta były 23, w tym 21 
otwarte i 2 zamknięte (na tere-
nie szpitala oraz zakładu karne-
go) rozpoczęły pracę o godz. 7.00 
i czynne były do godz. 21.00. 

Sami członkowie komisji pra-
cowali jednak na dwie zmiany: 
pierwsza musiała przyjechać na 
miejsce na godz. 6.00 i pracowa-
ła do 14.00. Druga rozpoczynała 
pracę o godz. 14.00 i kończyła po 
policzeniu głosów i sporządzeniu 
protokołu, co trwało do godzin 
nocnych. 

Nasz reporter był świad-
kiem zaskakującego zdarzenia 
w OKW nr 10, która mieściła się 
w Al. Sienkiewicza, w dawnym 
budynku Gimnazjum nr 1, obec-
nie w siedzibie Biblioteki Miej-
skiej. Mieszkanka os. Starzyńskie-
go, która przyszła głosować, nie 
schowała dowodu osobistego po 
okazaniu go komisji. Zakreśliła 
swojego kandydata i podeszła do 
urny. W jednej ręce miała kartę, 
w drugiej – właśnie dowód. Z roz-
targnienia wrzuciła do urny swój 
dowód. Jedna z pań z komisji wi-

działa to i próbowała ją ostrzec, ale 
było za późno. 

Kobieta bardzo się zestresowa-
ła, ale od razu członkowie komi-
sji ją uspokoili, że dowód jest bez-
pieczny, odzyskała jeszcze tego 
samego dnia. Po otwarciu urny 
i policzeniu głosów miał zostać 
zabezpieczony, aby ktoś z jej ro-
dziny mógł o odebrać. 

Jak zasłyszał nasz reporter 
w jednej z komisji, zdarzało się 
też, że wyborca przyszedł dwa 
razy, ponieważ nie pamiętał czy 
głosował. Okazało się, że już 
wcześniej spełnił swój obywatel-
ski obowiązek.

I jeszcze jedna sprawa zwróci-
ła naszą uwagę – niektórzy wy-
borcy nie składali swoich kart 
i gdyby inni chcieli się dowie-
dzieć, jak głosowali, to jeśli wpa-
dała ona do góry zadrukowaną 
stroną, to można było zobaczyć to 

bez problemu. Przezroczyste urny 
nie do końca zapewniają nam taj-
ność głosowania. 

Frekwencja w Łowiczu 
wyższa niż w Polsce
A oto wyniki: w Łowiczu 

uprawnionych do głosowania było 
22.860 osób, w wyborach łącznię 
udział wzięło 15.089 osób, co sta-
nowi 66%. Bezpośrednio głoso-
wało 14.981 osób, koresponden-
cyjnie – 108. Głosów ważnych 
było 15.031. 

Frekwencja w mieście była 
wyższa niż w Polsce – a ta wyno-
siła 64,51%, niż w województwie 
łódzkim – średnia 65,65% i niż 
w powiecie łowickim – 64,54%. 
Z gmin powiatu łowickiego tylko 
Nieborów miał wyższą frekwen-
cję. 

Mobilizacja mieszkańców Ło-
wicza nie była wszędzie jednako-

wa. Największa była na Zatorzu, 
gdzie działały w sumie dwie ob-
wodowe komisje wyborcze, ale 
tylko w jednej z nich, nr 4, mie-
szącej się w świetlicy Rodzinnych 
Ogródków Działkowych przy ul. 
Bolimowskiej, wynik był wysoki 
– wyniósł 73,01%. 

Najmniej osób głosowało 
w OKW nr 2 na Korabce, w jednej 
z dwóch komisji, które siedzibę 
miały na terenie Szkoły Podstawo-
wej nr 3 przy ul. Grunwaldzkiej. 
Tu frekwencja wyniosła 53,59%. 

Więcej na Dudę, 
mniej na 
Trzaskowskiego 
Wyniki wyborów w Łowiczu 

są zbliżone do ogólnopolskich, 
przy czym Andrzej Duda uzyskał 
u nas o 1,83 punktu procentowego 
więcej niż w kraju, a Rafał Trza-
skowski 0,86 pkt. mniej. 

Przypomnijmy, że w Polsce na 
Andrzeja Dudę głosowało 43,50% 
osób, na Rafała Trzaskowskiego – 
30,46%, na Szymona Hołownię 
– 13,87%, na Krzysztofa Bosaka 
– 6,78%, na Władysława Kosinia-
ka-Kamysza – 2,36%, na Roberta 
Biedronia – 2,22%, pozostali kan-
dydaci czyli Marek Jakubiak, Mi-
rosław Piotrowski, Paweł Tanajno, 
Waldemar Witkowski i Stanisław 
Żółtek – nie przekroczyli nawet 
0,3%. 

W Łowiczu na Andrzeja Dudę 
głosowało 6.813 osób, co stanowi 
45,33%, Rafał Trzaskowski zebrał 
4.449 głosów czyli 29,60%, Szy-
mona Hołownia – 1.906 głosów 
czyli 12,68%, Krzysztof Bosak – 
1002 głosów czyli 6,67%, Wła-
dysław Kosiniak-Kamysz – 396 
głosów czyli 2,63%, a Robert Bie-
droń – 343 głosy czyli 2,28%. Po-
zostali: Stanisław Żółtek – 51 gło-
sów czyli 0,34%, Marek Jakubiak 
– 29 głosów czyli 0,19%, Paweł 
Tanajno – 18 głosów czyli 0,12% 
Mirosław Piotrowski – 14 gło-
sów co stanowi 0,09% i Walde-
mar Witkowski – 10 głosów czyli 
0,07%.  mwk

Wybory 2020 | Głosowanie w powiecie łowickim i gminach

W okolicach Łowicza zdecydowanie wygrał obecny prezydent
64,54% – tyle wyniosła frekwencja w powiecie łowickim podczas 
pierwszej tury wyborów prezydenckich 28 czerwca. Gdyby decydował 
tylko powiat łowicki, druga tura nie byłaby potrzebna – Andrzej Duda 
otrzymał u nas 23.074 głosów, czyli 56,71% oddanych.

Drugie miejsce w powiecie ło-
wickim zajął Rafał Trzaskowski, 
z wynikiem 18,53% (7541 gło-
sów). Pozostali kandydaci: Szy-
mon Hołownia uzyskał 11.06% 
(4499 głosów), Krzysztof Bosak 
7,09% (2883 głosy), Władysław 
Kosiniak-Kamysz – 4,07% (1656 
głosów), Robert Biedroń 1,78% 
(726 głosów). Żaden z pozosta-
łych kandydatów nie zdobył w na-
szym powiecie więcej niż 0,3% 
głosów. Najmniej miał Mirosław 
Piotrowski – 0,07% (29 głosów).

We wszystkich podłowic-
kich gminach wygrywał Andrzej 

Duda, a procentowo najlepszy 
wynik miał w gminie Kocierzew 
Południowy, gdzie oddano na nie-
go 71,64% głosów. Jego rywal w 
drugiej turze, prezydent Warsza-
wy Rafał Trzaskowski procentowo 
największe poparcie w naszym 
powiecie miał w mieście Łowicz 
– 29,60%. Rafał Trzaskowski był 
też drugi w większości okolicz-
nych gmin, choć nie we wszyst-
kich, wyjątkiem są gminy Chaśno, 
gdzie drugi był Władysław Kosi-
niak-Kamysz, oraz Domaniewice 
i Kiernozia, gdzie drugie miejsce 
zajął Szymon Hołownia.

Tak wyglądało głosowanie 
w poszczególnych gminach po-
wiatu łowickiego oraz w bliskich 
nam gminach Bolimów (powiat 
skierniewicki) i Sanniki (powiat 
gostyniński). Podajemy wyniki 
kandydatów, którzy w danej gmi-
nie otrzymali więcej niż 1% gło-
sów:

W gminie Bielawy – An-
drzej Duda – 67,36%, Rafał Trza-
skowski – 12,64%, Szymon Ho-
łownia – 7,90%, Krzysztof Bosak 
– 6,11%, Władysław Kosiniak-Ka-
mysz – 3,84%, Robert Biedroń – 
1,56%. Frekwencja – 60,14%.

W gminie Bolimów – An-
drzej Duda – 57,97%, Rafał Trza-

skowski – 16,43%, Szymon Ho-
łownia – 11,48%, Krzysztof 

Bosak – 8,04%, Władysław Ko-
siniak-Kamysz – 3,87%, Robert 
Biedroń – 1,57%. Frekwencja – 
64,47%.

W gminie Chąśno – Andrzej 
Duda – 64,86%, Władysław Kosi-
niak-Kamysz – 9,88%, Krzysztof 
Bosak – 8,53%, Szymon Hołow-
nia – 7,24%, Rafał Trzaskowski – 
7,18%, Robert Biedroń – 1,08%. 
Frekwencja – 61,45%.

W gminie Domaniewice 
– Andrzej Duda – 65,08%, Szy-
mon Hołownia – 11,57%, Rafał 
Trzaskowski – 9,98%, Krzysztof 
Bosak – 7,53%, Władysław Ko-
siniak-Kamysz – 3,91%, Robert 
Biedroń – 1,46%. Frekwencja 
63,67%.

W gminie Kiernozia – An-
drzej Duda – 67,48%, Szymon 
Hołownia – 10,29%, Rafał Trza-
skowski – 10,29%, Krzysztof 
Bosak – 5,70%, Władysław Ko-
siniak-Kamysz – 4,84%. Fre-
kwencja  59,67%.  str. 4

Były takie momenty, że przed lokalami wyborczymi tworzyły się kolejki. Tą sfotografowaliśmy około godz. 
12 przed Przedszkolem nr 5 na ul. Chełmońskiego.
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WÓZ STRAŻACKI TRAFI DO GMINY, 
W KTÓREJ WYGRAŁ TRZASKOWSKI
68,34% frekwencji 
w pierwszej turze w gminie 
Nieborów - najaktywniejszej 
pod tym względem 
w powiecie łowickim - nie 
wystarczyło, by sięgnąć 
po warty około miliona 
złotych samochód 
strażacki od MSWiA. W 
akcji „Bitwa o wozy” w 
naszym województwie 
wygrała gmina Nowosolna 
(powiat łódzki wschodni), 
z frekwencją 77,72%. Jeśli 
rzeczywiście było tak, jak 

zarzucała opozycja - że 
akcja to próba aktywizacji 
społeczności popierających 
Andrzeja Dudę - to nie udało 
się, bo w gminie Nowosolna 
pierwszą turę wygrał Rafał 
Trzaskowski. 
Nasza sonda na stronie 
lowiczanin.info pokazuje, 
że internautom raczej nie 
przypadł do gustu pomysł 
MSWiA - 70% głosujących 
uznała akcję za żenującą, 
pochwaliło ją natomiast 21% 
głosujących. 

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info
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Radni w Łyszkowicach
nie dostali miejsca
na obrady. str. 7Aktualności

Wybory 2020 | Głosowanie w powiecie łowickim i gminach

W okolicach Łowicza zdecydowanie 
wygrał obecny prezydent

dokończenie ze str. 3
W gminie Kocierzew Pd. – 

Andrzej Duda – 71,64%, Rafał 
Trzaskowski – 8,14%, Szymon 
Hołownia – 7,02%, Krzysztof 
Bosak – 6,41%, Władysław Ko-
siniak-Kamysz – Frekwencja – 
62,13%.

W gminie Łowicz – Andrzej 
Duda – 59%, Rafał Trzaskow-
ski – 13,34%, Szymon Hołow-
nia – 12,03%, Krzysztof Bosak 
– 8,15%, Władysław Kosiniak-
-Kamysz – 4,75%. Robert Biedroń 
– 1,86%. Frekwencja 64,94%.

W gminie Łyszkowice – An-
drzej Duda – 66,86%, Rafał Trza-
skowski – 10,66%, Szymon Ho-
łownia – 10,14%, Krzysztof Bosak 
– 7,64%, Władysław Kosiniak-
-Kamysz – 2,72%. Robert Bie-
droń – Frekwencja – 62,18%.

W gminie Nieborów – An-
drzej Duda – 59,94%, Rafał Trza-
skowski – 15,25%, Szymon Ho-
łownia 11,81%, Krzysztof Bosak 
– 7,70%, Władysław Kosiniak-
-Kamysz – 2,95%, Robert Bie-
droń – 1,62%. Frekwencja – 
68,34%. 

W gminie Sanniki – Andrzej 
Duda – 69,99%, Rafał Trzaskow-

ski – 11,93%, Szymon Hołownia – 
7,79%, Krzysztof Bosak – 5,35%, 
Władysław Kosiniak-Kamysz – 
Frekwencja – 58,81%.

W gminie Zduny – Andrzej 
Duda – 57,57%, Rafał Trzaskow-

ski – 13,63%, Władysław Kosi-
niak-Kamysz – 9,83%, Szymon 
Hołownia – 8,92%, Krzysztof 
Bosak – 7,17%, Robert Biedroń 
– 2,02%. Frekwencja wyniosła 
64,57%.  tm

Łowicz i okolice | Rządowa pomoc dla samorządów

17 milionów dla miasta i gmin
dokończenie ze str. 1

– Chcemy wesprzeć wszystkie 
polskie gminy i powiaty – mówi-
ła komentując te decyzje wicepre-
mier, minister rozwoju Jadwiga 
Emilewicz.

***
Byłaby to super informacja 

do przekazania, gdyby nie była 
gorzka. Bo oto wiedząc, że te 
pieniądze są zapowiadane (co 
najmniej powinni byli wiedzieć), 
kilka dni wcześniej radni miejscy 
zrezygnowali z przeznaczenia 

dużo mniejszej kwoty, 400 tys. 
zł, na dokumentację technicz-
ną tunelu pod torami kolejowy-
mi, w ciągu ulic Mostowa – Ar-
mii Krajowej. Tłumaczyli, że nie 
ma pieniędzy. To zmusiło burmi-
strza do wypowiedzenia umowy 
z koleją (patrz tekst na str 1). Na 
miejsce Łowicza wskoczą inne 
samorządy, chcące współpraco-
wać z PKP. A starczyło poczekać 
kilka dni. 

Można odnieść wrażenie, że 
niechęć do burmistrza zaślepi-
ła co niektórych. Niestety, zbyt 

wielu. Czasami większość w Ra-
dzie Miejskiej ma rację w spo-
rach z burmistrzem, czasami jej 
nie ma – jak to w życiu. Tym ra-
zem racji nie miała – ale konse-
kwencje poniosą mieszkańcy. Co 
najwyżej Jakuba Wolskiego już 
na Korabce na radnego nie wy-
biorą – ale to za 3 lata i nie o taką 
satysfakcję chodzi. A Robertowi 
Wójcikowi nic się nie stanie – on 
nie z tego okręgu kandyduje. 

O obradach Rady, na których 
te decyzje zapadły – na str. 10. 

Wojciech Waligórski

REKLAMA

RZUT OKIEM | NIETYPOWY ROK 

W łowickich szkołach odbywały się w piątek, 26 czerwca, 
uroczystości kończące rok szkolny, które podobnie jak cały 
drugi semestr nauki, były inne od dotychczasowych. Uczniowie, 
którzy od marca przeszli na naukę zdalną, mieli tego dnia pierwszą 
od długiego czasu okazję, aby spotkać się w gronie swoich klas. 
W Szkole Podstawowej nr 3 zakończenie roku odbywało się w sali 
gimnastycznej, gdzie na uczniów czekała dyrektor Wioletta Puszcz 
wraz z wychowawcami, zaś rozdawanie świadectw poszczególnym 
klasom odbywało się zgodnie z ustalonym wcześniej harmonogramem. 
Dezynfekcja rąk i maseczki na twarzach był tego dnia obowiązkowe. aa 

Łowicz | To nie było zwyczajne przyjęcie

Polonia ugościła 
Pierwszą Damę
Gdy firma organizująca trasę 
wyborczą Andrzeja Dudy 
zbierała informacje,  
która łowicka restauracja  
ma już doświadczenie  
w przyjmowaniu VIP-ów, 
polecono jej Polonię.  
Wszak wcześniej lokal przy 
Starym Rynku gościł już brata 
cesarza Japonii i premiera 
Mateusza Morawieckiego.

Dlatego też właścicielka Polo-
nii Katarzyna Kośmider nie waha-
ła się ani przez moment i podjęła 
się zorganizowania cateringu dla 
pary prezydenckiej w budynku 
muszli na Błoniach podczas nie-
dzielnego wieczoru wyborczego. 
Zapytanie padło w piątek. – Cza-
su było mało, ale wystarczająco 
– mówi restauratorka. Chodziło 
o jedzenie serwowane w formie 
szwedzkiego bufetu, nie organi-
zowano przyjęcia. Jedzenie mia-
ło być do dyspozycji od godziny 
17.30, potrzebne były podgrze-

wacze, zdawano sobie sprawę, że 
trzeba będzie mieć wszystko świe-
że, a to co trzeba ciepłe, aż do póź-
nego wieczora.

Szczegółowe menu ustalano  
z funkcjonariuszką Służby Ochro-
ny Rządu, ona też sprawdzała 
dokumenty zakupu produktów 
żywnościowych i cały czas była 
obecna na miejscu. W dwóch po-
mieszczeniach przyległych do 
muszli koncertowej, mniejsze 

było zarezerwowane wyłącznie 
dla prezydenta, a w większym był 
do dyspozycji posiłek. 

Menu miało być proste, nie wy-
stawne, ale jak zawsze w takich 
przypadkach tak dobrane, by wy-
kluczyć alergeny, więc nie mogło 
być np. ryb, skorupiaków, gorczy-
cy, a jajka dopuszczalne były tyl-
ko w postaci przetworzonej. Kata-
rzyna Kośmider zaproponowała, 
by wykorzystać produkty lokalne, 
łowickie – i na to przystano. Był 
więc chłodnik na kefirze łowic-
kim, który Pierwsza Dama bardzo 
sobie chwaliła, były pyzy łowickie 
z gulaszem i surówką z kwaszone-
go ogórka – również zostały do-
cenione. Do tego trochę zimnych 
przekąsek, ciasto, owoce, kawa 
i herbata. Prezydent skosztował 
kruchych babeczek z humusem. 

– Cieszę się, że mogliśmy  
w tym uczestniczyć, to jest pre-
zydent Polski, on zawsze, kto-
kolwiek nim jest, jest najważ-
niejszym VIP-em – komentuje 
Katarzyna Kośmider.  wal

Agata Kornhauser-Duda kosztuje 
sałatek z Polonii.

RZUT OKIEM | BASENY ZAPRASZAJĄ

Zastępca burmistrza Bogusław Bończak i dyrektor OSiR Zbigniew 
Kuczyński wraz z jego pracownikami 1 lipca udział dokonali 
otwarcia odkrytych basenów na działce przy Pływalni Miejskiej. 
Otwarcie w zasadzie ograniczyło się do rozdania cukierków i przekazania 
pozdrowień, nie było bowiem potrzeby przerywania dobrej zabawy 
dzieciom, które już pluskały się w basenach – w praktyce są one bowiem 
otwarte już od początku tygodnia.  tm
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Pożegnanie 
Zmarł Andrzej 
Miziołek

30 czerwca, po walce z chorobą 
zmarł w wieku 72 lat Andrzej Mi-
ziołek, wieloletni kierownik dru-
żyny KS Pelikan Łowicz.

Popularny „Kiero” był legendą 
klubu z ulicy Starzyńskiego, gdzie 
pracował ponad 30 lat. Jeszcze  
w tym sezonie brał aktywny 
udział w meczach trzecioligowca. 

Msza św. żałobna zostanie od-
prawiona w piątek, 3 lipca, o go-
dzinie 14.00 w kościele pw. Świę-
tego Ducha w Łowiczu, po niej 
pogrzeb na cmentarzu Emaus.   aa
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REKLAMA

RZUT OKIEM | PLAC ZABAW NA BŁONIACH

2 tygodnie - tyle czasu 
zajął remont placu zabaw 
na łowickich Błoniach. 
Zamontowano „beczułkę 
aktywności”, stalową linę na 
zjeżdżalnię oraz tyrolkę, a stoły 
do tenisa stołowego zostały 
przeniesione w inne miejsce. 
Otwarcie placu zabaw nastąpi 
w piątek 3 lipca. jpFO
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Łowicz | Sprawa zagospodarowania budynku po Gimnazjum nr 1

Przedszkole do dawnego gimnazjum, 
a żłobek do przedszkola
To nie była łatwa decyzja, ale większością głosów Radzie Miejskiej udało się wypracować stanowisko 
w sprawie docelowego ulokowania Miejskiego Żłobka w budynku obecnego Przedszkola nr 2 „Pod Tęczą” na os. 
Starzyńskiego oraz zagospodarowania pomieszczeń w budynku po Gimnazjum nr 1 w Al. Sienkiewicza – dokąd 
przedszkole ma zostać przeniesione. Dyskusja ta prowadzona była na sesji Rady Miejskiej 25 czerwca.

Na razie nie wiadomo, kie-
dy te plany zostaną zrealizowane 
i ile będzie to kosztowało, cho-
ciaż Grzegorz Pełka – naczelnik 
Wydziału Inwestycji i Remontów 
w Urzędzie Miejskim w Łowiczu, 
przedstawił swoje szacunki. 

Przypomnijmy, że rozpatrywa-
ne były trzy warianty. Pierwszy to 
propozycja burmistrza Krzysztofa 
Kalińskiego, która zakładała ada-
ptację pomieszczeń o pow. 88 m2 
na parterze budynku gimnazjum 
pod kątem żłobka przeznaczone-
go dla 25-32 dzieci. Koszt oszaco-
wany został na 800 tys. -1 mln zł. 

Drugi wariant, złożony przez 
radnych Wiesławę Gęburę i Łuka-
sza Jażdżyka zakładał budowę od 
podstaw nowego żłobka dla 75-
100 dzieci, co kosztować może – 
według naczelnika – od 10 do 14 
mln zł. 

Trzecia propozycja, radnych 
Jacka Wiśniewskiego i Lecha 
Aniszewskiego zakładała przenie-
sienie Przedszkola nr 2 „Pod Tę-
czą” z os. Starzyńskiego na I pię-
tro dawnego gimnazjum. Koszt 
takiego przedsięwzięcia Pełka 
oszacował na 6 mln zł. Wiąże się 
z tym adaptacja przedszkola na 
żłobek, co kosztować może około 
1,4 mln zł. 

Co i gdzie chcemy 
budować?
Naczelnik Grzegorz Pełka 

przedstawiając te propozycje mó-
wił, że pierwsza jest najprostsza 
do wykonania. Druga – jest spra-
wą bardzo otwartą, bo nie wia-
domo, jakiej wielkości budynek 
miałby powstać, w jakiej lokali-
zacji – bo padały propozycje, że 
na os. Górki lub w rejonie ulic 
Dmowskiego lub Kaliskiej, i czy 
są tam media. Dodał, że nie wia-

domo, jak zmieniać się będą ceny 
w przetargach. 

Co do trzeciej propozycji wy-
jaśniał, że przeznaczenie budyn-
ku na różne cele, wymagać będzie 
oddzielenia ciągów komunikacyj-
nych dla potrzeb przedszkola na 
I piętrze i organizacji pozarządo-
wych na II piętrze. To może się 
wiązać z koniecznością montażu 
2-3 wind i wydzieleniem oddziel-
nych wejść do przedszkola. 

Mówił też o tym, że budy-
nek po szkole nie jest budowany 
w sposób tradycyjny, ale z płyt be-
tonowych. Oznacza się on tym, że 
konstrukcja jest mocna, ale ściany 
nierówne, przeróbki będą trudne 
i drogie. Duże sale lekcyjne trze-
ba będzie przerabiać na mniejsze, 
z toaletami. – Bez projektu tech-
nicznego te szacunki mają wiele 
niewiadomych – mówił Grzegorz 
Pełka. 

Wspomniał też o tym, że du-
żym problem będzie komunika-
cja. Rodzice dowożą dzieci do 
szkoły samochodami i nie ma tu 
miejsca na wykonanie większego 
parkingu. 

Jarosław Śmigiera: 
To jest absurd!
Przewodniczący Rady Miej-

skiej zaprosił na sesję architekta 
Jarosława Śmigierę i udzielił mu 
głosu. Architekt nie zostawił su-
chej nitki na szacunkach Grze-
gorza Pełki. Z dużą ironią radził 
mu zaopatrzenie się w Biuletyn 
Ośrodka Wdrożeń Rozwiązań 
Techniczno-Ekonomiczych Bu-
downictwa, który zawiera wskaź-
niki potrzebne do szacowania 
kosztów budownictwa. Wynika z 
nich, że pobudowanie 3-oddzia-
łowego przedszkola od podstaw 
kosztuje 4.500 zł/m2, a w wylicze-
niach Grzegorza Pełki, jeśli zakła-
dają budowę obiektu o pow. 600 
m2 – to wielokrotnie więcej. 

Z kolei adaptacja (a Śmigie-
ra projektował nowo powstałe, 

ale w adaptowanych pomieszcze-
niach, żłobki w Nowych Zdunach 
i Dzierzgówku) kosztowała około 
2 tys. zł/m2. Były to obiekty o po-
wierzchni mniejszej, bo około 200 
m2, jednak w podobnych, szkol-
nych budynkach. 

Śmigiera podważał też sens za-
gospodarowania budynku po gim-
nazjum dla organizacji pozarządo-
wych i stowarzyszeń, mówiąc, że 
pierwotnie był on stworzony do 
celów edukacyjnych i do takich 
bardziej się nadaje. Pytał, czy or-
ganizacje, które spotykają się raz 
na tydzień w małym gronie po-
trzebują takich pomieszczeń – du-
żych i każda oddzielnych? Jego 
zdaniem lepsze warunki miasto 
miało i ma na takie cele w obiek-
cie przy ul. Kaliskiej 5 (po daw-
nym hotelu „Zacisze”), gdzie są 
małe pomieszczenia na ich sie-
dziby i większe sale, które moż-
na wyposażyć jako konferencyj-
ne. Tymczasem od kilku lat są one 
niewykorzystane. 

Dyskusja
Radny Krzysztof Janicki wy-

stąpił w obronie naczelnika Grze-
gorza Pełki, który – jego zdaniem 
– został obrażony. Do Śmigie-
ry powiedział, że jak jest „su-
pergość”, to niech zaprojektuje 
i zbuduje żłobek za 4 tys. zł/m2. – 
Banialuki pan opowiada. Mogą 
być przeszacowane koszty, ale nie 
aż tak – uważał.

Uznał też, że w Łowiczu 
w pierwszej kolejności powinien 
powstać nowy żłobek i przedszkole 
na Górkach – bo te obiekty funk-
cjonują w najgorszych warunkach. 

Jarosław Śmigiera bronił kon-
cepcji modernizacji budynków 
pod kątem żłobków, mówiąc, że 
można to zrobić w ciągu pół roku 
– bo tak to wyglądało w gminach, 
o których wcześniej wspominał 
– i tam zostało to zrobione. 

Przed głosowaniem swój 
wniosek uzasadniała radna Wie-

sława Gębura, mówiąc, że lepiej 
pobudować nowy żłobek dla 100 
dzieci. Podała przykład Łasku, 
gdzie kosztem 13 mln zł powstała 
placówka dla 200 dzieci – w jed-
nej połowie jest przedszkolem, 
w drugiej – żłobkiem. Samorząd 
tego miasta pozyskał na inwesty-
cję 50% dotację. 

Radna mówiła też, że orga-
nizacje potrzebują odpowied-
nich pomieszczeń, ponieważ np. 
Amazonki czy osoby z Uniwer-
sytetu III Wieku poza spotkania-
mi czy normalnymi spotkaniami 
prowadzą rehabilitację, z której 
korzysta dużo osób. A ich działal-
ność jest bardzo potrzebna, ponie-
waż często ich członkami są toso-
by chore, starsze, samotne, które 
wychodzą z domu, żeby nie zwa-
riować. Miasto musi im pomóc, 
a nie myśleć o nich tylko przed 
wyborami, aby pozyskać ich glo-
sy. 

Radny Lech Aniszewski rów-
nież przedstawił swoje obliczenia 
dotyczące kosztów remontu bu-
dynku po gimnazjum, tym razem 
na podstawie przeprowadzonego 
tam remontu pod kątem Miejskiej 
Biblioteki. Wyszło mu 3.260 zł/
m2, na podstawie czego oszaco-

wał, że będzie można „zmieścić 
się” w 2,5 mln zł. Dodał, że win-
da będzie potrzebna, ale jedna wy-
starczy, a nie 2-3. 

Dwie modernizacje. Co 
dalej? 
Ostatecznie propozycja burmi-

strza została odrzucona. Propozy-
cja druga uzyskała 8 głosów: Mar-
ka Boroskiego, Wiesławy Gębury, 
Krzysztofa Janickiego, Łukasza 
Jażdżyka, Leszka Plichty, Józefa 
Szczepanika, Zofi i Wielemorek 
i Henryka Zasępy.

Wygrała propozycja trzecia, 
którą poparło 10 radnych: Lech 
Aniszewski, Grzegorz Durka, 
Krzysztof Igielski, Paweł Pię-
ta, Michał Terenowicz, Michał 
Trzoska, Jacek Wiśniewski, Jakub 

Wolski, Robert Wójcik i Tadeusz 
Żaczek. 

Po głosowaniu burmistrz py-
tał, co miasto ma zrobić z orga-
nizacjami. Jacek Wiśniewski od-
powiedział, że w najbliższym 
możliwym terminie zostanie zor-
ganizowane spotkanie z ich przed-
stawicielami, z udziałem radnych 
i burmistrza i na nim zapadnie de-
cyzja, gdzie znajdą się lokale dla 
nich. 

Lech Aniszewski dodał, że 
konsekwencją wypracowania sta-
nowiska w sprawie żłobka będą 
kolejne działania, które rozpocz-
ną się od przeznaczenia pieniędzy 
zaplanowanych na budowę nowe-
go żłobka, na adaptację pomiesz-
czeń w dawnym Gimnazjum nr 1 
na przedszkole.   

TEN PROBLEM TRZEBA ROZWIĄZAĆ
Burmistrz Krzysztof Kaliński 
w styczniu wydał zarządzenie 
o konkursie na wynajem 
w drodze bezprzetargowej 
lokali w budynku w Al. 
Sienkiewicza 62 dla lokalnych 
stowarzyszeń i organizacji. 
Z chwilą wybuchu epidemii 
w budynku rozpoczęto, 
sposobem gospodarczym, 
niewielkie remonty. Niektórym 
organizacjom, które miały 
otrzymać lokale, przekazano 
klucze, pomimo, że formalnych 
umów jeszcze nie miały.  
Ci, którzy wiele lat czekali na to, 
aby mieć swoją siedzibę i nie 
chcieli dłużej czekać, zaczęli 
się urządzać: przenosili swój 

dobytek, z własnych środków 
kupowali wyposażenie. 
Tymczasem, w toku 
powołanej jesienią ubiegłego 
roku przez burmistrza tzw. 
„komisji żłobkowej”, powstały 
propozycje w sprawie 
zagospodarowania budynku 
pod innym kątem. 
Radni poprosili burmistrza 
o przerwanie prac w budynku 
i wstrzymanie rozstrzygnięcia 
konkursu. To wywołało 
frustrację u członków 
wspomnianych organizacji, 
niektóre z nich złożyły w 
tej sprawie pisma do Rady 
Miejskiej, ich przedstawiciele 
mówili też o tym na sesji. mwk     

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info
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Łowicz | Korabka: zasady ruchu na lokalnych ulicach

Czy oznakowanie jest wystarczające? 
Odpowiedź brzmi: TAK
Mieszkająca  
przy ul. Armii Krajowej 
czytelniczka zgłosiła  
do naszej redakcji problem 
niewystarczającego  
– jej zdaniem – 
oznakowania ulic  
na os. Korabka w Łowiczu. 

Uważa, że jest tam niebezpiecz-
nie, bo nie kierowcy nie wiedzą 
jak jeździć. Wyjeżdżając z osiedla 
na drogę z pierwszeństwem prze-
jazdu nie przepuszczają tych, któ-
rzy nią jadą. Jako przykład podała 
skrzyżowanie ul. Armii Krajowej 
i gen. Bołtucia – gdzie jako rowe-
rzystka została potrącona przez sa-
mochód. 

Nasz reporter pojechał na miej-
sce, aby upewnić się, czy nie „znik-
nęły” znaki przy ul. Armii Krajo-
wej, które były tam ustawione. 
Wszystko jest jednak w porządku. 
Znaki są i  na tym skrzyżowaniu 
i na wszystkich pozostałych, gdzie 
jest droga z pierwszeństwem prze-
jazdu. Należy z  naciskiem pod-
kreślić, że część skrzyżowań nie 
jest oznakowana, ale to dlatego, że 
drogi są równorzędne. 

Radny miejski z  tego okręgu 
Marek Boroski powiedział nam, 
że mieszkańcy zgłaszają mu róż-
ne problemy, ale nie zdarzyło się, 
aby dotyczyły one oznakowania. 
Z tego, co sam obserwuje, na osie-

dlu Korabka kierowcy nie mają 
problemu z oceną, kto ma pierw-
szeństwo. 

To samo powiedział nam Paweł 
Gawroński, naczelnik Wydzia-
łu Spraw Komunalnych w Urzę-
dzie Miejskim w  Łowiczu. Ani 
od mieszkańców, ani od policji 
nie miał żadnych sygnałów, że 
oznakowanie jest niewystarczają-
ce, nieczytelne lub niewłaściwe. – 
Na Korabce, tak jak na Górkach, 
są skrzyżowania równorzędne. 
Ostrożność w poruszaniu się tymi 
ulicami wymusza też rodzaj za-
budowy, ponieważ są na nich za-
kręty lub ogrodzenia ogranicza-
ją widoczność – zwraca uwagę 
naczelnik. Podkreśla też, że przy 
wszystkich prostych odcinkach 
dróg, gdzie samochody mogą 

się nieco bardziej rozpędzić niż 
podczas kluczenia osiedlowymi 
uliczkami, są ustawione znaki in-
formujące o tym, która droga ma 
pierwszeństwo. 

Paweł Gawroński przypomi-
na, że istnieje też coś takiego jak 
Krajowa Mapa Zagrożeń Bez-
pieczeństwa, na której mieszkań-
cy mogą anonimowo zaznaczyć 
niebezpieczne – w  ich opinii – 
miejsce. Policja sprawdza te zgło-
szenia, gdy dotyczą oznakowa-
nia – przekazuje administratorom 
dróg. Informacja o takim zgłosze-
niu wpływa do Łowicza po 2-3 
dniach od zgłoszenia, nawet wów-
czas, gdy jest tylko jedno „kliknię-
cie”. A żadnych zgłoszeń dotyczą-
cych oznakowania ulic miejskich 
na Korabce nie było.  mwk 

Zduny | Naczelnik wydziału prewencji gościł na sesji 

Jest bezpiecznie, ale...
Informacje na temat spadającej liczba przestępstw, 
mniejszej liczba wypadków i kolizji oraz liczbie 
wakatów w Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu 
przedstawiał 29 maja na sesji Rady Gminy Zduny 
naczelnik sekcji prewencji podinsp. Mariusz Boczek.

Naczelnik mówił, że gmina 
Zduny pod względem zagrożenia 
przestępczością należy do bez-
piecznych, bo tylko 2,1% wszyst-
kich przestępstw odnotowanych 
w  ubiegłym roku na terenie po-
wiatu łowickiego miało miejsce 
na tym terenie. – Podkreślał, że 
zwykle są to kradzieże, włamania 
czy uszkodzenia mienia. Tam po-
ważnych przestępstw jak gwałty 
czy zabójstwa nie było. 

Na terenie gminy Zduny w 2019 
roku odnotowano spadek prze-
stępczości, przy czym tendencja 
taka była też na terenie całego po-
wiatu łowickiego. W sumie w tej 
gminie doszło do 25 przestępstw 
(2018 roku było ich 61, w 2017 – 
41). Dominowały przestępstwa 
uznawane za uciążliwie społecz-
ne, a do nich zalicza się kradzieże 
– 2 zdarzenia, kradzież z włama-
niem – 1 zdarzenie czy uszkodze-
nia mienia – 1 zdarzenie. Policja 
zatrzymała 8 pijanych kierowców 
i 20 pijanych rowerzystów.

Na terenie gminy miało miejsce 
28 kolizji drogowych i 5 wypad-
ków, w których 2 osoby poniosły 
śmierć i 4 osoby były ranne (w su-
mie przez cały ubiegły rok w wy-

padkach na terenie powiatu łowic-
kiego zginęło 10 osób). To duże 
zagrożenie wynika z  przebiegu 
przez teren gminy DK 92 i wła-
śnie na niej miały miejsce śmier-
telne wypadki. 

Podinsp. Mariusz Boczek mó-
wił też o nierozwiązanym proble-
mie braków kadrowych w  KPP 
w Łowiczu, który na koniec roku 
wynosił 15 wakatów. Sytuacja ta 
utrzymuje się od dłuższego czasu. 

Rani pytali naczelnika o  to, 
czym tłumaczy spadek przestęp-

czości. Padły też pytanie dotyczą-
ce gminnego monitoringu: czy 
warto w  takie systemy inwesto-
wać? 

W sprawie spadku przestęp-
czości przyznał, że kilka lat temu 
dużym problemem były kradzie-
że ciągników i innego sprzętu rol-
niczego (o czym pisaliśmy kilka-
krotnie na ramach NŁ). 

Gość tłumaczył spadek licz-
by tych zdarzeń tym, że niektó-
rzy sprawcy mogli zastać za-
trzymani, oprócz tego w terenie 
gminy często jeżdżą teraz poli-
cyjne patrole. Sami mieszkańcy 
też lepiej pilnują swojego mie-
nia, przez co złodziejom trudniej 
się jest dostać na teren posesji 
i splądrować ją. 

W sprawie monitoringu mówił, 
że działa on odstraszająco, pozwa-
la na szybką reakcję policji – jeśli 
ktoś na bieżąco śledzi jego pod-
gląd lub pozwala wykryć spraw-
ców zdarzenia na podstawie na-
grania, które jest dowodem nie do 
podważenia. 

Mariusz Boczek na podstawie 
doświadczeń z  monitoringiem 
w Łowiczu przyznał, że tam gdzie 
są kamery, tam jest bezpiecznie. 
Podkreślał jednak, że monitoring 
generuje koszty i  żeby był sku-
teczny, musi być dobrej jakości. 
Montowanie kamer słabej jakości 
nic nie daje. Najlepiej byłoby, aby 
podgląd z kamer monitoringu był 
na bieżąco śledzony.  mwk 

Tam gdzie są 
kamery, tam jest 
bezpiecznie. 
Jednak monitoring 
generuje koszty 
i żeby był 
skuteczny,  
musi być  
dobrej jakości. 

Ulice na Korabce – zdaniem radngo Marka Boroskiego oraz naczelnika 
Pawła Gawrońskiego – wystarczające oznakowanie. Na zdjęciu znak  
na ul. gen. Bołucia ustawiony przed skrzyżowaniem z ul. Armii Krajowej.  
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Gmina Łyszkowice | Radni przybyli, ale sala była już zajęta

Nie dało się zorganizować sesji w altanie
Nie odbyła się w planowanym terminie wyznaczona 
na 1 lipca sesja Rady Gminy Łyszkowice. 
Wprawdzie radni, sołtysi i pracownicy urzędu stawili się 
pod Gminnym Ośrodkiem Kultury w wyznaczonym 
czasie (nie było natomiast wójta Adama Ruty), 
ale dowiedzieli się, że sala, w której normalnie odbywają 
się obrady, jest w tym momencie zarezerwowana 
na zajęcia w ramach działalności GOKiS.

Wcześniej, odbyły się zaplano-
wane przed sesją posiedzenia po-
łączonych komisji stałych rady, 
które tym razem obradowały... 
w altanie przy GOKiS. Przynaj-
mniej na powietrzu, przy ładnej 
pogodzie i mniejszym ryzyku za-
rażenia wirusem, choć niektórzy 
narzekali na bałagan, porozrzuca-
ne pety i pudełka po papierosach, 
co raczej średnio przystoi miejscu 
obrad reprezentantów gminy. 

Również w tej altance prze-
wodnicząca rady Grażyna Rykała, 
wobec odmówienia radnym wej-
ścia na salę, zamierzała otworzyć 
obrady sesji. Teoretycznie żadne 
przepisy nie mówią, że musi się 
to odbywać w zamkniętym po-
mieszczeniu, ale pracownik ob-
sługi technicznej wyjaśnił, że nie 
ma możliwości przeprowadzenia 
z altany transmisji online i głoso-
wania elektronicznego, które od 
tej kadencji samorządów są już 
obowiązkowe.

Zamiast więc dyskutować 
o sprawach istotnych dla miesz-
kańców gminy i jej rozwoju, radni 
stracili czas i nerwy na wzajemne 
przekonywanie się: kto w tej sytu-
acji zawinił i kto chce zrobić komu 
na złość? Ostatecznie przewodni-
cząca Grażyna Rykała podjęła 
decyzję o odwołaniu sesji w tym 
dniu – o nowym terminie ma jesz-
cze powiadomić.

Dyrektor GOKiS Monika 
Wawrzyn mówiła nam, że w jed-
nej z sal odbywają się zaplano-
wane wcześniej zajęcia dla dzie-
ci z animatorem, na które umowa 
była podpisana 15 czerwca. – Nie 
wiem kiedy dowiedziała się o tym 
przewodnicząca, ale biuro rady in-
formuje na bieżąco o takich ter-
minach – mówiła nam dyrek-
tor Wawrzyn. – Sala wolna była 
wczoraj, dzisiaj po 13, wolna bę-

dzie też jutro. Podpisałam umo-
wę z prowadzącymi i jestem zobo-
wiązana dotrzymać jej warunków.

W drugiej sali odbywały się na-
tomiast zajęcia wokalne dla Klu-
bu Seniora „Jutrzenka”, również 
umówione wcześniej. Sesje w tej 
gminie przeważnie zwoływane 
były na ostatnią środę miesiąca, 
dlatego GOKiS rezerwował sobie 
ten termin (24 czerwca), ale 1 lip-
ca był pierwszą środą miesiąca.

Przewodnicząca rady Graży-
na Rykała mówił nam z kolei, że 
sesja została zwołana na wniosek 
wójta, ona natomiast ustaliła miej-
sce i termin na 1 lipca oraz godzi-
nę 10. Powiadomiła o tym zain-
teresowanych 24 czerwca, kiedy – jak mówi – jeszcze nie wiedzia-

ła o planowanych w GOKiS zaję-
ciach.

Informację o tym, że sesja 
w planowanym terminie nie może 
się odbyć w GOKiS otrzymała 
z Urzędu Gminy w miniony po-
niedziałek, 29 czerwca, i jeszcze 
tego samego dnia odpisała, że nie 
zgadza się na zmianę terminu se-
sji, uważa bowiem, że jest ona 
sprawą nadrzędną, większej wagi 
niż planowane zajęcia.

Odpowiedzi na to pismo z urzę-
du nie dostała, za to następnego 

dnia, we wtorek 30 czerwca, prze-
szedł do niej e-mail od dyrektor 
GOKiS z informacją o tym, że 
nie ma wolnej sali na przeprowa-
dzenie sesji. – E-mail przyszedł 
do mnie o 14.23, odebrałam go 
jednak dopiero następnego dnia 
rano, czyli tuż przed planowa-
nymi komisjami i sesją – mówi 
Grażyna Rykała. – Poza tym. nie 
jest rolą dyrektor GOKiS uzgad-
nianie ze mną terminu sesji, po-
winien się do mnie zwrócić wójt 
albo ktoś z pracowników biura 
rady, to w ich gestii leży ustale-

nie wcześniej jak przygotować do 
tego lokal.

Grażyna Rykała podkreśla, że 
zadaniem przewodniczącej jest 
zwołanie sesji, ustalenie termi-
nu i miejsca, a potem prowadze-
nie obrad. Natomiast organiza-
cja ich przebiegu i zapewnienie 
odpowiednich warunków, to już 
kompetencja biura rady, podlega-
jącego urzędowi gminy. Wyraź-
nie sugerowała nam, że sytuacja 
ta ma drugie dno, a jej zdaniem 
jest to celowe utrudnienie radzie 
pracy i wymuszanie na niej in-

nych terminów, niż te, które zo-
stały ustalone. Poza tym dostrze-
ga w tym przejaw braku szacunku 
dla rady. – Teraz mamy problem, 
bo w przyjętym planie pracy rady, 
w lipcu w ogóle nie miało być se-
sji, ze względu na to, że wielu rad-
nych planuje w tym czasie urlopy 
– mówi przewodnicząca.

Na pytanie o to, czy faktycznie 
nie wystarczyło zmienić w zapro-
szeniu godziny sesji, by nie było 
problemu, odpowiada, że wystar-
czyłoby zorganizować sesję w in-
nej sali, bo takich gmina ma wiele 
– jeśli nie jest to sala konferencyj-
na w urzędzie (dość ciasna, ale od-
bywała się w niej np. sesja budże-
towa 31 stycznia), to przecież są 
jeszcze szkoły, sale czy strażnice 
OSP, w których dałoby się wszyst-
ko zorganizować, oczywiście ze 
stosownym wyprzedzeniem.

Komentarza w tej sprawie od-
mówiła nam natomiast Marta Zu-
chowska, pracownik biura rady.

– To wszystko przez to, że nie 
ma między radnymi współpracy, 
dobrej woli, zamiast rozmów jest 
walka – rozsądnie stwierdził radny 
Waldemar Wysocki.

– W programie obrad są trzy 
projekty uchwał, zajęłoby to ja-
kieś 15 minut... – mówiła z kolei 
wiceprzewodnicząca rady Rena-
ta Kroc.

Radni w rozmowach z nami 
mówili głównie o braku współpra-
cy, a także o zmarnowanym cza-
sie, a w luźniejszych rozmowach 
między nimi kilka razy padały 
takie określenia jak „cyrk” czy 
„wstyd dla gminy”. 

Łowicz | Kino plenerowe zaprasza

W samochodzie lub na leżakach
W minioną sobotę, 27 czerwca 

zainagurowany został cykl 6 sean-
sów kina samochodowego na par-
kingu przy centrum handlowym 
Stop Shop w Łowiczu. Na rozsta-
wiony ekranie wyświetlono fi lm 
„Cudowny chłopak”. Seans cie-
szył się dużym zainteresowaniem, 
ponieważ pogoda była sprzyja-
jąca. Większość osób siedziała 
w samochodach, ale byli też tacy, 
którzy woleli być pod gołym nie-
bem i usiedli na krawężniku. 

W najbliższą w sobotę, 4 lipca 
o godzinie 21.30, w tym samym 

miejscu zostanie wyświetlony fi lm 
fabularny „Najlepszy” (2017, reż 
Łukasz Palkowski), opowiadający 
historię życia Jerzego Górskiego, 
który mimo wielu przeciwności 
został mistrzem świata w podwój-
nym triatlonie. 

W kolejne weekendy zaplano-
wano: 11 lipca – „Need for spe-
ed”, 18 lipca – „Pozycja obowiąz-
kowa”, 25 lipca – „Body. Ciało” 
i 1 sierpnia – „Teraz albo nigdy”. 

Plenerowe kino letnie ma swo-
jej ofercie również Łowicki Ośro-
dek Kultury. Pierwszy seans już 

w najbliższy piątek, 3 lipca 
o godz. 21.30, kolejne też są pla-
nowane, ale na razie nie są ujaw-
niane tytuły. Na dziedzińcu ŁOK 
zostanie zaprezentowany dramat 
pt. „Mustang” (2015) w reżyserii 
Deniz’a Gamzea Ergüvena. Film 
opowiada historię pięciu sióstr, 
które próbują przeciwstawić się 
opiekunom, pragnącym wydać 
je za mąż. Krótkie wprowadze-
nie do fi lmu przedstawi Zbigniew 
Stelmaszewski – gospodarz spo-
tkania, które będzie się odbywać 
w ramach DKF Bez Nazwy.

Warto z tych propozycji skorzy-
stać. Wstęp na wszystkie seanse 

kina plenerowego i samochodo-
wego jest darmowy.  aa, mwk

Nie wszyscy oglądali fi lm siedząc w samochodach. Niektórzy – jak 
widać – wybrali miejsce pod gołym niebem.
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Przewodnicząca Grażyna Rykała tłumaczy radnym i sołtysom, dlaczego nie może się odbyć normalna sesja. 
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TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

To wszystko przez 
to, że nie ma między 
radnymi współpracy, 
dobrej woli, zamiast 
rozmów jest walka.

radny Waldemar Wysocki



 www.lowiczanin.info8 2 lipca 2020      nr 27   

REKLAMA

Łowicz | Wizyta wojewody łódzkiego

Inne powiaty mogą pozazdrościć
Na zaproszenie starosty 
Marcina Kosiorka do 
Łowicza przyjechał  
23 czerwca, wojewoda 
łódzki Tobiasz Bocheński. 
Podczas konferencji 
prasowej na targowisku 
miejskim przekazywał 
przedstawicielom 
samorządów symboliczne 
czeki na dofinansowania 
z Funduszu Dróg 
Samorządowych.

Wojewoda mówił, że w porów-
naniu z innymi powiatami, licz-
ba przeznaczonych do remon-
tu dróg i skala dofinansowań z 
rządowego programu w powie-
cie łowickim jest rekordowa. Są 
to zarówno drogi powiatowe, jak 
i gminne. Sukces w tym zakre-
sie byłby niemożliwy, gdyby nie 
współpraca samorządu powiato-
wego z gminnymi, na mocy której 
gminy przejmowały i zgłaszały do 
programu drogi, których zarząd-
cą jest powiat (i dołożyły do nich 
z własnych budżetów) – wszak z 
punktu widzenia mieszkańców 
nie ma większego znaczenia, kto 

odpowiada za drogę, jeśli jest ona  
w dobrym stanie. W tym roku sa-
morządy z terenu powiatu łowic-
kiego pozyskały pieniądze na mo-
dernizację ok. 30 kilometrów dróg 
– ponad 11,5 mln zł, przy czym są 
to dofinansowania w wysokości 
60 – 70% kosztów inwestycji. 

Dofinansowane zostały od-
cinki dróg powiatowych: Krępa 
– Chruślin, Kocierzew Południo-
wy – Jeziorko, Luszyn – Kierno-
zia, Wyborów – Niedźwiada, Bą-
ków Górny – Leśniczówka oraz 

8 km drogi przez Goleńsko. Poza 
tym gmina Nieborów otrzyma 
z FDS pieniądze na remont dro-
gi w Dzierzgówku, gmina Zduny 
na drogę od trasy nr 92 do szkoły 
w Zduńskiej Dąbrowie. Skorzysta 
także miasto Łowicz, które uzy-
skało dofinansowanie na budowę 
drogi dojazdowej od ronda w ul. 1 
Maja do wiaduktu nad torami ko-
lejowymi (finansowanie sięga do 
roku 2022), a także ulice Diamen-
tową, Szmaragdową i Bolesławy 
Lament.   tm

Powiat łowicki | Rada powiatu

Wotum zaufania bez sprzeciwu
Na ostatniej sesji, 
24 czerwca, Rada 
Powiatu Łowickiego 
pochyliła się nad stanem 
powiatowego samorządu 
i realizowanym  
przez niego budżetem  
w 2019 roku. 

Przypomnijmy, że stojący na 
czele starostwa zarząd powiatu 
tworzą obecnie trzy osoby: staro-
sta Marcin Kosiorek, wicestarosta 
Piotr Malczyk oraz członek zarzą-
du Janusz Michalak (dla przypo-
mnienia – starosta w latach 2006 
– 2012).

W poprzednich latach sesje ab-
solutoryjne w radzie powiatu nale-
żały do burzliwych, często wzbu-
dzały liczne kontrowersje. W tym 
roku było zgoła inaczej, a jeśli pa-

dały jakieś uwagi co do pracy za-
rządu, to drobne.

Za udzieleniem wotum zaufa-
nia głosowało 14 radnych, oprócz 

samych członków zarządu byli to: 
Piotr Gołaszewski, Marek Jędrzej-
czak, Aleksander Frankiewicz, 
Krzysztof Dąbrowski, Barbara 

Kołodziejczyk, Beata Sawicka, 
Waldemar Krajewski (klub Pra-
wo i Sprawiedliwość), Tadeusz 
Kozioł (klub Samorządowcy Ra-
zem), Krystian Cipiński, Katarzy-
na Słoma, Zbigniew Kuczyński 
(klub Łączy Nas Łowicz).

Od głosu wstrzymało się 5 rad-
nych z klubu Porozumienie Ło-
wickie, którzy należeli do koalicji 
rządzącej w poprzedniej kaden-
cji. Jak mówił ich przedstawiciel, 
radny Jerzy Wolski – najbardziej 
brakowało otwarcia na współpra-
cę z ich klubem, który deklaruje 
chęć współpracy i nie uważa się 
za opozycyjny. Ma nadzieję, że 
od tego momentu również uwa-
gi zgłaszane przez radnych jego 
klubu będą przez zarząd brane 
pod uwagę. 

Zarząd otrzymał też absoluto-
rium za wykonanie budżetu na 
2019 rok stosunkiem głosów 15 za 
przy 4 wstrzymujących się. tm

Gmina Kocierzew Płd. | Stypendia

Nauka się opłaca. Dosłownie
Gmina Kocierzew Płd. 
przyznała stypendia 
dla uczniów, którzy w 
zakończonym własnie roku 
szkolnym uzyskali najlepsze 
wyniki w nauce. Stypendia 
są jednorazowe. 

Ze Szkoły Podstawowej w Ła-
guszewie stypendia otrzymało 
4 uczniów: Hanna Sekuła z kla-
sy IV – 400 zł, Antoni Kosiorek  
z klasy IV– 400 zł, Oliwia Ko-

siorek z klasy VII – 600 zł oraz 
Szymon Materek z klasy VII – 
600 zł. 

Ze Szkoły Podstawowej w Ga-
golinie Płd.: Amelia Kaniewska 
z klasy V, Aleksandra Gładka  
z klasy VI, Natalia Miazek  
z klasy VI oraz Oliwia Jędrzejuk  
z klasy VI – wszystkie po 400 zł. 

Ze Szkoły Podstawowej w Ko-
cierzewie Płd.: Justyna Kukieła  
z klasy IV, Maja Kowalik z klasy 
IV, Marta Wyczyńska z klasy IV, 
Marika Piech z klasy IV, Wikto-

ria Gajda z klasy V, Szymon Scę-
celek z klasy VI, Julia Kotlarska  
z klasy VI, Karolina Rokicka z 
klasy VI, Julian Maliszewski z 
klasy VI, Anna Leśkiewicz z kla-
sy VI, Maja Kotlarska z klasy VI 
– po 400 zł; Martyna Brzozowska 
z klasy VII, Jan Szachogłucho-
wicz z klasy VII, Amalia Charąż-
ka z klasy VII, Zuzanna Pietrzak 
z klasy VII, Paweł Grabowski 
z klasy VII, Klaudia Siekiera  
z klasy VII, Kinga Łopata z klasy 
VIII, Milena Zakościelna z klasy 
VIII, Weronika Jabłońska z klasy 
VIII, Aleksandra Pietrzak z kla-
sy VIII i Natalia Malejka z klasy 
VIII – po 600 zł.  mwk 

Łowicz | Osiedle Górki - wyprzedaż garażowa

Zrezygnują z tego?
Tylko pięć osób oferowało do 

sprzedania swoje rzeczy podczas 
pierwszej w tym roku wyprze-
daży garażowej, zorganizowanej 
w sobotę, 27 czerwca na osiedlu 
Górki w Łowiczu. Zainteresowa-
nie ze strony kupujących też było 
niewielkie. 

Organizatorka przedsięwzięcia, 
Renata Karpińska, powiedziała 
nam, że w ubiegłym roku wyprze-

daże były organizowane dwa razy 
w miesiącu, ale zainteresowanie 
nimi stopniowo spadało. W tym 
roku, z powodu epidemii, wyprze-
daży dotąd nie organizowano. 

Pierwsza tegoroczna stawia 
pod znakiem zapytania sens tego 
przedsięwzięcia – Może zrobimy 
jeszcze jedną w lipcu i z pompą  
je zakończymy – mówi pani Re-
nata.  mwk

Wyprzedaż nie cieszyła się zainteresowaniem, ani ze strony 
sprzedających, ani kupujących. 
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Jednym z samorządowców, którzy zabierali głos po wystąpieniu 
wojewody, był wójt gminy Zduny Krzysztof Skowroński. 
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RZUT OKIEM | MASECZKI TRAFIŁY DO MOPS
Zapasy maseczek ochronnych jakimi 
dysponował Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Łowiczu zaczynały się 
wyczerpywać, a już 3 lipca rozpocznie się 
organizowany przez ośrodek wakacyjny wyjazd 
do Uniejowa. Na szczęście uczestnicy zostaną 
zaopatrzeni w maseczki uszyte przez więźniów w 
łowickim zakładzie karny, gdzie nadal realizowany 
jest program „Resort sprawiedliwości pomaga”. 
Maseczki otrzymali też pracownicy socjalni MOPS, 
oraz prowadzona przez ośrodek noclegownia. Na 
zdjęciu - przekazanie maseczek przez dyrektora 
zakładu mjr. Roberta Fijałkowskiego na ręce 
dyrektor MOPS Urszuli Markowicz. tmFO
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Starosta po udzieleniu absolutorium przyjął od radnych kwiaty, które 
potem złożył na ręce skarbnik powiatu - Moniki Mamcarz. 
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Łowicz | Parafia na Korabce pożegnała proboszcza

Księże Adamie – dziękujemy!!!
Wyjątkowe pożegnanie 
sprawili parafianie  
z Kościoła Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy 
księdzu proboszczowi  
Adamowi Domańskiemu 
podczas niedzielnej 
(28 czerwca) mszy św. 
odpustowej, sprawowanej  
w 20. rocznicę ustanowienia 
parafii. Liturgii 
przewodniczył i homilię 
wygłosił biskup Andrzej 
Dziuba, który został przez 
proboszcza zaproszony  
w związku z jubileuszem, 
na długo przed ogłoszeniem 
zmian personalnych. 

Żegnając Korabkę biskup przy-
znał, że chyba żaden proboszcz 
w diecezji nie miał tego dnia tak 
uroczystego pożegnania, a para-
fię zmieniało aż 28. Warto przy-
pomnieć, że najmłodsza łowicka 
parafia miała dotąd dwóch pro-
boszczów i każdy był w niej przez 
dekadę. Pierwszym proboszczem 
był ks. Wiesław Frelek, drugim – 
ks. Adam Domański, trzecim bę-
dzie ks. Zbigniew Przerwa – który 
sprawował dotąd posługę w para-
fii Najświętszej Maryi Panny Kró-
lowej Polski w Kurzeszynie w po-
wiecie rawskim.

Nawiązaniem do początków 
parafii była pamiątkowa tablica, 
która została poświęcona i odsło-
nięta przed mszą św. Jest ona po-
święcona biskupowi Alojzemu 
Orszulikowi, który był inicjatorem 
budowy kościoła przy ul. Brzozo-
wej, a następnie – powstania para-
fii. Jej inicjatorami i fundatorami 
są Piotr Malczyk i Piotr Kowalski 
z Łowickiej Akademii Sportu oraz 
Cezary Gawroński – nadzwyczaj-
ny szafarz komunii św.  

Osobiście  
lub w duchowej 
łączności
Ks. Adam Domański wspo-

mniał, że na uroczystość zosta-
ła zaproszona rodzina śp. bp. Or-
szulika, która mieszka na Śląsku, 
dziękowała ona za zaproszenie, 
ale nikomu nie udało się przyje-
chać do Łowicza. W duchowej 
łączności z parafianami była s. Fi-
dencja, która opiekowała się przez 
wiele lat pierwszym biskupem ło-
wickim. W dniu odpustu na Ko-

rabce siostra rozpoczynała reko-
lekcje. 

Liturgia na 20-lecie parafii 
miała bardzo uroczystą oprawę, 
uczestniczyły w niej różne wspól-
noty działające przy kościele, 
strażacy z pocztami sztandarami, 
przedstawiciele władz Łowicza  
i gminy Chąśno – bo parafia obej-
muje także jej część. Były siostry 
zakonne i delegacja ze Szko-
ły Podstawowej nr 3, nie zabra-
kło łowiczanek w strojach ludo- 
wych.

W czasie kazania biskup Dziu-
ba wspomniał o początkach para-
fii, że wiele osób „naprzykrzało 
się” Bogu i ludziom, aby ona po-
wstała. Dziękował wszystkim za 
to, mówiąc, że Bogu wypada się 
naprzykrzać. Co ciekawe, ordyna-
riusz wspomniał też o tym, że chy-
ba nie ma w diecezji drugiej takiej 
parafii jak łowicka parafia Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy, któ-
ra w Kurii Diecezjalnej Łowickiej 
ma już zgromadzone grube tomy 
akt, a działa przecież dopiero 20 
lat. – Nie wyobrażam sobie Łowi-
cza bez tego „koraba”, który po-
woli ma płynąć do celu. Dzięki tej 
parafii Korabka jest piękniejsza – 
mówił biskup. 

Wykrzyknik od każdego
Dziękował też proboszczowi za 

posługę, wskakując na napis, któ-
ry został przez parafian umiesz-
czony na chórze: „Księże Ada-
mie – dziękujemy!!!” Żartował, 
że na banerze są trzy wykrzykni-
ki, ale może każdy z obecnych na 
Liturgii chciałby dopisać księdzu 
wykrzyknik od siebie. Byłoby to 
pięknym gestem. 

Zanim nastał czas podziękowań 
od parafian, to ks. Adam Domań-
ski wszystkim dziękował. Padały 
imiona, nazwiska i wszystkie gru-
py osób formalne lub nie, z który-
mi współpracował. Wyjaśniał też 
parafianom, że Kościół jest hie-
rarchiczny, a on wyraził zgodę na 
przeniesienie do Żyrardowa – bo 
tam został przez biskupa skiero-
wany. Prosił też wszystkich obec-
nych, aby dobrze przyjęli nowego 
proboszcza. Wspomniał, że może 
być on niektórym osobom znany, 
bo jest wykładowcą w Wyższym 
Seminarium Duchownym.     

Podziękowaniom nie było koń-
ca. Piękne, z poczuciem humoru, 
ale pełne osobistych podzięko-
wań, ale też elementów na temat 
pobożności proboszcza, były te 
wygłoszone przez wikariusza ks. 
Kamila Goca i kleryków w WSD. 
Ksiądz Kamil dziękował za ka-
płańskie braterstwo i świadectwo 
wiary, ale też za poczucie humo-
ru i to, że proboszcz zawsze czekał 
na niego z obiadem, że go przeko-
nał do jedzenia makaronu z pesto 
bazyliowym, że zawsze pamiętał 
o rodzinie wikariusza. 

Kolejka tych, którzy chcie-
li dziękować, była długa. A pro-
boszcz z wielką skromnością, 
przepraszał za swoje ułomności. 
Mówił też do wszystkich: – Nie 
żegnamy się na zawsze!  mwk

Kolejka tych, którzy 
chcieli dziękować, 
była długa. A 
proboszcz z wielką 
skromnością, 
przepraszał za 
swoje ułomności. 

Diecezja łowicka | Zmienią się proboszczowie i wikariusze

Kto i gdzie będzie 
głosił Słowo Boże
Kuria Diecezjalna Łowicka 
ogłosiła przed tygodniem, 
25 czerwca, jakie zmiany 
personalne zostaną 
wprowadzone decyzją 
biskupa Andrzeja Dziuby  
w czerwcu  
i w sierpniu. Niewiele  
z nich dotyczy Łowicza,  
ale w sumie dotyczą  
28 księży proboszczów  
i 29 wikariuszy. 

Największą zmianą w Łowi-
czu jest odejście z parafii Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy 
na Korabce księdza proboszcza 
Adama Domańskiego. Wyprowa-
dzi się on do Żyrardowa, do para-
fii Wniebowstąpienia Pańskiego. 
Proboszczem parafii na Korabce 
zostanie ks. Zbigniew Przerwa, 
dotychczasowy proboszcz para-
fii w Kurzeszynie (powiat rawski). 

Zmieni się też proboszcz para-
fii w Zdunach i w tym przypad-
ku zmiana jest nietypowa, bo dwaj 
księża zamienią się miejscami. 
Dotychczasowy proboszcz para-
fii w Zdunach ks. Jarosław Swę-
drak został skierowany do parafii 
w Siedlcu (powiat łęczycki), a pa-
rafię w Zdunach obejmie dotych-
czasowy proboszcz w Siedlcu  
ks. Ireneusz Cieślak. 

Zmieni się też proboszcz  
w Dmosinie. Ks. Tadeusz Jaros 
zostanie proboszczem w Mako-
wie, a na jego miejsce do Dmo-
sina sprowadzi się. ks. Mariusz 
Minda – obecny proboszcz w Ka-
szewach (powiat kutnowski).  

Z Oporowa odejdzie paulin o. 
Krzysztof Rodak, a nowym pro-
boszczem zostanie o. Marian Py-
tel.

Administratorem parafii w Su-
serzu zostanie ks. Dariusz Sze-
ląg – wikariusz w parafii św. Apo-
stołów Piotra i Pawła w Żychlinie. 
Proboszcz parafii w Suseszu ks. 
Jerzy Czarnota przechodzi na 
emeryturę. 

Zmiany wśród 
wikariuszy
Z parafii katedralnej w Ło-

wiczu odchodzi ks. Sebastian 
Antosik, który został skierowa-
ny do parafii św. Jana Chrzciciela  
w Kutnie. Do parafii katedralnej 
został skierowany ks. Michał Wa-
silewski, sprawujący dotąd po-
sługę w kościele Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny w Ży-
rardowie. 

Z parafii Świętego Ducha 
w Łowiczu do parafii św. Stani-
sława w Kutnie przejdzie ks. Ma-
teusz Podkowiński, wikariuszem 
w par. Świętego Ducha zostanie 
ks. Piotr Jarota. 

Z łowickiej parafii Chry-
stusa Dobrego Pasterza od-
chodzi ks. Robert Błaszczyk, któ-
ry będzie pełnił posługę w parafii 
św. Wawrzyńca w Kutnie. Na jego 
miejsce do parafii na Bratkowi-
cach sprowadzi się ks. Tomasz 
Murzyński, dotychczasowy wika-
riusz w parafii Niepokalanego Po-
częcia Najświętszej Maryi Panny 
w Rawie Maz.  

Z parafii w Domaniewicach 
do parafii Wniebowstąpienia Pań-
skiego w Żyrardowie przecho-
dzi ks. Tomasz Stępniak. W jego 
miejsce do Domaniewic przejdzie 
ks. Marek Węgrzynowicz – wika-
riusz w parafii Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy w Sochaczewie.  

Z parafii św. Jakuba w 
Głownie do parafii św. Barbary, 
również w Głownie przeprowadzi 
się ks. Zbigniew Kielan, Do para-
fii św. Jakuba nikt nowy nie został 
skierowany. Z parafii św. Bar-
bary do parafii św. Wawrzyńca  
w Sochaczewie przeprowadzi się 
ks. Mariusz Lewandowski. 

Z parafii w Dmosinie odcho-
dzi ks. Adrian Czerwiński, nikt nie 
przyjdzie na jego miejsce. 

Z parafii w Żychlinie odcho-
dzi ks. Dariusz Szeląg, wikariu-
szem w to miejsce zostanie ks. 
Bogumił Bartlewski, sprawujący 
posługę w parafii św. Jana Chrzci-
ciela w Kutnie.  mwk

RZUT OKIEM | OSTATNIA NIEDZIELA
Słowami z piosenki Mieczysława 
Fogga „To ostatnia niedziela” ks. 
Sebastain Antosik przywitał się  
z wiernymi, którzy przybyli  
w niedzielę, 28 czerwca na mszę św. 
do kościoła św. Leonarda w Łowiczu. 
Był to dla niego dzień pożegnania ze 
środowiskiem, któremu bliski jest ten 
właśnie mały kościółek znajdujący 
się na terenie parafii katedralnej 
- ponieważ został skierowany do 
sprawowania posługi w Kutnie. 
Wierni licznie przybyli na pożegnalną 
liturgię, zajęli niemal wszystkie 
miejsca w środku oraz na zewnątrz. 
Ks. Antosik odprawiał mszę św.  
z nowo wyświęconym księdzem z ks. 
Olgierdem Filipowiczem. mwkFO

T.
 M

IR
O

S
ŁA

W
A

 W
O

LS
K

A
-K

O
B

IE
R

EC
K

A

Wyjątkowe podziękowania ks. Adam Domański odebrał od klerykow 
Wyższego Seminarium Duchowego w Łowiczu pochodzących z Korabki - 
Michała Kubiaka i Barłomieja Jaski. Wręczyli mu też kosz ze słodyczami. 
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REKLAMA

Łowicz | Kontrowersyjna sesja Rady Miejskiej

Tunel w Mostowej padł, 
Pelikanowi dano szansę
Rada Miejska w Łowiczu 25 czerwca odrzuciła większością głosów wniosek zgłoszony przez radnego 
Józefa Szczepanika, o zabezpieczenie w budżecie miasta 400.000 zł na projekt tunelu pod torami 
w ok. ulic Mostowej i Armii Krajowej. O tę kwotę miałaby zostać uszczuplona – już po raz kolejny – ilość 
pieniędzy zabezpieczona na budowę budynku zaplecza stadionu miejskiego przy ul. Starzyńskiego.

Pod wnioskiem, oprócz składa-
jącego, podpisali się także radni: 
Wiesława Gębura, Zofi a Wielem-
borek, Krzysztof Janicki i Leszek 
Plichta. Poprzedził go szereg pism 
od mieszkańców osiedla Korabka, 
którzy nie zgadzają się z decyzją 
rady o rezygnacji w najbliższym 
czasie ze starań o budowę tunelu 
w ulicy Mostowej. Przypomnijmy, 
że zgodnie z umową z koleją tu-
nel budowałaby kolej, natomiast 
miasto miałoby zadbać o potrzeb-
ną infrastrukturę. W grę wchodzi-
ła przebudowa skrzyżowań ulicy 
Blich z Mostową i Nadbzurzań-
skiej z Armii Krajowej. Sprawa 
ta była już omawiana na sesjach 
wielokrotnie, większość rady cho-
ciażby na poprzedniej sesji, nie 
zgodziła się na przeznaczenie te-
raz pieniędzy na tunel. Mimo to, 
burmistrz chciał przekonać, że to 
ostatnia szansa na realizację tego 
przedsięwzięcia.

Już samo wpłynięcie pism, 
a potem wniosek burmistrza o ich 

przedstawienie, wzbudziło nerwo-
wość. Przewodniczący rady Jacek 
Wiśniewski chciał, aby pisma te 
– ponieważ wpłynęły w dniu se-
sji – zostały przedyskutowane na 
lipcowych posiedzeniach komisji 
stałych. Burmistrz mówił, że wte-
dy nie miałoby to sensu, bo ter-
min na zerwanie umowy z PKP 
z powodu braku pieniędzy, to 29 
czerwca. – Jeśli państwo podej-
miecie decyzję o przekazaniu czę-
ści środków na ogłoszenie prze-
targu, poinformuję PKP, że nie 
zrywamy umowy i wtedy będzie 
można dalej rozmawiać. 

Burmistrz dodał, że chciał, 
wraz z Grzegorzem Pełką, naczel-
nikiem wydziału inwestycji i re-
montów, powiedzieć o tym już na 
posiedzeniu komisji gospodarczej 
i budżetowej, ale nie zostali oni 
tam dopuszczeni do głosu. 

Józef Szczepanik: 
Nie tracić tej szansy!
Potem zawiązała się dyskusja 

między radnymi, której głównym 
tematem była budowa tunelu, 
a w tle cały czas sytuacja fi nanso-
wa miasta i pytanie: czy może so-
bie ono pozwolić na planowanie 
teraz takiej inwestycji? 

– Jak się ma miasto rozwijać nie 
biorąc kredytów? – pytał radny Jó-
zef Szczepanik. – Jeśli odpuścimy 
tunel, to jesteśmy „bogatym mia-
stem”, bo jeśli mamy możliwość 
pozyskać takie środki, a tego nie 
wykorzystamy, to jesteśmy „bo-
gatym miastem”. Tunel pozwo-
li skomunikować miasto, normal-
ne więc jest, że poniesie ono jakiś 
koszt. 

Radny Szczepanik powiedział, 
że wszyscy słyszeli już, że rząd 
będzie przeznaczał jakieś pienią-
dze na cele inwestycyjne dla sa-
morządów. Być może więc warto 
nie zamykać sobie drogi i pocze-

kać kilka tygodni, by zobaczyć, ja-
kie to będą pieniądze. – Jest ostat-
ni gwizdek, żebyśmy sprawy jako 
radni wzięli w swoje ręce, spotka-
li się z przedstawicielami klubów 
i wrócili do tematu – mówił.

Katarzyna Tadeusiak: 
Chcecie nas odciąć 
od miasta
Do dyskusji radnych włączy-

ła się też przewodnicząca zarządu 
os. Korabka Katarzyna Tadeusiak, 
która w ostrych słowach skrytyko-
wała wcześniejsze decyzje więk-
szości radnych w spawie tunelu. – 
Państwo radni chcecie nas odciąć 
od miasta – mówiła. – Kolej chce 
zwiększyć przepustowość pocią-
gów, wiecie ile kolej chce ich tam-
tędy puścić? Nie, bo wy tam nie 
mieszkacie i was to nie obcho-
dzi. Proszę nas nie traktować jako 
obywateli drugiego sortu, mamy 
dzieci, które musimy zawieźć do 
centrum, prowadzimy fi rmy i też 
odprowadzamy podatki, także jak 
ci z was, mieszkający po drugiej 
stronie przejazdu kolejowego.

Katarzyna Tadeusiak zwróci-
ła uwagę, że już teraz, kiedy za-
mknięty tymczasowo był przejazd 
na Mostowej, w godzinach 16-17 

tworzyły się duże korki, a przecież 
to okres, gdy uczniowie nie byli 
wożeni do szkół.

Radni Terenowicz 
i Wolski: 
Nie mamy pieniędzy
– My nie mamy pieniędzy na 

tunele, na mosty, powodem są 
zmniejszone wpływy z podatków 
– odpowiadał na to radny Michał 
Terenowicz, notabene z osiedla 
Korabka. – Przecież ja też bym 
chciał wszystko pobudować. Tu-
nel jest bardzo potrzebny, tylko, że 
nie mamy na niego pieniędzy. 

– Też mieszkam po tamtej stro-
nie torów – powiedział radny Ja-
kub Wolski. – Polityka miasta 
i współpracy z koleją doprowadzi-
ła do tego, że jednocześnie był tam 
zamknięty przejazd, a nie został 
otwarty przez Arkadyjską i cały 
ruch gromadził się na jednym ron-
dzie. Nie szukajcie w nas wrogów, 
bo takich tu nie ma. Wiele osób 
z Korabki głosowało na mnie, ta-
kie mamy okręgi wyborcze. Też 
bym chciał tego tunelu, także mi 
prywatnie byłoby mi z nim o wie-
le wygodniej. Prosimy od dawna, 
żeby burmistrz negocjował z ko-
leją, bo to, co wynegocjował, jest 
niekorzystne jest dla nas.

Radny przywołał przykład 
Skierniewic, które mają już jeden 
wiadukt, ale pozyskały pieniądze 
na drugi –  ze środków państwo-
wych w wysokości 32 mln zł. – 
Tunel tak, ale nie sfi nansowany 
przez miasto zadłużone – mówił 
radny Wolski. – Według naszych 
przeliczeń, na podstawie cen w in-
nych miastach, to będzie nie 25, 
ale ok. 40 mln zł. I to w kredycie. 

Radny proponuje więc, by naj-
pierw dokończyć wiadukt, a do-
piero potem będziemy zastana-
wiać się nad następną inwestycją 
tej skali.

Radny Anyszewski: 
Na Górkach jest gorzej
– Jeżeli nas stać na budowa-

nie tunelu, to łączę się w bólu z 
mieszkańcami Korabki – ironicz-
nie odpowiedział radny Lech Ani-
szewski. – Na Górkach jest tylko 
jeden przejazd do centrum miasta, 
nie dwa, Jeśli nas stać, to proszę o 
przygotowanie do prac nad ron-
dem przy drodze krajowej nr 14 
i wojewódzkiej 703, bo dla nas sta-
nie w korkach po pół godziny jest 
czymś powszednim. Rzeczywi-
stość jest jednak taka, że jesteśmy 
jako miasto na granicy płynności 
fi nansowej, dokończmy wiec naj-
pierw to, co już zaczęliśmy. Potra-
fi liśmy zrezygnować 2 lata temu 
z sali audiowizualnej, choć mie-
liśmy dofi nansowanie, a sytuacja 
miasta była o wiele lepsza.

Radny Boroski: Potem 
kolej się nie zgodzi
– Nie mówmy że ten tunel mo-

żemy zrobić za 2, 4 czy 10 lat, bo 
tak nie zrobimy go nigdy! – mó-
wił z kolei radny Marek Boroski. – 
Kolej nie zgodzi się później, żeby 
wiercić i kopać tunel, jak będą jeź-
dziły pociągi na trasie Moskwa 
– Berlin. Ten przejazd będzie 
praktycznie nieczynny. A co z pie-
szymi? Z ZUK? Z mleczarnią?

Burmistrz: 
Trzeba zacisnąć pasa 
i ten tunel zrobić
Odnosząc się do niektórych 

wypowiedzi radnych burmistrz 
stwierdził, że jednak nie można 
porównywać znaczenia sali au-
diowizualnej, a tunelu. Po raz ko-
lejny przekonywał, że wynegocjo-
wane z PKP warunki są korzystne, 
ustalone według ogólnie przyję-
tego kryterium, na takich samych 
zasadach jak dla 48 innych samo-
rządów. Przyznał, że miasto jest 

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Kolej chce zwiększyć 
przepustowość 
pociągów, wiecie 
ile kolej chce ich 
tamtędy puścić? 
Nie, bo wy tam nie 
mieszkacie
i was to nie obchodzi. 
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w złej sytuacji finansowej, ale jest 
to spowodowane tym, że możli-
wość sięgnięcia po środki unijne 
na strategiczne inwestycje dla mia-
sta, zbiegła się w czasie. 

Burmistrz powiedział, że wpro-
wadzenie na tej sesji 400 tys. zł 
spowodowałoby, że miasto nie 
mogłoby zerwać umowy z PKP 
i tym samym nie wejdzie na jego 
miejsce żaden z 23 innych samo-
rządów z listy rezerwowej. Wtedy 
będzie się można starać, tak jak to 
zrobiły Skierniewice, o szukanie 
środków.

Radny Wójcik:  
Za kilka lat
Radny Robert Wójcik powie-

dział z kolei, że liczbami można 

żonglować, ale to nie zmieni fak-
tu, że sytuacja finansowa miasta 
jest dramatyczna. – Niewiele bra-
kowało, a nie tak dawno zabrakło-
by byłoby pieniędzy na pensje dla 
nauczycieli – mówił. – Tak było-
by, gdybyśmy nie zagłosowali za 
kredytem. Już w czerwcu bierze-
my kredyt w rachunku bieżącym. 
My bardzo chcemy ten tunel, ale 
tylko wtedy, kiedy sytuacja miasta 
się poprawi. Dajmy czas na wyne-
gocjowanie lepszych warunków.

W imieniu klubu Łowickie.
pl radny złożył wniosek o wpro-
wadzenie do WPF na lata 2020 
– 2033, nowego zadania – wyko-
nania projektu tunelu wraz z dro-
gami dojazdowymi – 2024 – 400 
tys. zł, 2025 – 400 tys. zł (800 tys. 

zł razem) – Chcemy tunelu, ale 
dajemy sobie czas na dopracowa-
nie lepszych warunków – uzasad-
nił wniosek radny Wójcik.

Odnosząc się na kwestii za-
plecza stadionu, na którym me-
cze rozgrywa Pelikan, radny Ja-
kub Wolski określił „skandalem” 
propozycją uszczuplenia wydatku  
o kolejne 400 tys. zł, na następnej 
sesji, po tym jak radni zgodzili się 
na zdjęcie z tego zadania 300 tys. 
zł. W ten sposób nie zostałoby już 
na ten cel prawie nic, a przecież 
trwają negocjacje o pozyskanie 
dofinansowania. – To wy przeko-
nywaliście nas, że MUKS Pelikan 
będzie korzystał, że trzeba już bu-
dować – wypomniał radny obozo-
wi skupionemu wokół burmistrza. 

– Pan burmistrz obiecał nam , że 
nie będzie ściągał pieniędzy z tej 
inwestycji całkowicie.

Radny Wolski powiedział, że 
propozycja Roberta Wójcika, by 
przeznaczyć pieniądze na tunel, 
ale dopiero w latach prognozowa-
nej poprawy sytuacji finansowej, 
jest rozsądną. Zaapelował nato-
miast do radnych klubu PiS i Nie-
zależni, któremu przewodzi, by 
głosowali przeciwko propozycji 
zgłoszonej przez radnego Szcze-
panika. Tak też zrobili.

Za wnioskiem złożonym przez 
radnego Szczepanika głosowało 
6 radnych podpisanych pod tym 
wnioskiem, przeciw byli radni 
klubów PiS i Niezależni oraz Ło-
wickie.pl. 

REKLAMA

A MIESZKAŃCY PROSILI
W dniu, gdy obradowała 
Rada Miejska, 25 
czerwca, do ratusza 
wpłynęło, kierowane 
do przewodniczącego 
Rady Miejskiej Jacka 
Wiśniewskiego, pismo z 
apelem o przeznaczenie 
pieniędzy na wykonanie 
dokumentacji tunelu. 
Zebrano pod nim jednego 
dnia 367 podpisów. 
Interesujące, że podpisał 
je radny Łowickie.pl Michał 
Terenowicz – ale na sesji 
głosował przeciw.  
Oto fragmenty pisma:
(...) Alarmujemy, że inwestycja dla 
przyszłości naszej dzielnicy jest 
bardzo potrzebna. Bieżąca już 
sytuacja wyłączenia przejazdu 
kolejowego z ruchu kołowego  
w ciągu ulic Mostowa, Armii 
Krajowej, Chełmońskiego 
pokazuje jak ciężko przedostać 
się i wydostać się do centrum 
miasta, by móc dotrzeć do 
miejsc pracy, żłobka, szkół, 
przychodni lekarskiej, szpitala, 
urzędów administracji rządowej, 
samorządowej, instytucji kultury, 
infrastruktur}^ sportowej, czy 
dokonania codziennych zakupów.
PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. już 

od 2019 roku informują publicznie 
na swoich stronach internetowych 
(ogólnodostępnych) i branżowej 
prasie „Rynek Kolejowy”, że to 
będzie, a w zasadzie już jest 
– jedna z najważniejszych linii 
kolejowych w Polsce – “zyskująca 
europejski standard.” Gdzie 
przy rosnącej liczbie pasażerów 
pociągów dalekobieżnych, 
regionalnych i aglomeracyjnych 
oraz ukierunkowaniu transportu 
na przewozy ładunków koleją, 
modernizowana linia zapewni 
oczekiwany efekt – „większej 
przepustowości i dogodnego 
łączenia przewozów pasażerskich 
i towarowych.” Wiążę się to również 
z tym, że zwiększy się liczba 
pociągów’ pasażerskich  
i towarowych do około 300 na 
dobę przejeżdżających przez 
Łowicz. Po przeprowadzeniu 
modernizacji linii E-20 dodatkowo 
przyjęte rozwiązania pozwolą 
na sprawny przewóz ciężkich 
ładunków7 linią, która jest 
częścią korytarza transportowego 
TEN-T Morze Północne – Bałtyk. 
Ewidentnie wskazane są przesłanki 
do tego, że ruch kolejowy 
zdecydowanie się zwiększy.
Dziś w PKP Polskie Linie Kolejowe 
miasto ma partnera i w ramach 

dostępnych programów z Unii 
Europejskiej przy dokonywanej 
modernizacji może partycypować 
w kosztach budowy. Jeśli z tego 
nie skorzystamy teraz to drogę 
inwestycyjną możemy zamknąć 
na długie lata. Nie wiemy, czy 
w przyszłości po zakończonych 
pracach będzie kiedykolwiek 
szansa na budowę tunelu i zgoda 
PKP Polskich Linii Kolejowych 
S.A. Nie zmarnujmy tej szansy, nie 
zamykajmy przyszłości dla naszych 
dzieci i ich dzieci.
 Uważamy, że odcięcie nas 
Łowiczan – mieszkańców „Korabki” 
od centrum miasta wpłynie 
bardzo negatywnie na życie 
społeczno-gospodarcze miasta. 
Oprócz kwestii bezpieczeństwa 
mieszkańców w ruchu 
komunikacyjnym (konieczność 
pokonywania dojazdu  
w przyszłości przez wiadukt), 
zdecydowanie pogorszy się nam 
dostęp, a w szczególności osób 
starszych i tych bez środków 
transportu do szeregu usług 
oraz miejsc. Nie wspominając 
już o wydłużeniu czasu dotarcia 
z pomocą służ ratunkowych – 
Pogotowia czy Straży Pożarnej (...). 
W naszej części miasta mamy, 
aż trzy główne przeszkody 

komunikacyjne:
1) drogę krajową nr 92 (Warszawa 
– Poznań) obciążaną mimo 
autostrady A2 nadal dużym 
ruchem tranzytowym;
2) linię kolejową E-20, przejazd 
kolejowy, z którego korzystają 
nie tylko mieszkańcy Korabki, 
ale Łowiczanie dojeżdżający do 
zakładów pracy;
3) mostową przeprawę przez rzekę 
Bzurę (...)
Dane pokazują jak ważne 
komunikacyjnie jest utrzymanie 
bezkolizyjnego przejazdu kolejowo-
drogowego przez linię E-20  
w Łowiczu.
Skierowanie w; przyszłości ruchu 
samochodowego z „Korabki”, 
„Zatorza”  
i dojezdnych do miejsc pracy w 
Łowiczu z rejonu miejscowości 
Skierniewic, czy Sochaczewa (dróg 
krajowych) na budowany obecnie 
wiadukt,spowoduje  
w przyszłości poważne problemy 
komunikacyjne z utrzymaniem 
płynności ruchu, wydłużenia drogi, 
czy czasu dotarcia do różnych 
części naszego miasta – Centrum, 
Bratkowic, Górek itd. (...)
Na „Korabce obecnie mieszka 
4.021 Łowiczan. Nie chcemy być 
mieszkańcami gorszej kategorii (...)

Łowicz | Podtopienia na dwóch ulicach

Idealnego  
rozwiązania nie ma, 
ale coś zrobić trzeba
Są w Łowiczu miejsca, 
w których większa ulewa 
oznacza ryzyko podtopień. 
Jednym  z nich są komórki 
posesji przy ulicach 
Norwida i Słowackiego. 
Po ostatniej ulewie – dwa 
tygodnie temu, w piątek  
i w niedzielę – mieszkańcy 
mówią: „Dość!”.

Jeden z nich zadzwonił do na-
szej redakcji po tym, jak – według 
jego relacji – usłyszał od burmi-
strza, że nie da się nic z tym pro-
blemem zrobić, bo ulica jest po re-
moncie. 

– Owszem, jest po remoncie, 
ale chodniki są na równi z na-
wierzchnią jezdni i woda wlewa 
się do piwnic – mówi nam nasz 
rozmówca. – Wystarczy podnieść 
krawężniki i podnieść chodniki, 
które są z kostki, bez konieczności 
zrywania asfaltu. Kostka ma to do 
siebie, że nawierzchnia chodnika 
jest do odtworzenia.

Rozmowa, o której nam opo-
wiadał skończyła się tym, że bur-
mistrz zobowiązał się porozma-
wiać na ten temat z Grzegorzem 
Pełką, naczelnikiem Wydziału In-
westycji i Remontów łowickiego 
ratusza.

Ten zapewnia nas, że problem 
jest mu znany (sytuację w jednej 
z tamtejszych posesji po ostat-
niej ulewie określił nawet mia-
nem „dramatu”). Mówi, że urząd 
podejmie jakieś działania, które 
pomogą mieszkańcom. Wyma-
ga to jednak szerszej analizy, bo 
sytuacja jest skomplikowana, ze 
względu na złożoną infrastruktu-
rę w otoczeniu tych ulic. Dlatego 
też naczelnik Pełka mówi na razie 
ostrożnie – nie o pozbyciu się pro-

blemu całkowicie, ale o zminima-
lizowaniu go.

Jednym z planowanych dzia-
łań jest przeczyszczenie części 
rur kanalizacyjnych, choć praw-
dopodobnie nie one są głównym 
źródłem problemu – naczelnik 
zauważa, że przy wyjątkowo in-
tensywnych opadach nie tylko 
rury okazują się za małe, ale też 
rowy. Przyczynia się do tego m.in. 
odseparowanie kanalizacji desz-
czowej od sanitarnej, ścieżka ro-
werowa i jeszcze inne wykony-
wane niedawno prace, które na 
codzień polepszają byt mieszkań-
ców, ale przy intensywnych ule-
wach powodują też większe gro-
madzenie się wody w kanalizacji.

Grzegorz Pełka mówi też, że 
rozważane jest postawienie do-
datkowych progów czy podniesie-
nie krawężników i chodnika, któ-
re ograniczyłoby spływ wody do 
piwnic, ale z kolei spowodowa-
ło niedogodności w codziennym 
poruszaniu się po tych ulicach. – 
Tutaj idealnego rozwiązania nie 
ma, ale znajdziemy optymalne – 
stwierdza naczelnik Pełka.   tm

Sytuacja jest 
skomplikowana, 
ze względu na złożoną 
infrastrukturę  
w otoczeniu tych ulic. 
Dlatego też naczelnik 
mówi nie o pozbyciu 
się problemu, ale  
o zminimalizowaniu go.
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Gmina Bielawy | Szansa na duże wpływy z podatków

Panattoni Europe chce pobudować hale 
o powierzchni 14,5 hektara
Deweloper powierzchni magazynowych Panattoni Europe chce zainwestować w budowę centrum 
przemysłowo-magazynowego na terenie Oszkowic i Orenic w gminie Bielawy. Centrum miałoby 
powstać na powierzchni 28,3 ha, z czego same hale miałyby 14,5 hektara. Takie przedsięwzięcie byłoby 
dużym „zastrzykiem” fi nansowym dla gminy z tytułu podatków. 

16 czerwca wójt gminy Biela-
wy Sylwester Kubiński podjął de-
cyzję o tym, że Panattoni Europe 
nie będzie musiało przeprowadzać 
oceny oddziaływania inwesty-
cji na środowisko. Oznacza to, że 
można spodziewać się, że wkrótce 
wyda decyzję o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsię-
wzięcia, która będzie „zielonym 
światłem” dla dalszych przygoto-
wań do realizacji. 

Decyzja wójt nie była oczywi-
sta, ponieważ Regionalny Dyrek-
tor Ochrony Środowiska w Łodzi 
wydał opinię o  potrzebie prze-
prowadzenia oceny oddziały-
wania na środowisko, w  przeci-
wieństwie do dyrektora Zarządu 
Zlewni Wód Polskich w Łowiczu 
– który wydal opinię o braku po-
trzeby sporządzania wspomnianej 
opinii. Państwowy Powiatowy In-
spektor Sanitarny w Łowiczu nie 
wydał opinii, co samorząd gminy 
Bielawy interpretuje jako brak za-
strzeżeń.  

Gmina Bielawy już w  ubie-
głym roku podjęła działania, któ-
re umożliwią powstanie centrum 
przemysłowo-magazynowego. 
Pod tym kątem wprowadzono 
zmiany w studium uwarunkowań 
i  kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, przystąpiono do 
zmian w miejscowym planie za-
gospodarowania przestrzennego, 

które są w  trakcie opracowywa-
nia. 

Inwestor podaje numerację 
konkretnych działek, które pla-
nuje wykupić pod budowę cen-
trum, z ich właścicielami zawarł 
wstępne umowy. Musi jednak 
otrzymać jeszcze zgodę np. na 
odrolnienie tych terenów, wycin-
kę drzew itp. 

Z karty informacyjnej przed-
sięwzięcia można dowiedzieć 
się, że południowa granica cen-
trum przemysłowo-magazynowe-
go przebiegać będzie wzdłuż dro-
gi wojewódzkiej 703, natomiast 
od strony zachodniej będzie wy-
tyczona w sąsiedztwie autostrady 
A1. Z całkowitej jego powierzchni 
28,3 ha, pod dachem będzie 14,5 

ha, teren utwardzony – 11,4 ha, na-
tomiast 2,4 ha – tereny zielone, 0,5 
ha – zbiornik retencyjny na wodę. 
Drogi wewnętrzne będą miały 
łączną długość 2244 m. 

Na obszarze powstanie zespół 
hal o  konstrukcji betonowo-sta-
lowej z  zapleczem sanitarnym, 
szatniami dla pracowników. Będą 
one ogrzewane na gaz z zamon-
towanych na tym terenie butli. 
W halach będą składowane arty-
kuły spożywcze i  przemysłowe, 
nie wykluczone, że będzie pro-
wadzona produkcja. Praca będzie 
odbywała się 7 dni w tygodniu, 24 
godziny na dobę w systemie zmia-
nowym. Zakładane zatrudnienie 
to około 2140 pracowników, z cze-
go 340 to pracownicy biurowi, 
a 1800 – fi zyczni. 

Woda z gminnego 
wodociągu?
Inwestor zainteresowany jest 

pobieraniem do celów socjal-
nych wody z  gminnego wodo-
ciągu. W czasie defi cytów wody 
w gminie, jakie wystąpiły w mar-
cu, wójt Sylwester Kubiński ne-
gatywnie odpowiedział na pyta-
nie, czy to będzie możliwe. Mówił 
o  tym 10 czerwca na sesji Rady 
Gminy, że waha się co zrobić. 
Wtedy nie mógł postąpić inaczej, 
ponieważ gmina musi w  pierw-
szej kolejności zapewnić wodę 
mieszkańcom. Jednak biorąc pod 
uwagę wykonywane obecnie pra-
ce przy modernizacji ująć wody 
oraz planowaną budowę zbior-
ników wyrównawczych, skłania 
się ku rozwiązaniu, aby zapewnić 
mającemu powstać centrum do-

stęp do wody z gminnego wodo-
ciągu, przynajmniej w pierwszym 
okresie działania. Docelowo jed-
nak sugerował przedstawicielowi 
Panattoni Europe, aby wybudo-
wał swoją studnię na terenie fi rmy.  
W późniejszej rozmowie z nami, 
w  ubiegły piątek, wójt przyznał, 
że bierze pod uwagę podpisanie 
czasowej umowy na korzysta-
nie z wody z gminnej sieci, któ-
ra w razie wystąpienia defi cytów 
wody nie byłaby przedłużana. 

Na czerwcowej sesji wójt wspo-
mniał też o  tym, że podobnej 
wielkości obiekt powstaje w Piąt-
ku i  tamtejszy samorząd szacu-
je wpływy z  wszystkich podat-
ków na poziomie 1,5 – 2 mln zł 
rocznie. Składa się na to podatek 
od nieruchomości, udział w  PIT 
i CIT. W gminie Bielawy tych po-
tencjalnych dochodów jeszcze nie 
szacowano. 

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Ta powierzchnia robi wrażenie. Magazyn dla Castoramy wybudowany przez Panattoni Europe i oddany 
do użytku w listopadzie 2017 roku w Kiełminie pod Strykowem to 5 hektarów pod dachem. A ten pod 
Oszkowicami ma być jeszcze większy!
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Wójt skłania się, 
aby zapewnić 
mającemu powstać 
centrum dostęp 
do wody z gminnego 
wodociągu. Docelowo 
jednak sugerował 
przedstawicielowi 
Panattoni Europe, 
aby wybudował swoją 
studnię na terenie fi rmy. 
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Gospodarka | Co nowego w MDBootstrap?

W marcu widmo niepewności, 
maj najlepszy w historii
Pisaliśmy już na naszych łamach o sukcesach spółki MDBootstrap, 
założonej przez dwóch łowiczan, absolwentów I LO im. Józefa 
Chełmońskiego – chodzi zarówno o rewelacyjne wyniki fi nansowe, 
jak i miejsca w prestiżowych rankingach, takich jak „30 przed 30”
polskiego wydania Forbesa. Teraz do tej listy można dodać kolejny 
– fi rma trafi ła na 1. miejsce w rankingu polskich startupów.

MDB zajmuje się tworzeniem 
specjalistycznego oprogramo-
wania dedykowanego progra-
mistom, które pozwala im pro-
gramować szybciej, wydajniej 
i  lepiej. Zatrudnia 20-osobowy 
zespół, którego 90% stanowią 
specjaliści IT. Prowadzi też orga-
nizacją MDB Youth oraz MDB 
Academy, dzieląc się umiejętno-
ściami i pomysłami z młodzieżą.

MDB wygrywa 
z COVID
Od powstania w  2017 roku 

spółka stale przynosiła zyski. 
Przyszedł jednak inny od wszyst-
kich rok 2020, który mocno za-
mieszał praktycznie w  każ-
dej branży, także tej. Być może 
MDB nie musiała, tak jak drob-
ni czy średni przedsiębiorcy, 
drżeć ze strachu przed bankruc-
twem, ale też odczuła skutki go-
spodarczego załamania. Właści-
ciele sami przyznali, że „widmo 
niepewości” pierwszy raz zajrza-
ło im w oczy. Spadek sprzedaży 
w marcu wyniósł 20%.

– Marzec był dla nas bar-
dzo trudny – przyznają. – Udało 
nam się wyjść z  kryzysu obron-
ną ręką dzięki mobilizacji i wytę-
żonej pracy całego zespołu. Jeste-
śmy wdzięczni całej ekipie MDB 
i każdemu życzyłbym pracy w tak 
fantastycznym zespole.

W trakcie tych kilku ostat-
nich miesięcy fi rmie udało się 
z  sukcesem wypuścić kilka no-
wych produktów technologicz-
nych i  przeprowadzić trzy sku-
teczne kampanie marketingowe. 
Efekt? Po marcowym załamaniu, 
już w maju fi rma zanotowała naj-
lepsze wyniki w jej dotychczaso-
wej historii.

Obecnie jest ona w  trakcie 
tworzenia zupełnie nowej wersji 

głównego oprogramowania. Czy 
również narobi narobi zamiesza-
nia w świecie IT? 

Pierwsi w Polsce
Powszechnie przyjęta defi ni-

cja mówi, że startup to młoda fi r-
ma (najczęściej związana z branżą 
nowych technologii), której celem 
jest globalna ekspansja. Platforma 
StartupBlink, zrzeszająca global-
ne systemy startupowe, już w cza-
sie trwania pandemii opublikowa-
ła raport „Global Startup Ranking 
2020” i ranking.

Wśród startupów z całego świa-
ta spółka Dawida Adacha i  Mi-
chała Szymańskiego została skla-
syfi kowana na 190. miejscu na 
świecie (zestawienie uwzględnia 
kilkanaście tysięcy pozycji), naj-
wyżej spośród wszystkich pol-
skich fi rm.

Ranking tworzony jest auto-
matycznie przez specjalny algo-
rytm, który analizuje wpływ i siłę 
danego startupu na globalną sieć 
i  media społecznościowe. Każ-
dy kraj ma swój własny ranking, 
zaś w Polsce na 1. pozycji widnie-
je właśnie MDB. Jest też ranking 
globalny, gdzie spółka utrzymu-
je się na pozycji 190. – Jesteśmy 
wciąż młodą fi rmą i każde wyróż-
nienie bardzo nas cieszy – przy-
znaje Michał Szymański. Dodaje 

jednak, że tego typu rankingi trak-
tuje ze swego rodzaju dystansem. 

Co prawda układanie ich przez 
algorytm na pozór powinno elimi-
nować czynnik subiektywny, ale 
przecież i tak wszystko zależy od 
przyjętych kryteriów i  metodyki. 
Sam Michał Szymański przyzna-
je, że ranking faworyzuje fi rmy 
z silną pozycją w internecie.

Wśród klientów 
jest amerykański 
odpowiednik MSZ
Od niedawna z  usług MDB-

Strap korzysta Departament Sta-
nu USA. Brzmi niewiarygod-
nie? Dla twórców spółki to już 
niemal jak chleb powszedni. – 
Mamy wielu dużych klientów 
(jak NASA, Samsung, Amazon 

czy Ikea), więc pomimo tego, 
że zamówienie od Departamen-
tu Stanu bardzo nas ucieszyło, to 
już nie otwieraliśmy z tego powo-
du szampana – przyznaje Michał 
Szymański.

Nie wygląda to zresztą tak, 
że umawia się z nimi na spotka-
nie przedstawiciel departamentu, 
bo proces sprzedaży jest w pełni 
zautomatyzowany. Przy obsłudze 
kilkudziesięciu tysięcy klientów 
i milionów użytkowników z całe-
go świata nie dałoby się inaczej. 

– Proces nawiązywania współ-
pracy najczęściej wygląda tak, 
że zespoły programistów danej 
fi rmy lub organizacji rozważają 
i analizują różne oferty dostępne 
w  sieci – wyjaśnia Michał Szy-
mański. – Jeśli zdecydują skorzy-

stać się z naszego MDB, wybie-
rają po prostu jeden z dostępnych 
pakietów, a następnie kontaktują 
się z nami, aby dogadać szczegó-
ły techniczne oraz formalności. 
Na tym etapie nasz potencjalny 
klient jest już najczęściej zdecy-
dowany, więc komunikacja jest 
krótka i konkretna.

Z MDB Youth 
do pracy w fi rmie
Aktualne pozostają ambitne 

plany związane z Łowiczem i or-
ganizacją młodzieżową MDB 
Youth. Pandemia na krótki czas 
przerwała jej działania, ale już 
niebawem ma ona powrócić 
z  nowymi pomysłami – zapew-
ne jeszcze nieraz będziemy na 
naszych łamach pisać nie tyl-
ko o sukcesach Michała i Dawi-
da, ale też zainspirowanych przez 
nich młodszych rekinach świata 
nowych technologii. 

W tym miesiącu trzech człon-
ków MDB Youth – są to tego-
roczni maturzyści z ZSP nr 2 na 
Blichu – zostało przyjętych do 
fi rmy jako młodsi programiści. 
Rozpoczną pracę tuż po matu-
rach, a  jednocześnie zamierzają 
zaocznie studiować w  Warsza-
wie.  

Michał Szymański i Dawid Adach, choć może jeszcze nie są 
postaciami powszechnie rozpoznawalnymi, to z ich produktu korzystają 
klienci na całym świecie. 
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TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

W trakcie kilku 
ostatnich miesięcy 
fi rmie udało 
się z sukcesem 
wypuścić kilka 
nowych produktów 
technologicznych. 
Po marcowym 
załamaniu, już w maju 
fi rma zanotowała 
najlepsze wyniki 
w jej dotychczasowej 
historii.

W czerwcu trzech 
członków MDB Youth 
– są to tegoroczni 
maturzyści 
z ZSP nr 2 na Blichu 
– zostało przyjętych 
do fi rmy jako młodsi 
programiści. 
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Łowicz | Stowarzyszenie im. 10 PP 

Święto Pułkowe skromne, 
ale za rok z udziałem Wojska Polskiego

– Za rok, jak Bóg pozwoli  
i wszystko się ułoży po naszej my-
śli, to mam nadzieję, że spotkamy 
się na Starym Rynku. Chciałbym, 
aby wróciła tradycja Świąt Pułko-
wych w Łowiczu organizowanych 
z udziałem Wojska Polskiego – 
powiedział prezes Stowarzyszenia 
im. 10 Pułku Piechoty Piotr Mar-
ciniak na cmentarzu katedralnym 
w Łowiczu, gdzie 27 czerwca 
uczczono Święto Pułkowe.

Członkowie Stowarzyszenia 
złożyli kwiaty pod pomnikiem 
Synów Ziemi Łowickiej na Sta-
rym Rynku. Następnie odwiedzili 
cmentarz katedralny.

Na cmentarzu w pierwszej ko-
lejności odwiedzili położony  
w głównej alei grób dowódcy płk 
Mariana Krudowskiego. Towarzy-
szyli im w tym momencie przed-
stawiciele władz miasta, powiatu 
oraz członkowie oddziału PTTK 
w Łowiczu oraz dyrektor ZSP nr 
1 i. 10 Pułku Piechoty Dariusz Ży-

wicki – placówki, w której „Dzie-
siątacy” mają swoją siedzibę . Po-
tem udali się na groby żołnierskie 
położone w różnych częściach 
cmentarza, nie tylko te, w których 
spoczywają żołnierze 10 PP. 

Prezes Stowarzyszenia im 10 
PP Piotr Marciniak podziękował 
wszystkim za obecność i zapro-
sił za rok, wyrażając nadzieję, że 
Święto Pułkowe będzie można 
zorganizować w zupełnie innej 

formie. Wspomniał, że ubiegłym 
roku minister obrony narodowej 
podpisał dokumenty w myśl któ-
rych tradycje 10 PP zostały prze-
kazane 1. Batalionowi 10. Opol-
skiej Brygady Logistycznej. 

– Symboliczny moment prze-
kazania odbędzie się w przyszłym 
roku, w 100. rocznicę przybycia 
10 Pułku Piechoty z Zambrowa 
do Łowicza – zapowiedział Piotr 
Marciniak.  mwk 

Łowicz | PTTK zaprasza w każdą niedzielę

Rusza akcja „Przewodnik czeka”
Jagoda Lendzion poprowa-

dzi pierwszy spacer po Łowiczu  
w ramach tegorocznej akcji 
„Przewodnik czeka” organizowa-
nej przez Urząd Miejski oraz od-
dział PTTK w Łowiczu. Spacer 
odbędzie się najbliższą niedzie-

lę, 5 lipca o godz. 13. Zbiórka na 
Starym Rynku przy kamienicy 
pod nr 3, gdzie PTTK ma swoją 
siedzibę. 

Spacer trwać będzie około 2 
godzin, udział w nim jest bez-
płatny. Tematem spaceru będzie 

najdawniejsza historia Łowicza, 
co jest związane z przypadającą 
7 lipca 884. rocznicą pierwszej 
wzmianki o Łowiczu, którą nie-
oficjalnie uznajemy za „urodziny 
miasta” – choć wiadomo, że ist-
niało ono wcześniej.  mwk  

Łowicz | 884. rocznica pierwszej wzmianki o mieście

Urodzinowa herbatka na zamku i nie tylko
7 lipca przypada 884. 
rocznica pierwszej 
wzmianki o Łowiczu, która 
pojawiła się w bulli papieża 
Innocentego II. Z tej okazji 
na „urodziny miasta”  
Urząd Miejski przygotował 
kilka atrakcji.

W samo południe usłyszymy 
hejnał Łowicza grany z ratusza na 
żywo. Wykona go na trąbce Ma-
ciej Czapnik – muzyk, który był 

członkiem zlikwidowanej niedaw-
no Orkiestry Miasta Łowicza, 

Tego dnia, po południu, zapla-
nowano „Urodzinową herbatkę 
na zamku”, czyli zwiedzanie ruin 
zamku prymasowskiego. Odbę-
dzie się ono dwóch grupach po 
25 osób (zapisy chętnych przyj-
mowane są pod nr tel. 46 830 91 
45). Wejścia zaplanowano o godz. 
16.30 i 18.00, zaś uczestników 
oprowadzi właściciel Wojciech 
Gronecki. Wieczorem, o godz. 
19.00 dwie grupy wyruszą na spa-

cer po Łowiczu z przewodnikiem 
PTTK (zapisy pod numerem tel. 
46 830 91 45). 

Z kolei o godzinie 21.00 nastąpi 
zmiana iluminacji na wieży ratu-
szowej. Obecnie nadal wyświetla-
ny jest napis „I love Łowicz”. Co 
się pojawi? – to jeszcze niespo-
dzianka. – Nie zdradzamy, co to 
będzie. Chcemy, żeby jak najwię-
cej osób przyszło zobaczyć nową 
iluminację – mówi nam naczelnik 
miejskiego wydziału kultury Mi-
chał Zalewski.  aa, mwk

\f27mwkpulk (1) - wysłany meil
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Reportaż

Łowicz | Wyjątkowy wieczór wyborczy Andrzeja Dudy

Prezydent: Tu jest serce Polski,  
tu jest serce Europy
Nie Warszawa, a Łowicz był miejscem, jakie na wieczór wyborczy  
po pierwszej turze wybrał prezydent Andrzej Duda i jego sztab wyborczy. 
Niezależnie od tego jakie mamy poglądy i jak oceniamy to wydarzenie,  
można śmiało nazwać je „historycznym” dla naszego miasta i powiatu.

Przy muszli ustawiły się wozy 
telewizyjne, a z każdej strony par-
ku nad bezpieczeństwem czuwały 
radiowozy policyjne.

Zaczęło się rozrywkowo. Już 
od godzin popołudniowych na 
Błoniach trwał festyn, pełen atrak-
cji dla dzieci: były m.in. „dmu-
chańce”, trampolina, mydlane 
bańki, fotobudka, kurtyna wodna 
i jeżdżąca w kółko mała kolejka. 
W dwóch stoiskach prezentowa-
ły swoje dzieła twórczynie ludo-
we: Wanda Teleman, Mirosława 
Grochocka, Stanisława Kosiorek i 
Teresa Foks. Przy stoiskach moż-
na było skosztować kuchni KGW: 
Gzinka, Zielkowice, Retro-Xię-
żanki (reprezentujące gminę Zdu-
ny), Leśniczówka, Nowe Szewce 
i Lutomiersk. Na scenie muzycz-
nej występowały m.in. znani z za-
miłowania do lokalnego folkloru 
Weronika Mońka, Malwina Cie-
sielska i Szymon Mońka, a także 

lokalne zespoły grające muzykę 
disco i taneczną: Cosmo, Last Mi-
nute oraz Duży z Małym. 

Występował też Zespół Pieśni  
i Tańca „Blichowiacy”, który jako 
jedyny prezentował się na głównej 
scenie w muszli, jego członkowie 
stali na scenie także w trakcie wy-
stąpienia prezydenta. Zaangażo-
wanych było zresztą więcej, warto 
choćby wspomnieć o przygoto-
wanym przez restaurację „Szkieł-
ka” cateringu, czy o strażakach 
ochotnikach pełniących ważną 
rolę w zabezpieczeniu i obsługę. 
Na przykład strażacy z Chąśna  

i Błędowa rozdawali zimną wodę 
– niby drobiazg, ale bardzo poma-
gał znieść utrzymującą się do sa-
mego zmierzchu gorącą tempera-
turę i duchotę.

Do 21 „Polska!”,  
po 21 „Andrzej Duda”
Do godziny 21, czyli czasu 

trwania ciszy wyborczej, oficjal-
nie był to tylko festyn, który teo-
retycznie nie powinien wiązać się  
z kampanią. Prowadzący spotka-
nie ze sceny głównej poseł Ra-
fał Bochenek, ani nikt inny z za-
bierających głos, nie wypowiadał 

do tego czasu nazwiska Andrze-
ja Dudy, zachęcając publiczność 
do skandowania haseł „Polska!”  
i „Zwyciężymy!”. Kilka razy jed-
nak musiał upominać publicz-
ność, która w wyborczej gorączce 
kilka razy się zapominała, przez 
co już przed 21 można było usły-
szeć głośne „Andrzej Duda!”. 

Oczywiście, także w rozmo-
wach ludzi na Błoniach, dość czę-
sto pojawiał się temat wyborów 
(choć nie rzadziej niż temat upal-
nej temperatury na zewnątrz) oraz 
spekulacje co do spodziewanych 
wyników głosowania.

Napięcie wśród zwolenników 
Andrzeja Dudy rosło im bliżej 
było 21. Niektórzy z nich mieli 
nadzieję, że ich kandydat zapew-
ni sobie reelekcję już w pierwszej 
turze, choć nikt z otoczenia prezy-
denta aż tak śmiałych życzeń nie 
wygłaszał. – I tak już to wszystko 
długo trwa, lepiej byłoby zakoń-
czyć to już dzisiaj – słyszeliśmy.

Ci, którzy przyszli, bardzo po-
zytywnie oceniali poziom organi-
zacji, nie szczędzili też gratulacji 
dla lokalnych działaczy, szcze-
gólnie starosty Marcina Kosiorka 
– bo z pewnością wybór Łowicza 
na miejsce wieczoru prezydenc-
kiego, to także ich i jego sukces. 

– To niezaprzeczalnie wielka 
promocja dla miasta i regionu, na-
wet ktoś o innych poglądach po-
litycznych powinien to docenić 
– mówił nam Robert Sobieszek  
z Błędowa, jeden ze zwolenników 
obecnego prezydenta.

– Organizację oceniam na piąt-
kę, a za moich szkolnych lat była 
to najwyższa ocena – mówił  
z kolei Andrzej Chruściel, miesz-
kaniec Łowicza. – Miałem do-
bre miejsce, dobrze widziałem co 
się dzieje, na pochwałę zasługu-
ją też wszystkie służby porządko-
we, jednocześnie stanowcze i kon-
sekwentne, ale przy tym bardzo 

życzliwie i kulturalnie odnoszące 
się do ludzi. Na długo zapamię-
tamy to wydarzenie, jako jedno z 
największych i najważniejszych w 
historii Łowicza w ostatnich 30 la-
tach, oczywiście po wizycie Ojca 
Świętego, która jest tym niepod-
ważalnie najważniejszym, i po 
procesjach Bożego Ciała. Nie po-
dobało mi się tylko jedno, a mia-
nowicie to, że nie widziałem ni-
gdzie naszego burmistrza, bo przy 
wydarzeniu tej skali, niezależnie 
od reprezentowanej opcji politycz-
nej, powinien był się tam znaleźć 
jako gospodarz.

Oczywiście, na Błonia przy-
szli głównie, w zdecydowanej 
większości, zwolennicy Andrzeja 
Dudy, dla których takie wydarze-
nie w Łowiczu to duma i powód 
do wielkiej radości. W interne-
towych komentarzach (jak przy 
każdym większym wydarzeniu) 
widać było jednak, że nie wszy-
scy w Łowiczu myślą o tym pozy-
tywnie, pojawiały się na przykład 
słowa o politycznym wykorzysta-
niu miasta.

„Sto lat”  
i cztery zwrotki hymnu
Do muszli wchodzili najbar-

dziej zagorzali zwolennicy prezy-
denta, wśród nich znaczna część 

Niektórzy mieli 
nadzieję,  
że kandydat zapewni 
sobie reelekcję  
już w pierwszej turze, 
choć nikt z otoczenia 
prezydenta  
aż tak śmiałych 
życzeń nie wygłaszał.

Prezydent przemawia w muszli koncertowej na Błoniach. 
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Prezydent podczas spontanicznego wystąpienia, po ogłoszeniu sondażowych wyników wyborów.
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Żona gratuluje mężowi uzyskania wysokiego wyniku w I turze wyborów - wtedy jeszcze sondażowego.  
Ten gest został nagrodzony gromkimi brawami.  
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Wiele osób przed rozpoczęciem wieczoru wyborczego dopytywało, 
czy będzie Pierwsza Dama. Oczywiście Agata Kornhauser-Duda była. 
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przeszło 60-osobowego społecz-
nego komitetu poparcia Andrzeja 
Dudy, który cztery dni wcześniej 
został zaprezentowany na Nowym 
Rynku. Wielu z nich przyszło z ro-
dzinami. 

W muszli powiewały biało-
-czerwone fl agi, ale także jedna 
amerykańska. Publiczność nie tyl-
ko klaskała i wiwatowała, ale rów-
nież śpiewała – co, jak zapewniają 
organizatorzy, nie było reżysero-
wane. Najpierw, w pewnym mo-
mencie odśpiewano „Sto lat” dla 
prezydenta, trudno nawet powie-
dzieć kto zaczął. Z kolei gdy pre-
zydent zakończył wystąpienie, pu-
bliczność wstała i zaczęła śpiewać 
„Mazurka Dąbrowskiego”, któ-
rego zaintonował jako pierwszy 
Waldemar Wojciechowski, prze-
wodniczący klubu PiS w Sejmiku 
Wojewódzkim. Warto podkreślić, 
że publiczność odśpiewała go w 
pełnym brzmieniu, nie myląc się 
ani razu nawet w – rzadko śpiewa-
nych – trzeciej i czwartej zwrotce. 

Ukłony w kierunku 
rywali i ich wyborców
Prezydent wszedł do musz-

li w idealnym momencie – kiedy 
lokalne wyborcze w całym kra-
ju zostały zamknięte, a na telebi-
mie pojawiły się wyniki sondażo-

we exit poll. Rzecz jasna – został 
przywitany owacyjnie, o czym 
już wspominaliśmy. Towarzyszy-
ła mu pierwsza dama Agata Korn-
hauser -Duda.

– Tu jest serce Polski, tu jest 
serce Europy – powiedział do ło-
wiczan. Podkreślał, że jest prezy-
dentem, który złożył wizyty we 
wszystkich powiatach w kraju 
i nie zapomina o żadnym regio-
nie. Wyraźnie dało się odczuć, 
że dla prezydenta zwycięstwo 
w pierwszej turze jest dopiero po-
czątkiem intensywnej kampanii 
przed II turą – dlatego też prosił 
wszystkich obecnych o mobiliza-
cję, bo choć byli to raczej ludzie, 
których przekonywać do siebie 
nie musi, to liczy nie tylko na ich 
głosy, ale też na głosy ich rodzin 
i znajomych, którzy, być może tak 
przekonani nie są.

Eleganckim gestem ze stro-
ny prezydenta było podziękowa-
nie za rywalizację skierowane do 

jego kontrkandydatów, z których 
każdego wymienił z nazwiska. 
Część zgromadzonej publiczno-
ści zaczęła gwizdać (był to jedyny 
taki moment w całym wieczorze), 
szczególnie gdy padło nazwisko 
Rafała Trzaskowskiego. Prezydent 
jednak wypowiedział się o rywa-
lu z szacunkiem, choć zaznaczył, 
że reprezentuje zupełnie inną wi-
zję Polski. Przypomniał, że Trza-
skowski reprezentuje formację, 
która rządziła w kraju do 2015 
roku. Wyraźnie dało się odczuć, 
że próbuje przekonać do siebie 
zwolenników kandydatów, którzy 
z walki o fotel prezydenta już od-
padli, a szczególnie młody elekto-
rat Krzysztofa Bosaka.

Po zakończeniu wieczoru 
w Łowiczu prezydent udał się 
w dalszą trasę – miał już też za-
planowane spotkanie z wyborca-
mi w Strzelcach w powiecie kut-
nowskim, co pokazuje, jak bardzo 
stawia na mniejsze miejscowości.

Kto był, 
a kto nie?
Nie tylko prezydent, pierwsza 

dama i premier Mateusz Mora-
wiecki przybyli do Łowicza na 
wieczór wyborczy. Pierwszopla-
nowych polityków było znacznie 
więcej, wymieńmy tylko niektó-
rych: Beata Szydło, Jadwiga Emi-
lewicz, Ryszard Terlecki, Elżbieta 
Rafalska, Ryszard Czarnecki, Zbi-
gniew Kuźmiuk, Zbigniew Rau, 
Piotr Polak, Przemysław Błasz-
czyk, Grzegorz Schreiber, Tobiasz 
Bocheński. Do ostatniej chwili 
wszyscy zastanawiali się czy poja-
wi się też prezes PiS Jarosław Ka-
czyński. okazało się jednak, że po 
oddaniu głosu na Żoliborzu, udał 
się on na Jasną Górę. Przypomnij-
my, że również 5 lat temu prezes 
PiS nie brał udziału w wieczorach 
wyborczych.

Choć wśród wymienionych 
wcześniej dominują politycy do-
świadczeni, to wieczór wyborczy 
poza Warszawą, w takiej formu-
le, był dla nich wszystkich nowo-
ścią. Wielu uważa, że ta formuła 
się sprawdziła.

– Jest inaczej niż w Warszawie, 
nie ma takiej reżyserki, jest dużo 
większy „spontan” i okazuje się, 
że ma to swoje plusy – stwier-
dził w rozmowie z nami eurode-
putowany Ryszard Czarnecki. – 
Ludzie trochę sami rządzili tym 
wydarzeniem, nawet nie zawsze 
słuchali prezydenta, tak bardzo 
chcieli go dopingować.

O wieczorze wyborczym mó-
wili nam też:

Krzysztof Igielski: 
Mieszkańcy 
zachowywali się 
spontanicznie 
Krzysztof Igielski, radny miej-

ski i kierownik Powiatowego Ze-
społu Doradztwa Rolniczego 
w Łowiczu, uważa, że dobrze się 
stało, że po raz pierwszy w histo-
rii prezydent postanowił spędzić 

wieczór wyborczy poza Warsza-
wą, a wybór padł akurat na Ło-
wicz. 

Ma on nadzieję, że niedziel-
ne wydarzenie na łowickich Bło-
niach da początek nowej tradycji. 
Zauważył, że dotychczas w szta-
bach gromadziły się tylko oso-
by funkcyjne, zaś teraz dano taką 
możliwość mieszkańcom, a oni 
chętnie z niej skorzystali. Igielski 
podkreśla, że ludzie uczestniczący 
w wieczorze zachowywali się bar-
dzo spontanicznie, nie czuło się 
między nimi spięcia. Taka atmos-
fera mogła być zasługą samych 
polityków, którzy przyjechali na 
wydarzenie dużo wcześniej przed 
ogłoszeniem wyników, rozmawia-
li z mieszkańcami i robili sobie 
z nimi zdjęcia. 

Igielski zachował w pamięci 
chwilę, gdy godz. 21.00 pod sce-
ną zapanowała euforia związana 
z przyjazdem prezydenta i Pierw-
szej Damy. Ludzie zaczęli sponta-
nicznie krzyczeć „Andrzej Duda” 
i „Zwyciężymy!”. Jak relacjonu-
je, przy intonowaniu śpiewania 
„Sto lat!” i hymnu Polski pierwsze 
skrzypce grał Waldemar Wojcie-
chowski z Wicia.  str. 27

ZBIGNIEW 
KUŹMIUK,
eurodeputowany

Wynik Andrzeja Dudy 
jest bardzo dobry, 
biorąc pod uwagę, 
że prezydent miał 
aż dziesięciu rywali. 
To jest bardzo dobry 
prognostyk na drugą 
turę. Zebranie jeszcze 
miliona głosów jest 
bardzo możliwe, w 
drugiej turze pojawią 
się wyborcy, którzy 
nie brali udziału w 
pierwszej. Przeważnie 
tak było, jest to bowiem 
faza decydująca, a 
wybór w niej wydaje 
się dużo prostszy. 
Myślę, że za Andrzejem 
Dudą stoi przede 
wszystkim ostatnie 
pięć lat, podczas 
których konsekwentnie 
realizował swój 
program prospołeczny i 
prorodzinny.

JADWIGA 
EMILEWICZ
wicepremier

Niekwestionowanym 
zwycięzcą pierwszej tury 
jest prezydent Andrzej 
Duda. Drugim zwycięzcą 
jest demokracja, mamy 
rekordową frekwencję. 
Przy tej wysokiej 
frekwencji prezydent 
nie tylko uzyskuje 
znaczącą przewagę, 
ale też poszerza swoją 
bazę. Mamy trzy miliony 
głosów więcej niż w 
wyborach w 2015 roku. 
Przed nami bardzo 
ważny okres 
wychodzenia z 
pandemii, to będzie 
czas wymagający 
bardzo dobrej, ścisłej 
współpracy prezydenta 
z rządem, czego 
gwarantem jest Andrzej 
Duda.

Prezydent 
wypowiedział się 
o rywalu 
z szacunkiem, 
choć zaznaczył, 
że reprezentuje 
zupełnie inną wizję 
Polski. Dało się 
odczuć, że próbuje 
przekonać do 
siebie zwolenników 
kandydatów, 
którzy z walki 
o fotel prezydenta już 
odpadli.

Jedną z najważniejszych osób, które w niedzielę odwiedziły Łowicz był 
premier Mateusz Morawiecki. 
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Ze znanych polityków widzieliśmy też na Błoniach Ryszarda 
Terleckiego, szefa Klubu Parlamentarnego PiS
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Zwolennicy prezydenta i PiS pozują do pamiątkowego zdjęcia z premierem Mateuszem Morawieckim. 
Obok niego - Waldemar Wojciechowski, reprezentant powiatu łowickiego w Sejmiku WŁ. 
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Liczne ekipy telewizyjne o zasięgu ogólnopolskim rejestrowały niedzielne wydarzenie.
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Zwolennicy prezydenta w muszli na Błoniach w napięciu oczekują na sondażowe wyniki wyborów. 
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Senator II kadencji 
(w latach 1991–1993), 
wielce zasłużona psycholog, 
działaczka oświatowa i 
społeczna. Na Dolnym Śląsku, 
gdzie pracowała i działała, była 
osobą znaną i powszechnie 
szanowaną. Warto jednak 
przypomnieć, że wywodziła się 
z Ziemi Łowickiej – urodziła 
się w Łowiczu, dorastała 
w Wyborowie, a w czasie 
okupacji, przez pewien 
czas rodzina ukrywała ją 
w Nieborowie.

   Jadwiga Bałtakis 
(1925–2018)

ODESZLI OD NAS 
18.–24.06.2020

 18 czerwca: 
Józef Sieciński, l.62; 
Stanisław Michalak, l.84.

 19 czerwca: 
Zdzisław Kolos, l.74; 
Rafał Bogusz, l.46.

 20 czerwca: 
Bożenna Kurczewska, l.84.

 21 czerwca: 
Janina Jarosz, l.90; 
Irena Roganowska, l.87; 
Mieczysław Milczarek, l.87.

 23 czerwca: 
Aleksandra Rokicka, l.89.

 24 czerwca: 
Zdzisław Dzięgielewski, l.79; 
Bożena Przybysz, l.70; 
Waldemar Rosiński, l.53; 
Barbara Pietrzyk, l.56.

Okruchy życia

REKLAMA

Jadwiga Bałtakis 
z d. Sitarska

Urodziła się w  Łowiczu 14 
września 1925 roku, była cór-
ką Marii z  domu Siekiery i An-
toniego Sitarskiego. Ochrzczono 
ją w  łowickiej kolegiacie, a  wy-
chowywała się i żyła w Wyboro-
wie. Rodzeństwo miała liczne, ale 
dwaj starsi bracia, urodzeni jesz-
cze przed I wojną światową, zmar-
li jeszcze w wieku szkolnym.

Do końca życia z wielkim sen-
tymentem wspominała maria-
wickie przedszkole, do którego 
posyłali ją rodzice, chociaż byli 
katolikami. – Z tego co mama 
opowiadała, było tam wesoło i ko-
lorowo, a  metody wychowawcze 
sióstr mariawitek nawet dzisiaj 
mogłyby uchodzić za postępo-
we i  kreatywne – opowiada cór-
ka pani Jadwigi, Anastazja. Póź-
niej z kolei poszła do szkoły sióstr 
bernardynek, których dość surowe 
wychowanie i skromne życie było 
swego rodzaju kontrastem. 

Gdy mała 12 lat, wraz z rodzi-
ną przeprowadziła się, najpierw 
na krótko do Ozorkowa, potem do 
Łodzi. Tam zastała ją wojna. Pod 

okupacją niemiecką 15-letnia Ja-
dwiga zorganizowała i prowadziła 
tajne nauczanie dla polskich dzie-
ci z Retkini (w 1987 roku uzyska-
ła ofi cjalny status kombatanta). 
Przez pewien czas przebywała też 
pod opieką ciotki w Nieborowie, 
dokąd wysłali ją rodzice, chcąc 
ukryć przed różnymi działaniami 
okupujących Łódź Niemców, tam 
pomagali jej także Radziwiłłowie. 

Córka pani Jadwigi mówi nam, 
że jej mama miała błękitne oczy 

i jasne włosy. Naziści, przeprowa-
dzili na niej i na jej siostrze pseu-
do-badania fi zjonomii, uznając, 
że gdy nieco podrosną powinny 
rodzić „aryjskie” dzieci. Oczywi-
ście rodzina przeraziła się tą wizją, 
była ona jednym z argumentów za 
wysłaniem dziewczynek do Nie-
borowa.

Po wojnie pan Jadwiga ukoń-
czyła Liceum Plastyczne w  Ło-
dzi. Występowała też w  Teatrze 
Wojska Polskiego w  Łodzi, któ-
rego kierownikiem był wówczas 
sam Leon Schiller. W 1946 roku 
wystąpiła w „Krakowiakach i Gó-
ralach”. Tworzyła też fi lmy ry-
sunkowe dla Eksperymentalne-
go Studia Filmów Rysunkowych. 
W Łodzi była inwigilowana przez 
Urząd Bezpieczeństwa, przez co 
zdecydowała się przeprowadzić 
do Warszawy. W stolicy ukończy-
ła studia: z psychologii klinicznej 
w  Wyższej Szkole Higieny Psy-
chicznej i  z pedagogiki na Uni-
wersytecie Warszawskim. 

Na resztę życia związała się 
z  Dolnym Śląskiem, choć wcale 

nie było to jej wyborem – zdecy-
dowało państwowe skierowanie 
do pracy po studiach. Pracowała 
w Sanatorium dla Dzieci Nerwo-
wo i Psychicznie Chorych w Kro-
śnicach, w  Szkole Podstawowej 
w  Dunkowej (Krośnice i  Dun-
kowa leżą w  dzisiejszym powie-
cie milickim, w  woj. dolnoślą-
skim), a następnie w placówkach 
w  Świdnicy (dokąd przeprowa-
dziła się wraz z  rodziną w  1963 
roku): w  Schronisku dla Nielet-

nich, Poradni Wychowawczo-Za-
wodowej, w której objęła funkcję 
dyrektora, oraz w  Poradni Ro-
dzinnej. Pracowała między inny-
mi z  dziećmi z  traumą wojenną, 
a przez pewien czas także z dzieć-
mi przysłanymi z Korei Północnej.

Na emeryturę przeszła w 1985 
roku, ale pracowała jeszcze potem 
na pół etatu w ZSZ Specjalistycz-
nej w Świdnicy. 

Do NSZZ „Solidarność” 
wstąpiła tuż po jego powstaniu. 
W 1981 roku była delegatką Pra-
cowników Oświaty i Wychowania 
na pierwszym zjeździe związko-
wym województwa wałbrzyskie-
go. W  Świdnicy, w  czasie stanu 
wojennego, założyła Klub Inteli-
gencji Katolickiej. 

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI
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Współtworzyła Hospicjum św. 
Łazarza, Towarzystwo Przyjaciół 
Chorych „Hospicjum” w Świdni-
cy, przez wiele lat pełniła funkcję 
jego prezesa. Założyła Przedszko-
le Specjalne dla Dzieci Upośle-
dzonych Umysłowo.

W wyborach parlamentarnych 
w  1991 roku uzyskała mandat 
senatora II kadencji z  woj. wał-
brzyskiego, startując z  listy Unii 
Demokratycznej. Zasiadała w Ko-
misji Polityki Społecznej i Zdro-
wia. Zainicjowała zmianę usta-
wy dotyczącej osób, które przed 
18 rokiem życia utraciły zdrowie 
i  całkowitą zdolność do pracy, 
z uznaniowej na roszczeniową. 

Mandat senatorski sprawowa-
ła do 1993 roku, kiedy to decyzją 
prezydenta Lecha Wałęsy zostały 
rozwiązane obie izby parlamentu. 
W  następnych wyborach już nie 
kandydowała.

Jej mąż Romuald Bałtakis rów-
nież był z wykształcenia i zawodu 
psychologiem, a  z zamiłowania 
społecznikiem. Byli rówieśnika-
mi, poznali się podczas praktyk 
studenckich. On także, wraz z nią, 
brał czynny udział w  zawiązy-
waniu i  działaniach świdnickiej 
„Solidarności”. Pełnił też m.in. 
funkcje kierownika Poradni Wy-
chowawczo-Zawodowej, prezesa 
i  wiceprezesa Zarządu Towarzy-
stwa Przyjaciół Dzieci. Ich syn 
Paweł został elektronikiem, córka 
Anastazja zootechnikiem. Bałta-
kisowie doczekali się też licznych 
wnucząt i prawnucząt.

17 września 2001 r. Jadwiga 
Bałtakis została odznaczona me-
dalem KEN za szczególne zasługi 
dla oświaty i wychowania. Zmar-
ła 10 marca 2018 w wieku 92 lat. 

– W  opowieściach mamy jej 
rodzinne strony były takim „So-
plicowem”, utraconą idyllą – 
wspomina córka. – Kiedyś, kiedy 
szukałam mieszkania, namawiała 
mnie, że może byśmy się przepro-
wadzili do Łowicza, ale dla mnie, 
która nigdy tam nie była, wyda-
wało się to wtedy pomysłem nieco 
fantastycznym. Dopiero po śmier-
ci mamy zdecydowałam się przy-
jechać do Łowicza na procesję 
Bożego Ciała, o  której wiele mi 
opowiadała, i byłam pod wielkim 
wrażeniem.   tm

Edukacja | Laureat z Pijarskiego LO

Siódmy w ogólnopolskiej 
olimpiadzie

Chociaż finał został rozegra-
ny już w styczniu, to dopiero nie-
dawno organizatorzy ogłosili wy-
niki zimowej sesji Ogólnopolskiej 
Olimpiady Przedmiotowej „Olim-
pus” z fizyki. Na 7 miejscu został 
sklasyfikowany Kacper Oraś z Pi-
jarskiego LO.

Piszemy tutaj o  tzw. „sesji zi-
mowej” konkursu, który jest roz-
grywany trzy razy w roku. Polegał 
na praktycznym wykazaniu się 
wiedzą fizyczną w  rozwiązywa-
niu zadań. Organizuje go Zespół 
Ogólnopolskich Olimpiad Przed-
miotowych „Olimpus” – konkurs 
z fizyki jest jednym z wielu.

Laureat Kacper Oraś jest 
uczniem pierwszej klasy na pro-

filu politechniczno-ekonomicz-
nym, uczy się więc fizyki na po-
ziomie rozszerzonym. Interesuje 
się przedmiotami ścisłymi i spor-
tem, a w przyszłości zamierza stu-
diować na kierunku związanym 
z fizyką.  tm

RZUT OKIEM | CHRZEST ŚWIĘTY W ŁOWICKIM STYLU 
Stroje łowickie wracają do łask, 
co można było zaobserwować  
w niedzielę, 21 czerwca, podczas 
uroczystości w kościele  
w Domaniewicach. W tym roku 
bardzo widoczny był trend 
ubierania dzieci komunijnych  
w stroje łowickie. Z kolei podczas 
Chrztu Świętego, nie tylko 
5-miesięczny Antoni Panak był 
ubrany w wełniak, ale mieli go 
też na sobie jego rodzice – Kamil 
i Natalia. Rodzina mieszka 
w Reczycach. Pani Natalia 
powiedziała nam, że była już 
ubrana w stój łowicki, gdy miała 
bierzmowanie, zaś w niedzielę 
miała go na sobie drugi raz. aa 

RZUT OKIEM | ORGANY WYBRZMIAŁY U PIJARÓW 

Wyjątkowego brzmienia 
zabytkowych organów Pawła 
Ernesta Rickerta można było 
posłuchać w niedzielę, 21 
czerwca, w kościele ojców pijarów 
w Łowiczu. Rektor kościoła  
o. Marek Barczewski stara się  
o ich odnowienie,  
a poprzez organizację koncertu 
chciał przekonać uczestników, że 
warto tę inicjatywę wesprzeć.  
W koncercie wystąpili: Małgorzata 
Kustosik (mezzosopran), Marcin 
Dżażdżyński (tenor), Dormeusz 
Gałaj (wirtualne organy), Maciej 
Czapnik (trąbka) i Jerzy Filipowicz 
(organy). aa FO

T.
 A

G
N

IE
S

ZK
A

 A
N

TO
S

IE
W

IC
Z

FO
T.

 A
G

N
IE

S
ZK

A
 A

N
TO

S
IE

W
IC

Z

Kacper Oraś 

FO
T.

 P
IJ

A
R

S
K

IE
 S

ZK
O

ŁY
 K

R
Ó

LO
W

E
J 

P
O

KO
JU

Łowicz | I Komunie Święte 

Kameralne uroczystości I Komunii Świętej
Kolejne kameralne uroczysto-

ści I Komunii Świętej odbyły się 
w minioną sobotę, 27 czerwca w 
łowickiej katedrze oraz w kościele 
Świętego Ducha.

W katedrze sakrament przyję-
ło 10 uczniów Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej Królowej Pokoju – 7 
dziewcząt i 3 chłopców.  

W kościele Świętego Ducha to 
wyjątkowe wydarzenie przeżyły 
dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 
2 im. Adama Mickiewicza. Było 
ich również 10 – 4 dziewczęta i 6 
chłopców. 

W tym kościele dzieci siedzia-
ły w ławkach razem ze swoimi 
rodzicami, a nie kolegami. Sym-
patyczna zmiana związana była 
oczywiście z epidemią. 

Na obu uroczystościach nie 
było tłumów. W ławkach były 
wolne miejsca, co oznacza, że 

każdy z członków rodziny dzieci 
mógł bez problemu im towarzy-
szyć. Nie było też tłumów fotogra-
fów. Bardziej kameralna uroczy-

tość ma swoje dobre strony. Może 
warto pomyśleć, czy nie lepiej po 
epidemii, aby I Komunie Święte 
zawsze tak się odbywaly? mwk 

Łagów, Pszczonów | Pijar z gm. Łyszkowice

Prymicja ojca Przemysława
Pochodzący z Łagowa w gm. 

Łyszkowice o. Przemysław Ko-
łacki jest jednym z trzech w tym 
roku neoprezbitrów pijarskiej pa-
rafii Najświętszego Imienia Maryi 
w Krakowie na Rakowicach. 

14 czerwca odprawiał mszę 
świętą w swojej rodzimej parafii 
św. Doroty w Pszczonowie. Ci, 
którzy chcieli przeżywać uroczy-
stość, ale nie mogli wybrać się do 
kościoła, mieli możliwość obej-
rzenia transmisji na facebooko-
wym kanale pszczonowskiej OSP. 
Msza miała szczególną oprawę, 

czemu nie można się dziwić – dla 
każdej parafii pochodzący z niej 
kapłan jest jak skarb – co pod-
kreślił też podczas składania ży-
czeń proboszcz ks. Cyprian Le-
wandowski. W trakcie mszy o. 
Przemysław przyjął od parafian 
kwiaty, a wraz z nimi życzenia 
oraz zapewnienie o modlitwie. W 
końcowej części, przy brzmieniu 
„Barki” pijar udzielał sakramen-
tu komunii swym współparafia-
nom, podkreślając bliskość z nimi 
gestem położenia dłoni na skro-
niach.    tm

Łowicz | Symboliczny jubileusz 100-lecia

Władysław Grabski w roli głównej
Władze powiatu łowickiego 
i dyrektor ZSP nr 4 
zaprosiły mieszkańców 
Łowicza w sobotnie 
popołudnie 27 czerwca 
przed pomnik Władysława 
Grabskiego.

Złożono pod nim kwiaty w bar-
wach białych i czerwonych. Za-
proszenie nie spotkało się z zain-
teresowaniem mieszkańców, bo 
zabrakło osób, które przyszły-
by prywatnie. Uzbierało się jed-
nak ponad 20 tych, którzy przy-
szli służbowo. Pomimo, że był to 
pierwszy dzień wakacji, byli obec-
ni uczniowie z pocztem sztanda-
rowym, nauczyciele „Ekonomi-
ka” oraz przedstawiciele władz 
powiatu i miasta. Głos zabrała dy-
rektor Małgorzata Zielińska i sta-
rosta Marcin Kosiorek. 

Dyrektor mówiła, że 23 czerw-
ca minęła dokładnie 100. roczni-
ca od momentu, gdy Władysław 

Grabski objął tekę premiera Rze-
czypospolitej Polskiej, a 30 czerw-
ca – 100. lat od chwili, gdy wygło-
sił w Sejmie exposé.

Starosta z kolei wyjaśnił, że 
gdyby nie epidemia, to w Łowi-
czu dzisiaj odbywałby się duży 
event poświęcony postaci Włady-

sława Grabskiego i wydarzeniom, 
które stały się przed wiekiem jego 
udziałem. Miał być organizowa-
ny przy współpracy z Narodo-
wym Bankiem Polskim. Zależało 
mu na tym, aby choć symboliczna 
uroczystość tego dnia została zor-
ganizowana.  mwk 

W uroczystości udział wzięli m.in. uczniowie ZSP nr 4 im. Władysława 
Grabskeigo. 
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Odprawienie mszy prymicyjnej w parafii, z której się pochodzi,  
to wielkie wydarzenie w życiu nowo wyświęconego kapłana. 
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W katedrze do komunii przystąpiło 10 dzieci ze szkoły pijarskiej.  
Na zdjęciu wraz z nimi księża (od lewej): Marian Galas, Marek Barczewski 
– pijarzy oraz Robert Kwatek – proboszcz parafii katedralnej. 
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER; BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP 
„EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIERNOZIA, RYNEK KOPERNIKA, KIOSK P.  WESOŁOWSKIEJ; 
KOCIERZEW PÓŁNOCNY: SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA;  
NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERY; OSTRÓW 20, SKLEP P. BEJDY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183,  
SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY, ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5,SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ;  
ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

REKLAMA

samochodowe
kupno

 Auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, tel. 
604-191-186.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AUDI A4, 1.6, 1998 rok, 2700 zł, tel. 

602-584-266.

 AUDI A4 B5, 1.9 TDI, 90 KM, stan 
dobry, cena 3800, tel. 514-325-338.

 AUDI A4, 1.6, 1998, z gazem, I 
właściciel w Polsce, tel. 694-453-524.

 AUDI A6, 1,9 diesel 130 KM, 2002 rok, 
stan dobry, tel. 609-459-539.

 BMW 318D, 2004 rok, 6.900 zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, tel. 
604-706-309.

 CHEVROLET Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, tel. 
604-706-309.

 CHEVROLET Spark, 0,8, 2007 rok, 
90.000 km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, tel. 604-706-309.

 CITROËN Jumper bus, 2007 rok, VI 
biegów, 3-osobowy, tel. 502-037-679.

 DAEWOO Matiz, 2002 rok, tel. 
660-683-625.

 FIAT Cinquecento, 1994, tel. 
784-600-994.

 FIAT Panda III, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. 695-323-452.

 FIAT Seicento, 2000 rok, czerwony, 
tel. 667-360-203.

 FORD Fiesta, 1.3 benzyna, 1999 
rok, 159.000 km, czerwony, 2.000 
zł do negocjacji, tel. 665-649-618, 
607-380-711.

 GOLF w kombi, 1,9 TDI, 2000 rok, tel. 
605-884-584.

 HONDA Civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, 7.600 zł, tel. 
513-375-786.

 HYUNDAI ATOS, 2000, 
tel. (46) 837-50-96.

 HYUNDAI I10, 1.2B, 2009 rok, tel. 
606-348-077.

 KIA Ceed, 1.6 CRDI, 2010 rok, biały, 
tel. 667-837-817.

 KIA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 
2011r, 190.000km, +koła zimowe, tel. 
606-432-319.

 LT28, na części, tel. 508-286-519.

 MAN 8-180, z windą, 
udokumentowany przebieg 153.000km 
(igła!), tel. 606-901-931.

 MAZDA Demio, 1.3 16V, 2001 rok, I 
właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 MERCEDES C-220 D, 2004, mały 
przebieg, stan bardzo dobry - zadbany, 
tel. 503-818-177.

 MITSUBISHI OUTLANDER, 2.0 D, 
2010, napęd na 4x4, bardzo zadbany, 
tel. 503-096-069.

 OPEL Antara, 2007 rok, tel. 
694-154-861.

 OPEL ASTRA J, 1.7 CDTi, 2010, tel. 
792-232-550.

 OPEL Corsa B benzyna/gaz, 1997 
rok, tel. 506-049-052.

 OPEL Corsa C, 1.0, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 OPEL Corsa, 1.2, 2014 rok, 37.000km, 
salon Polska, tel. 600-944-728.

 OPEL Vectra C GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 513-375-786.

 OPEL Vectra, 1.8 LPG, 2000 rok, 
2900 zł, tel. 602-584-266.

 OPEL Zafira, 1.8b, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 PEUGEOT 206, 1.4b, 2007 rok, tel. 
606-348-077.

 RENAULT Clio, 1.4B, 2001 rok, tel. 
606-348-077.

 RENAULT Clio, 2013 rok, biały, 
130.000 km, 3 drzwi, tel. 509-853-390.

 RENAULT Grand Megane, 1.5 DCI 
diesel, XII.2011 rok, skrzynia manualna, 
tel. 604-990-343, 668-876-525.

 RENAULT Laguna 2, 2004 rok, cena 
do negocjacji, tel. 696-385-646.

 SEAT Cordoba gaz, 1999 rok, 
stan idealny, pierwszy właściciel, tel. 
662-903-838.

 SKODA Octavia, 1.9 D, 2005, tel. 
515-933-244.

 TOYOTA AURIS, 2,0 D, 2009, 180000, 
126KM, czarny bezwypadkowy, nie 
wymaga wkładu fiansowego, cena 
18.700 zł, tel. 500-385-907.

 TOYOTA Avensis, 2,0 diesel, 2011 rok, 
tel. 601-346-042.

 TOYOTA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-Cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 604-706-309.

 TOYOTA Yaris, 1.3 benzyna, 2004 rok, 
140.500 km, tel. 604-687-089.

 TOYOTA Yaris, 1.4D4D, 2003 rok, 
klimatyzacja, cena atrakcyjna, tel. 
513-375-786.

 TOYOTA Yaris, 1.0, 2005 rok, 194.000 
km, klimatyzacja, hak, opony zimowe, 
stan bdb., tel. 668-183-213.

 VOLVO S40, 1.9 diesel, 2000 rok, tel. 
797-318-666.

 VOLVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.900 zł, 
tel. 513-375-786.

 VW Bora, 1.9TDI, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny oraz Golf 
IV 1.4. 2004 rok, tel. 604-706-309.

 VW Golf IV, 1.9, 2001r, tel. 
693-442-038.

 VW Polo, 1.4, 2009 rok, 11.200 zł, tel. 
513-375-786.

zamiana
 OPEL Meriva, 1.7CDTI 100 KM, Isuzu, 

2004 rok, 170.000km,  
hak, lekko uszkodzona dwumasa, tel. 
501-529-181.

inne
 Kupię przyczepkę samochodową, tel. 

604-649-151.

 Przyczepka samochodowa, tel. 
518-647-407.

motorowe

sprzedaż
 Sprzedam Yamaha Diversione 600 

cm3, 1992 rok, tel. 797-318-666.

garaże

kupno
 Kupię garaż blaszak,  

tel. 731-885-237.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice i 

okolice, tel. 502-602-463.

 Kupię działkę Głowno, Dmosin, 
Ziewanice od 2.500-5.000 mkw., tel. 
793-617-337.

 Kupię bloki, dom, działkę, ziemię, tel. 
607-809-288.

 Kupię mieszkanie, dom, działkę. 
Również zadłużone, z lokatorem, 
z problemami oraz udziały w 
nieruchomości., tel. 503-005-990.

sprzedaż
 Dom z oficyną, Głowno, tel. 784-391-

049, 666-865-844.

 Sprzedam działkę na Zielkowicach 
1000 mkw, tel. 602-504-924.

 Sprzedam tanio działkę budowlaną, 5 
km od Łowicza, tel. 509-231-973.

 Mieszkanie 72 mkw. po generalnym 
remoncie, 4-pokojowe, duża kuchnia, 
piwnica, os. Bratkowice, tel. 737-410-189.

 Sprzedam mieszkanie M-3, 48m2, 
osiedle Bratkowice, tel. 501-248-347.

 Polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.

 Działka budowlana, 1350 m2 Świące. 
Obszar Natura 2000., tel. 666-049-802.

 Gospodarstwo rolne, 700.000 zł, tel. 
696-653-176.

 Sprzedam działkę rolną 0,26 ha, 
Szymanowice, tel. 536-009-699.

 Sprzedam las 1,05 ha i 1,11 ha, tel. 
608-815-516.

 Działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. 666-337-808.

 Sprzedam dom w Łowiczu, tel. 
797-777-537.

 Gospodarstwo rolne 22,13ha klasa 
III-VI, Seligi gmina Bielawy. Możliwość 
nabycia placu z budynkami i przyległą 
działką 0,95ha, tel. 535-730-887.

 Sprzedam działkę budowlano-rolną 
o pow. 6000m2 we wsi Kurabka, gm. 
Bolimów. Dojazd asfaltowy, prąd i 
wodociąg przechodzącą przez działkę 
16 zł/m2, tel. 604-739-461.

 Sprzedam mieszkanie 60 m2 + garaż 
częściowo umeblowane ulica Długa 16, 
tel. 889-465-682.

 Budynki gospodarcze, 230 mkw., 
320 mkw., 170.000 zł, Chruślin, tel. 
695-248-808.

 Chruślin, 9 ha ziemi, 180.000 zł, tel. 
695-248-808.

 Sprzedam ziemię 2,5 ha, II, III klasa, 
40.000 zł/h, Chruślin, tel. 695-248-808.

 Sprzedam ziemię 3 ha, IV, V klasa, 
18.000 zł/h, Chruślin, tel. 695-248-808.

 Sprzedam działkę budowlaną 
uzbrojoną o powierzchni ok 
1000m2 w Chąśnie na osiedlu 
nowo wybudowanych domów, tel. 
883-428-595.

 Sprzedam mieszkanie II piętro 48 
mwk., tel. 791-768-666.

 Mieszkanie 60 m2, 3 pokoje osiedle 
Konopnickiej, II piętro, tel. 602-176-370.

 Sprzedam 7 hektarów ziemi w 
miejscowości Świące, tel. 694-612-055.
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 Działka budowlana przy drodze 
Łowicz-Strzelcew, tel. 793-024-030.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe, 
Głowno, ul. Sikorskiego, tel. 668-405-227.

 Sprzedam działkę rolną 30 arów 
+siedlisko 5 arów wraz z zabudowaniami, 
Sromów, tel. 579-642-905.

 Pilnie sprzedam mieszkanie 44 
mkw., Noakowskiego, IV piętro, tel. 
530-013-864.

 Działka 1,22 ha, Zielkowice I tel 
609-106-174.

 Sprzedam działkę budowlaną 
k./Łowicza 88 arów z lasem, tel. 
606-818-288.

 Dom mieszkalny z ziemią orną 1,90 ha, 
tel. 600-663-525.

 Dom w Złakowie Borowym, tel. 
607-809-288.

 Hale 500 mkw, biura 100 mkw, Łowicz, 
tel. 607-809-288.

 Wynajmę lub sprzedam M4 w Łowiczu, 
tel. 575-003-121.

 Mieszkanie, 73 mkw., I piętro, tel. 
661-669-130.

 Sprzedam pawilon handlowy na 
targowicy miejskiej w Łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie Łowicz - Kutno, tel. 
532-272-447.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie Łowicz - Kutno lub 
zamienię na kawalerkę, tel. 532-272-447.

 Dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, Dzierzgówek, działka 
ok. 2ha, do autostrady A2 ok. 6km 
(zjazd Łowicz-Skierniewice), tel. 
696-230-340.

 Dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, Dzierzgówek, działka 
ok. 2ha, do autostrady A2 ok. 6km 
(zjazd Łowicz-Skierniewice), tel. 
696-230-340.

 Sprzedam mieszkanie 38,5 mkw., 
parter, os. Tkaczew, Łowicz, tel. 605-222-
837, 501-617-605.

 Gospodarstwo rolne, Lisiewice Małe, 
tel. 669-090-926.

 Działka rolno-budowlana 7.000 mkw., 
uzbrojona, Rogóźno, tel. 694-842-134.

 Mieszkanie 60 mkw., Dąbrowskiego, 
tel. 606-962-103.

wynajem
 Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 

Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

 Dam w dzierżawę łąkę, tel. 
603-878-783.

 Wynajmę 2 pokojowe mieszkanie  
w Łowiczu, tel. 510-177-041.

 Łowicz kawalerka do wynajęcia, tel. 
781-487-802.

 Mieszkanie do wynajęcia w centrum 
Łowicza, tel. 693-499-861.

 Domek do wynajęcia w Strykowie, tel. 
603-642-202.

 Wynajmę lokal na Krakowskiej pod 
biura, mieszkania, tel. 607-809-288.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
606-569-727.

 Do wynajęcia mieszkanie w Głownie, 
tel. 535-885-251.

 Wynajmę mieszkanie na 
os. Starzyńskiego, 2 pokoje, 
umeblowane, tel. 725-786-178,  
po 16.00.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
693-944-068.

 Wynajmę mieszkanie, 44 mkw., 
Broniewskiego, tel. 664-906-235.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, Złaków 
Borowy-okolice, tel. 727-472-512.

 Wynajmę mieszkanie M-4, 
os. Bratkowice, II pietro, tel. 
507-150-766.

 Wynajmę mieszkanie M-3, 
Sikorskiego, Głowno, tel. 601-385-535.

zamiana
 Mieszkanie 57,86 mkw. zamienię 

na 28 lub 32 mkw z dopłatą, tel. 
694-407-740.

kupno różne
 Bagnety, monety, starocie, tel. 

606-941-752.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669-325-029.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, tel. 
501-658-261.

 Drewno kominkowe, opałowe, tel. 
504-257-615.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, tel. 600-895-026.

 Drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 Rusztowania warszawskie, tel. 
500-262-573.

 Sprzedam trapezową blachę 
aluminiową., tel. 695-130-433.

 Jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-61, 
665-094-708.

 Panele słoneczne, tel. 
727-534-450.

 Sprzedam stębnówki, automaty, 
Brzeziny, tel. 663-496-011.

 Skrzynki jedynki, palety, drabiny, wagi, 
tel. 665-464-794.

 Brama garażowa wys. 219x214, tel. 
506-771-822.

 Topole sprzeda tartak, tel. 
506-202-161.

 Opony używane 149/28, 420/70/
R28, 184/R38, silnik perkins 
6-cylindrowy, tel. 502-680-055.

 Kostka brukowa, tel. 601-052-050.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne, 
Głowno, tel. 699-939-986.

 Betoniarka, silnik 1,5 KW, atlas do 
ćwiczeń, tel. 530-370-088.

 Sprzedam 2 kanapy używane 
rozkładane, tel. 604-739-461.

 Sprzedam bramę 4 m, stan bdb, tel. 
512-604-257.

 Sprzedam używany piec c.o. na 
ekogroszek, tłokowy, 20 kW, tel. 
608-295-214.

 Sprzedam ziemię czarną, tel. 
607-809-288.

 Sprzedam meble kuchenne, tanio, tel. 
693-943-719.

 Brama przesuwna 3,60/1,45, tel. 
792-089-955.

 Piła spalinowa Homelite 240, opony 
195/65R15, tel. 504-561-585.

 Styropian o grubości 20 cm, tel. 
508-953-694.

 Sprzedam wentylator o dużej 
wydajności do przedmuchu zboża w 
silosach, tel. 692-292-969.

 Sprzedam silnik 7KW na wózku, tel. 
506-814-632.

 Sprzedam krajzegę z silnikiem, tel. 
506-814-632.

 Rowerek 16” dziewczęcy, tel. 
515-933-244.

 Sprzedam bramy, furtki, starocie, tel. 
660-027-612.

 Garnitury do komunii i bierzmowania, 
tel. 693-709-282.

 Trajzega, silnik, przyczepka, tel. 
736-702-052.

 Sprzedam okno 117/147, tel. 
600-764-411.

 Łowicz. Sprzedam cegłę białą pełną 
oraz oddam gruz. Załadunek i transport 
z zakresie kupującego, tel. 604-607-830.

 Sprzedam trelinkę z rozbiórki, tel. 
605-094-165.

 Łoże białe, maszyna do 
szycia Łucznik i fotel biurowy, 
tel. (46) 837-68-90.

praca

dam pracę
 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 

barmankę oraz pomoc kuchenną, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina, tel. 609-846-316.

 Przyjmę pracownika do dociepleń, tel. 
511-735-802.

 Zatrudnię hydraulika/pomoc 
hydraulika, tel. 691-991-000.

 Zatrudnię do zbioru truskawek, tel. 
785-480-517.

 Pomocnika na budowę, tel. 
785-402-533.

 Zatrudnię pomocnika do lat 45 
na skład węgla i kamienia, tel. 
722-207-322.

 Praca przy bobie, Sierżniki, tel. 
693-048-613.

 Zatrudnię pomocnika brukarza, tel. 
881-319-086.

 Zatrudnię do zbioru bobu, Bocheń, 
tel. 691-671-340, 725-875-589, po 20.

 Przyjmę do zbioru truskawek, tel. 
500-850-873.

 Zatrudnię pracowników do rozbioru 
półtusz i produkcji wędlin, tel. 
662-296-699.

 Zatrudnię kombajnistę, tel. 
695-052-735.

 Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po Głownie, tel. 600-237-175.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię do zbioru truskawek okolice 
Rybna, tel. 508-533-306.

 Przyjmę do zbioru bobu, tel. 
668-479-883.

 Gospodarstwo Glinnik filia Sobota 
zatrudni na stanowiska palacz i 
traktorzysta, tel. (42) 719-57-54, tel. 
501-569-530.

 Zatrudnię na budowę murarza i 
pomocnika stawka od 17 do 22 złotych 
na godzinę, tel. 667-324-294.

 Firma Krolux zatrudni do prac 
torowych. Atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, tel. 668-391-722.

 Zatrudnię do zbioru bobu, 
Łaguszew, tel. 605-591-610.

 Zatrudnię tynkarza, tel. 692-157-417.

 Przyjmę do pracy kierowcę z kat. C 
+ karta kierowcy, praca z codziennymi 
zjazdami do domu, weekendy i święta 
wolne, stabilne stałe zatrudnienie, 
Głowno, tel. 666-308-980.

 Przyjmę do pracy w szwalni na 
guzikarkę i dziurkarkę, również do 
przyuczenia oraz pomoc szwalni, 
Głowno, tel. 668-008-211.

 Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych i 
układania kostki, tel. 601-593-011.

 Zatrudnimy pizzermana z 
doświadczeniem lub do przyuczenia 
- atrakcyjne wynagrodzenie, tel. 
501-620-170.

 Zatrudnię do zbioru truskawek, 
Płaskocin, tel. 661-852-737.

 Zatrudnię kierowcę C+E, transport 
krajowy. Dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. 509-299-676.
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 Chałupniczkę zatrudnię (szycie), tel. 
601-306-165.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin. 
Dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 Zatrudnię murarzy z doświadczeniem 
oraz do przyuczenia, tel. 573-084-666.

 Przyjmę do pracy biurowej na staż, 
kadrybratex@op.pl.

 Zatrudnię do koszenia trawy, dzwonić 
9-13, tel. 668-391-722.

 Zatrudnię pracownika do pracy w 
gospodarstwie - praca przy obsłudze 
koni, umowa o pracę, tel. 603-052-994.

 Zatrudnię pracowników do bobu, tel. 
790-575-493.

 Zatrudnię kierowcę C+E (kontenery 
-stałe trasy), tel. 693-441-700.

 Zatrudnię pracowników 
gospodarczych, Stryków, tel. 
661-966-722.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

 Zatrudnimy do formowania skarpet, 
Reginasocks, Otolice 68, tel. 603-709-
330, w godz. 10-15.

 Zatrudnię dziewiarza (obsługa 
maszyn płaskich) możliwość 
przyuczenia, Głowno, tel. 508-116-242.

 Zatrudnię na okres żniw kombajnistę, 
tel. 502-037-679.

 Zatrudnię ekspedientki do pracy w 
sklepie spożywczym w Łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Zatrudnię do zbioru bobu, tel. 
661-681-278.

 Zatrudnię solidnego kierowcę do 
piekarni, tel. 504-573-701.

 Zatrudnię florystkę do pracy w 
kwiaciarni, tel. 600-741-134.

 Zatrudnię magazyniera z 
uprawnieniami na wózki widłowe.Praca 
stała, umowa Bełchów,ul. Piaskowa 3A, 
tel. 698-626-834.

 Zatrudnię operatora wózka 
widłowego, stała praca, dobre 
wynagrodzenie „MSDW” Bełchów, ul. 
Piaskowa 3a, tel. 698-626-834.

 Operatora ładowarki zatrudnię -Firma 
MSDW z/s. w Bełchowie-producent 
opakowań drewnianych, tel. 
698-626-834.

 Zatrudnię do pracy w tartaku 
- produkcja palet, Bełchów, ul. 
Piaskowa 3A. Umowa o pracę,dobre 
wynagrodzenie, tel. 698-626-834.

 Przyjmę szwaczki i chałupniczki do 
szycia biustonoszy, tel. 698-399-684.

 Stacja Paliw Orlen w Goleńsku 
zatrudni pracownicę, mile widziane 
CV ze zdjęciem, wiadomość na 
miejscu.

 Zatrudnię kierowcę C+E, transport 
krajowy, międzynarodowy, tel. 
502-605-719.

 Zatrudnię pracowników do montażu 
konstrukcji drewnianych: dachy, domy 
szkieletowa oraz pokryć dachowych. Z 
doświadczeniem lub do przyuczenia, tel. 
608-431-759.

 Zatrudnię kierowcę C+E kraj, tel. 
669-046-682.

 Przyjmę pracownika do montażu 
konstrukcji drewnianych, tel. 
796-485-848.

 Dorywczo przyjmę do pracy w kuchni, 
tel. 508-127-207.

szukam pracy
 Podwójna obsada kierowców C+E 

poszukuje pracy na chłodnie od zaraz 
Hiszpania-PL, tel. 605-470-435.

 Cięcie trawy kosą na żyłkę, tel. 
663-074-485.

usługi wideo
 NAK Studio Films: firma z długoletnią 

tradycją, z nowymi technologiami HD, 
ujęcia dronem, tel. 889-910-129.

 Wideofilmowanie. Fotografia, tel. 
698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

 Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. 796-954-454.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
667-837-817.

 Cyklinowanie, polerowanie, tel. 
501-249-461.

 Układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
693-565-564.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
605-565-647.

 Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
798-877-090.

 Malowanie, tel. 514-347-542.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. 609-846-316.

 Usługi budowlane, docieplenia, tel. 
572-947-448.

 Ogrodzenia - montaż, tel. 606-303-471.

 Malowanie elewacji, tel. 
607-168-196.

 Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
Wolne terminy, tel. 663-801-457.

 Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
łazienki wykończenia, malowanie 
elewacji, tel. 609-541-373.

 Wylewki maszynowy mixokret, tel. 
517-032-915.

 Remonty wykończenia od A-Z, tel. 
739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki GK, 
sufity podwieszane, itp. Wolne terminy, 
tel. 663-801-457.

 Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 
693-184-322.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 Krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. Tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 Papa - tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. 607-090-260.

 Cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
504-960-515.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 Murowanie klinkier, płoty i kominy, tel. 
721-651-936.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 Remonty, wykończenia, tel. 
511-568-525.

 Ekspresowe malowanie, tel. 
506-964-119.

 Budowanie domów, garaży  
od podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów  
z klinkieru, tel. 530-026-584, 
723-917-819.

 Dachy, pokrycia dachowe, tel. 723-
917-819, 530-026-584.

 Tartak objazdowy, tel. 506-202-161.

 Tartak sprzeda topole, tel. 
506-202-161.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. 792-781-446.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, tel. 
664-712-854.

 Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. 
Przystępne ceny, tel. 691-768-451.

 Wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, 
gładzie, glazura, terakota, przystępne 
ceny, tel. 695-263-945.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
531-020-043.

 Docieplenia, gładzie, malowanie, 
tel. 796-334-745.

 Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, malowanie, tel. 
721-108-965.

 Firma oferuje budowę domów 
od podstaw, garaży i budynków 
gospodarczych, tel. 605-051-991.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. 609-227-348.

 Usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. 608-632-134.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. 
535-466-501.

 Układanie kostki brukowej, prace 
brukarskie, odwodnienia budynków, 
wykonywanie dróg dojazdowych, tel. 
782-452-548.

 Rozbiórki, wyburzenia  
budynków, kopanie zbiorników 
retencyjnych, stawów, usługi  
koparką i koparko-ładowarką, tel. 
721-771-517.

 Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

sprzedaż
 Extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, tel. 
601-239-779.

 Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, tel. 
693-565-564.

 Rusztowania warszawskie, tel. 
500-262-573.

 Drut zbrojeniowy, słupki 
ogrodzeniowe, tel. 665-464-794.

 Cegła biała, pojedyncza, tanio, tel. 
574-783-148.

 Dachy, rynny, akcesoria, tel. 
513-019-010.

 Sprzedam stemple budowlane, tel. 
511-970-891.

usługi 
instalacyjne

 Hydraulika kompleksowo, tel. 
601-818-310.

 Usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również 
jako podwykonawca, tel. 601-379-355.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, tel. 
506-891-289.

 Fotowoltaika, tel. 727-534-450.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
791-210-176.

 Tanio kamery, ekspres, tel. 
728-188-127.

 Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
535-466-501.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

usługi inne
 Wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, tel. 
668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 Odnawianie wanien, tel. 600-979-826.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
782-718-483.

 Posprzątam strychy, komórki, garaże, 
tel. 606-941-752.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. 602-471-796.

 Rozbiorę budynek, tel. 607-809-288.

 Samochody do ślubu, tel. 
698-234-166.

matrymonialne
 Poznam miłą zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. 782-140-763.

 Poznam atrakcyjną kobietę, tel. 
781-196-232.

 Pan 60+ pozna Panią, Żychlin i 
okolice, tel. 516-437-260.

nauka
 Matematyka, tel. 791-802-482.

 Matematyka, tel. 607-440-582.

 Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. 607-440-582.

 Język angielski, niemiecki, tel. 
782-613-909.

 Matematyka, możliwość udzielania 
lekcji przez messengera, tel. 
660-781-884.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię zboża, tel. 508-471-814.

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 Kupię mieszankę zbożową, tel. 
692-996-054.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

 Kupię byczki mięsne, sprzedam żyto i 
pszenżyto, tel. 603-850-374.

maszyny
 Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 

C-380, MTZ, MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
502-939-200.

 Kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, tel. 
602-522-478.

 Kupię dyszel do przyczepy rolniczej 
D-35, tel. 537-577-115.

 Kupię Orkana, imadło, ciągnik, 
maszyny rolnicze, tel. 607-809-288.

 Kupię opryskiwacz sadowniczy, 
Kosiarkę sadowniczą, wózek widłowy 
spalinowy typu Rak, GPW, ciągnik 
rolniczy Ursus C-355, C-360., tel. 
666-941-477.

 Kupię przyczepę, glebogryzarkę, 
talerzowkę, kosiarkę sadowniczą do 
remontu, tel. 604-752-472.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 

602-235-159.

 Słoma baloty ze stodoły, tel. 
503-681-612.

 Sprzedam słomę belowaną, ze 
stodoły, tel. 602-269-735.

 Pszenżyto, tel. 601-851-421.

 Sprzedam mieszankę zbożową, 
Chąśno, tel. 502-123-315.

 Sianokiszonkę w balotach, lucerna z 
trawą pierwszy pokos i słoma okrągłe 
belki 120, tel. 606-901-931.

 Sprzedam słomę okrągłą ze stodoły 
ok 50 sztuk okolice Łyszkowic, tel. 
725-199-047.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
668-165-646.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 603-240-
034, Zielkowice 104.

 Słoma po kombajnie 10 ha; okolice 
Wiesiołów-Borki, tel. 664-929-197.

 Sprzedam owies, tel. 601-379-628.

 Sucha słoma ze stodoły, baloty 130, 
tel. 517-544-028.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, tel. 
695-027-515.

 Sprzedam pszenżyto, żyto, owies, 
słomę bele ze stodoły 30 zł sztuka, tel. 
601-814-220.

 Sprzedam słomę ze stodoły, Zakrzew, 
tel. 509-392-251.

 Sprzedam słomę, tel. 664-837-390.

 Sprzedam słomę małe kostki oraz w 
dużych belach, Krępa, tel. 537-077-782.
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 Sprzedam owies, tel. 665-349-136.

 Sprzedam słomę ze stodoły, okrągłe 
belki, Retki, tel. 795-499-795.

 Młuto browarniane, tel. 
600-323-947.

 Słoma w balotach 120/150 ze 
stodoły, tel. 721-169-137.

 Sprzedam słomę w okrągłych 
belkach ze stodoły, tel. 609-376-037.

 Sprzedam owies i żyto, tel. 
725-805-968.

 Sprzedam pszenżyto i owies, tel. 
604-088-657.

 Sprzedam siano belki 120/120, tel. 
663-862-667.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 
501-278-988.

 Sprzedam pszenżyto Chąśno 32, tel. 
609-788-366, gmina Chąśno.

 Sprzedam 9 ton pszenżyta, żyta 3 
tony, tel. 607-385-745.

 Sprzedam słomę, Łaźniki, tel. 
788-934-923.

 Sprzedam słomę w belach ze stodoły, 
możliwy transport, tel. 601-662-955.

 Słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, tel. 
880-918-256, 889-910-333.

 Sprzedam słomę po prasie pasowej 
Bąków Górny, tel. 695-451-219, Bąków.

 Sprzedam żyto 4 tony, tel. 
512-178-872.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 532-114-766.

 Sprzedam zboże paszowe, tel. 
793-594-338.

 Sprzedam owies, pszenżyto i słomę w 
belach 125, tel. 668-511-760.

 Pszenżyto, owies + jęczmień, tel. 
510-084-555.

 Sprzedam jęczmień, pszenżyto i 
słomę w kostkach spod dachu, tel. 
602-387-024.

 Jęczmień, tel. 665-103-042.

 Sprzedam jęczmień, tel. 502-670-409.

 Słoma baloty, Złaków, tel. 
507-659-615.

 Sucha słoma (Bele) Świeryż, tel. 
696-565-452.

 Pszenżyto i owies + pszenżyto, tel. 
512-544-156.

 Sprzedam zboże, tel. (46) 838-17-22.

 Sprzedam pszenżyto 5 ton, tel. 
690-159-971.

 Słoma duże bele, okolice Łyszkowic, 
tel. 513-184-091.

 Owies, żyto, pszenżyto z żytem 
zmieszane, tel. 736-417-516.

 Sprzedam żyto, mieszaknkę i 
pszenżyto, tel. 663-074-485.

 Sprzedam buraczek paszowy, tel. 
693-692-539.

 Mieszanka pszenżyto, Łasieczniki, tel. 
511-679-231.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 
694-354-091.

 Słoma, duże bele, ziemia, tel. 
693-944-068.

 Słoma kostka, tel. 880-263-930.

 Siano, słoma, okrągłe bele, tel. 
691-715-486.

 Sprzedam pszenżyto, pszenicę, 
Guźnia, tel. 600-893-559.

 Mieszanka zbożowa 3t, Goleńsko 19, 
tel. 696-599-950.

 Mieszanka zbożowa, Popów, tel. 
609-353-426.

 Pszenica, pszenżyto, kukurydza 
ziarno, tel. 731-498-811.

 Sprzedam pszenżyto 15 ton i 
pszenicę 40 ton, tel. 693-157-179.

 Sprzedam słomę baloty, Różyce, tel. 
695-493-616.

 Żyto, słoma, duże baloty 25 zł, tel. 
602-255-778.

 Baloty z lucerny 20 sztuk 
(sianokiszonka), tel. 531-690-869.

 Pszenżyto, Niespusza, 
tel. (46) 838-13-81.

 Pszenżyto 7 ton, Kiernozia, tel. 
669-299-311.

 Pszenżyto, owies, mieszanka, tel. 
516-554-451.

 Sprzedam żyto, tel. 537-480-935.

 Trawa do skoszenia 1 ha, 
tel. (42) 710-73-57.

 Słoma ze stodoły, Seligów, tel. 
880-438-146.

 Pszenżyto, jęczmień, tel. 695-066-195.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
662-327-477.

 Sprzedam słomę, okrągłe belki ze 
stodoły, tel. 668-035-910.

 Bele słomy ze stodoły, 
tel. (46) 830-99-13.

 Żyto, pszenżyto, tel. 510-487-222.

 Pszenica, tel. 723-030-883.

 Sprzedam pszenicę, Zduny, tel. 
669-083-527.

 Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, tel. 
502-764-966.

 Sprzedam pszenicę, tel. 693-299-439.

 Mieszanka, orzechy włoskie, tel. 
725-808-751.

 Owies, żyto. Tanio, tel. 530-306-673.

 Żyto, pszenżyto, pszenica, tel. 
692-601-678, Zduny.

 Proso, gorczyca, kukurydza, owies, 
mieszanka, jęczmień, pszenżyto, 
pszenica i słoma, tel. 506-115-015.

 Słoma owsianka w balotach 120x120. 
Sucha, spod dachu. Ze zbiorów z 2019. 
Miejscowość Lipnice, tel. 518-633-328.

 Sprzedam pszenicę, pszenżyto, żyto, 
tel. 605-094-165.

 Sprzedam pszenżyto Łowicz, tel. 
605-124-955.

 Sprzedam pszenicę, tel. 601-573-551.

 Pszenżyto z żytem, tel. 505-383-202.

 Sprzedam słomę ze stodoły z 
pszenżyta w kulach 120x120 około 
70 szt., okolice Kiernozia/Sanniki, tel. 
730-622-002.

hodowlane
 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 

termin wycielenia 30.VII, tel. 
607-889-775.

 Sprzedam jałówki wysokocielne spod 
oceny, tel. 507-489-002.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu. 
Wycielecie 24.08. Telefon po godzinie 
17.00, tel. 696-544-209.

 Sprzedam prosiaki, tel. 732-797-792.

 Sprzedam cielaki i żarłaki, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam jałówkę pod zacielenie, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam byczki, tel. 884-203-464.

 Sprzedam krowę wysokocielną 7 lat, 
tel. 665-974-254.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 30.06, 
tel. 512-178-872.

 Krowy na wycieleniu, koniec czerwca, 
tel. 721-882-912.

 Prosiaki 30 sztuk, tel. 721-302-440.

 Sprzedam prosięta 8-tygodniowe, 
nierejestrowane, cena za sztukę 250 zł, 
8 sztuk, tel. 663-862-667.

 Krowa wysokocielna, tel. 695-491-233.

 Sprzedam prosięta, Goleńsko, tel. 
782-233-997.

 Sprzedam dwie duże jałówki, 
wycielenie 01.08, tel. 721-296-923.

 Prosięta 7 szt., tel. 795-155-105.

 Sprzedam prosiaki, tel. 570-513-523.

 Sprzedam cielaka jersey 70 kg 
jałoszka, tel. 725-445-924.

 Sprzedam prosiaki 25 sztuk, Różyce, 
tel. 695-493-616.

 Jałówka wysokocielna, termin 4 lipiec, 
Mysłaków, tel. 692-691-850.

 Prosięta, tel. 530-668-967.

 Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
termin 12 sierpnia, 23 września, cena 
5.200zł, tel. 517-087-698.

 Jałówka na wycieleniu, tel. 
787-167-144.

 Sprzedam 2 jałoszki i byczka, tel. 
508-283-855.

 Jałówki wysokocielne, tel. 
518-103-986.

 Jałówka na wycieleniu, tel. 
503-785-935.

 Jałówka wysokocielna, tel. 
511-717-568.

 Jałówka, wycielenie 15 lipca,  
tel. 667-118-084.

 Sprzedam prosięta, tel. 607-150-316.

 Sprzedam byczki, jałówki  
w różnym wieku od 6 tygodni-2 lat, tel. 
781-222-125.

 Sprzedam byczka, tel.  
693-299-439.

 Sprzedam jałoszkę biało-czarną, tel. 
695-090-723.

 Sprzedam cielaki, tel.  
727-472-512.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
608-691-072.

 Sprzedam prosiaki, tel.  
575-429-669.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
503-639-101.

 Gęsi odchowane, białe, tel. 
669-779-901.

 Kury, kurczaki, kaczki, tel. 
669-779-901.

 Sprzedam maciorę i tucznika, tel. 
725-552-882.

maszyny
 Wywrot, siłownik, silnik, skrzynia,  

koła 900/20, tel. 607-809-288.

 Sprzedam siewnik, zgrabiarkę 7  
i kosiarkę rotacyjną, tel. 695-243-117.

 Kombajn zbożowy Z56, rozrzutnik 
obornika dwuosiowy i opryskiwacz 
Pilmet dwunastometrowy, tel. 
503-681-612.

 Maszt do widlaka przerobione na tył 
do ciągnika, tel. 698-371-521.

 Sprzedam prasę małą kostkę, 
wentylatory duży z silnikiem, tel. 
729-304-322.

 Stoły do rzepaku szer. 3m, 4,5m, 
5,10m, 6m, tel. 509-282-300.

 Przekładnie Shimano, kosy boczne 
elektryczne, tel. 509-282-300.

 Deszczownie do warzyw, duży wybór, 
tel. 509-282-300.

 Ciągnik MF 3085, przyczepę, lawetę, 
tel. 607-168-196.

 Talerzówka 8x2, mieszalnik 1,2 t, tel. 
664-929-197.

 Ciągnik C-355 sprzedam lub zamienię 
na C-330, tel. 504-019-557.

 Kombajn zbożowy Bizon Z-056 1988 
rok, stan dobry; rozrzutnik obornika 
2-osiowy, prasa Z-224, tel. 604-994-832, 
666-964-760.

 Pług 4-skibowy, przetrząsacz do 
siana, słoma ze stodoły duże bele, tanio, 
tel. 509-838-266.

 Części używane do bizona i innych, 
silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 Sprzedam prasę kostkującą, tel. 
601-052-026.

 Sprzedam agregat uprawowy 2,80 
m. stan dobry, talerzówkę 2 m. stan 
dobry, pług 4-skibowy zagonowy na 
zabezpieczeniach zrywalnych, tel. 
609-459-539.

 Sprzedam poznaniaka, prasę 
Welgner RP12 samozbierającą, dwa 
opryskiwacze, pług 3, tel. 692-778-350.

 Kombajn kosa 3 metry, przyczepa 
zbierająca, basen 300 litrów, tel. 
575-429-669.

 Sprzedam zgrabiarkę i przetrząsarkę 
do siana, tel. 665-349-136.

 Plandeki, bilbordy, siatki, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam pług 4-skibowy firmy Agro-
Masz, tel. 795-499-795.

 Sprzedam kombajn Anna, tel. 
725-805-698.

 Sprzedam kosiarkę i przetrząsacz, tel. 
887-380-863.

 Sprzedam łyżki i paleciaki, różne 
rozmiary, tury + ładowarki, tel. 
605-884-584.

 Sprzedam ładowacz UNHZ 500 
w dobym stanie oraz dwa silniki 
elekryczne 7,5 KW i 5 KW na wózkach, 
tel. (46) 838-79-13, tel. 665-560-113.

 Pług 4-skibowy, przetrząsacz do siana 
i owijarka, słoma ze stodoły duże bele, 
tanio, tel. 509-838-266.

 T25, 1983 rok, tel. 695-894-414.

 Sprzedam kultywator z agregatem, 
brony 5, siewnik  
lejek i silniki 5,5 KW, tel. 692-892-162.

 Sprzedam prasę Sipma  
Farma 2, 2006 rok, stan bdb, tel. 
515-291-421.

 Sprzedam łuskarkę do bobu, duża 
wydajność, taśmociąg, spłuczka, tel. 
609-705-840.

 Siewnik, waga, talerzówka, tel. 
530-930-104.

 Sprzedam cyklop oraz kultywator 3 m 
w dobrym stanie, tel. 724-041-546.

 Sprzedam chwytak do belek, tel. 
601-662-955.

 Prasa rolująca Class 250, Massey 
Ferguson 3080, gruber 3 m, tel. 
694-918-190.

 Sprzedam prasę do słomy Z-224, 
kostkowa, tel. 510-199-367.

 Sprzedam siewnik poznaniak 
szerokość 2,7 metra, 1995 rok, tel. 
502-102-176.

 Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy w 
dobrym stanie, tel. 665-974-254.

 Sprzedam cyklop stan dobry, tel. 
695-451-219.

 Adaptacja do tura do ciągnika John 
Deere 2250, tel. 518-647-407.

 Myjka do ziemniaków i słomę ze 
stodoły 120/130, tel. 795-629-994.

 Gruber 2,60 Unia, tel. 511-862-710.

 Ursus C-355, 1986 ro, nowe tylne 
opony, tel. 788-993-352.

 Rozrzutnik 10-tonowy, cyklop, siewnik 
zbożowy, tel. 665-103-042.

 Oryginalne tylne koła C-330, 
20% zużycia tanio sprzedam, tel. 
606-901-931.

 Sprzedam orkan, tel. 507-544-380.

 Kosiarka rotacyjna polska, walec 
do ziemniaków, dwukółka, tel. 
880-500-224.

 Sprzedam rozrzutnik obornika, 
siewnik poznaniak, tel. 517-415-026.

 Waga inwentarska, tel. 607-494-146.

 Rozsiewacz wapna RCW3, tel. 
691-715-486.

 Żmijka z wózkiem 4m, mocny 
silnik, wydajna; felgi z pierścieniami 
do przyczepy na 8 otworów, tel. 
504-561-585.

 Grabiarka 7, karuzela, Kos, tel. 
570-980-770.

 Sprzeda żmijkę 6 metrów, tel. 
518-103-986.

 Sprzedam podbierak do rzepaku  
do kombajnu, tel. 601-227-927.

 C-330, 1976 rok, I właściciel, 10.500 
zł, tel. 602-584-266.

 Kosiarka ogrodowa 1,8m szer., 
1.700zł, tel. 602-584-266.

 Sprzedam łuparkę, tel. 692-668-521.

 Wóz paszowy 6m3, tel. 663-127-473.

 Sprzedam agregat podorywkowy 
3 m, 7 łap, mało używany, tel. 
608-022-269.

 Rozrzutnik obornika 3-tonowy, 
przyczepa samozbierająca T072, tel. 
607-318-501.

 Prasa rolująca 6700, tel. 
793-022-959.

 Ciągnik Zetor 7211, 24.000 zł, Orkan, 
tel. 607-809-288.

 Zetor 5320, 1997 rok, szerokie 
opony; prasa Z-224/1, 2006 rok, stan 
dobry.

 Dmuchawa ssąco-tłocząca, pługi 
obrotowe, zagonowe, opryskiwacze, 
grubery, wycinak do kiszonki, rozrzutnik 
obornika, śrutownik bijakowy, tel. 
509-293-050.

 Ładowacze czołowe do Ursus C-330, 
C-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza Hardi, 
rozsiewacz Amazone ZAU-1500, 
przyczepa, tel. 727-472-512.

 Prasa kostka Sipma, kopaczka i inne, 
tel. 723-958-499.

 Sprzedam Massey Ferguson z 
ładowaczem czołowym 1993r, tel. 
608-691-072.

 Sprzedam ciągnik C-330M, 
zarejestrowany, tel. 660-099-072.

 Prasa Sipma 279/1 Farma II, 2008 
rok, stan bdb., tel. 501-389-031.

 Kupię kombajn (Bolko, Anna, Karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. 
511-713-596.

inne
 W sprzedaży folie rolnicze (pryzmowe, 

do owijania), tunelowe, siatki, 
ekogroszek workowany. Dostawa - 
wysyłka, hurt - detal, Janinów 13, 99-423 
Bielawy, tel. 504-504-783.

 Sprzedam schładzalnik do mleka Alfa 
Laval 500l, tel. 698-371-521.

 Schładzalnik do mleka 570 litrów, 
tanio, tel. 692-996-054.

  Igla do cielaków, tel. 511-862-710.

 Obornik, tel. 603-243-414.

 Dojarka do mleka, tel. 663-074-485.

rolnicze - usługi
 Białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. 505-928-735.

 Dojenie krów, tel. 726-811-028.

 Usługi prasą, prasowanie siana, 
sianokiszonki, tel. 606-569-727.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam 2 owczarki niemieckie 

półroczne długowłose,  
tel. 661-422-519.

 Oddam małe kotki, tel. 532-365-546.

 Oddam 3-miesięczną suczkę, tel. 
518-301-554.



 www.lowiczanin.info24

Informator
2 lipca 2020      nr 27   

 ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. Zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80

 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGM tel. 837 60 63
 ZUK tel. 837 36 62
 ZUM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 MOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
Wydział Cywilny 46 830-43-01,  
Wydział Karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03; 
Wydział Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05;  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511;
 ZAZ „Ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 UG Bielawy 46 838 26 95
 UG Chąśno 46 838 14 23
 UG Domaniewice 46 830 17 60
 UGKiernozia 24 277 90 80, 
 UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 UG Łowicz 46 830 26 30;
 UG Łyszkowice 46 838 87 78
 UG Nieborów 46 838 56 13, 
 UG Sanniki 24 277 78 10
 UG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 Orlik, ul. Grunwaldzka 9 tel. 735-048-951
 Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. Jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06
 Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 

tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  

tel. 46-837-09-04
 Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551, 

czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 LO im. Chełmońskiego 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Arkadia – ogrody: czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00.
 Muzeum i skansen w Łowiczu czynne 
od wtorku do niedzieli w godzinach 
11.00-15.00 (ostatnie wejście o 14.30). 
Wystawy stałe: Sztuka Baroku w Pol-
sce; Historia miasta i regionu; Etnografia 
Księstwa Łowickiego; Izba Pamięci 
Żydów Łowickich;
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji Edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
 Skansen w Maurzycach  
czynny codziennie w godzinach 10.00-
18.00 (ostatnie wejście o 17.30). 
 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691 979 262, 
46 838 56 53; wystawa malarstwa:  
Robert Bubel „Real i[n]sta[nt]” 
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: od poniedziałku do czwartku w 
godz. 10.00–16.00, w piątki i soboty w 
godz. 10.00–14.00.
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
I piętro Baszty im. gen. Klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie czynny:  
do 5 lipca w piątki, soboty i niedziele  
w godz. 12.00–18.00; od 6 lipca  
do 30 września we wtorki, środy, czwartki 
w godz. 10.00–16.00, w piątki, soboty i 
niedziele w godz. 12.00–18.00;  
od 1 października do 30 listopada we 
wtorki, środy, czwartki, piątki, soboty i 
niedziele w godz. 12.00–16.00.
 Ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00.
 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
Bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy); na teren parku – wstęp wolny. 
 Sromów: Muzeum Ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie pałacu wyłącznie po 
wcześniejszej rezerwacji, tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

koncerty
 Niedziela, 5 lipca:
godz. 14.00 – „Chopin-muzyka-poezja” 
– koncert fortepianowy i wernisaż wy-
stawy malarstwa pt. „Sztuka bez maski”; 
Pałac w Sannikach, ul. Warszawska 142. 

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 2 lipca:
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
piątek, 3 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
sobota, 4 lipca: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
niedziela, 5 lipca: 
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
poniedziałek, 6 lipca:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
wtorek, 7 lipca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 8 lipca:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 Stryków: 5 lipca:  
pl. Łukasińskiego 15,tel. 42 719-80-85. 
Dyżur w godz. 9.00-14.00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 Urząd Miejski w Głownie- sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 Urząd Stanu Cywilnego w Głownie:  
798 831 572, wwronska@glowno.pl
 Miejski Ośrodek Kultury 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 Urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i Ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli Zbrożkowej 42 717-20-77
 UMiG w Strykowie 42-719-80-02
 OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁODR Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury Niesułków 42-719-70-94

GŁOWNO I STRYKÓW 

ważne telefony
 Policja w Żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP w Żychlinie 24 285-12-10
 OSP w Pacynie 604-349-406
 OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 Zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:  
606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd Gminy w Żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 Regionalny Interwencyjny  
Tel. Zaufania dla Dzieci i Młodzieży 726 
611 611, codziennie w godz. 12.00–20.00 
infolinia; w godz. 20.00–0.00 wsparcie spe-
cjalistów na Snapchacie i Messengerze

msze święte 
w niedziele i święta

 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. Waryńskiego 8 – Piotr Wojciechowski, 
tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

  Agnieszka Kołach i Andrzej Rybak 
oboje z Łowicza|

  Monika Szczepańska z Dąbkowic 
Dolnych i Jakub Haczykowski  
z Zabostowa Małego

  Katarzyna Bończak z Łowicza  
i Piotr Lewandowski z Kraszewa

  Marta Anna Stolarczyk i Paweł Godos 
oboje z Łowicza

  Mirella Waśkiewicz i Grzegorz Lewiń-
ski, oboje z Dąbkowic Dolnych

  Katarzyna Sut i Marek Ufa  
oboje z Łowicza

  Michalina Dzięgielewska  
i Maciej Banasiewicz oboje z Łowicza

ŚLUBOWALI SOBIE

SKARB ROLNIKA
NOTOWANIA Z TARGOWISKA MIEJSKIEGO 
– ceny z dnia 30.06.2020 r.

w Łowiczu
agrest kg 4,50-5,00 zł
borówki 0,25 kg 10,00 zł
botwinka pęczek 2,50 zł
bób kg 14,00 zł
brokuły szt. 4,00 zł
buraki czerwone kg 4,00 zł
cebula kg 3,50-5,00 zł
cebula dymka pęczek 3,50 zł
cukinia kg 6,00-6,50 zł
czereśnie kg 12,00-15,00 zł
czosnek szt. 3,50 zł
fasola zielona kg 17,00 zł
fasola żółta kg 18,00 zł
gruszki kg 8,00-9,00 zł
jabłka kg 7,00-900 zł
jagody litr 14,00 zł
jaja fermowe 15 szt. 10,00 zł
jaja wiejskie 15 szt. 13,00 zł
kalafior szt. 4,00-5,00 zł
kapusta biała szt. 3,00-5,00 zł
kapusta kiszona kg 5,50 zł
kapusta pekińska kg 3,50 zł
koperek pęczek 2,50 zł
maliny 0,25 kg 12,00 zł
miód 0,9 litra 35,00-40,00 zł
marchew kg 4,00 zł
natka pietruszki pęczek 2,50 zł
ogórki kiszone kg 8,00 zł
ogórek gruntowy kg 6,00 zł
ogórek zielony kg 4,50 zł
papryka czerwona kg 12,00 zł
papryka zielona kg 7,00 zł
papryka żółta kg 9,00 zł
pieczarki kg 800-12,00 zł
pietruszka kg 4,00 zł
pomidor malinowy kg 6,50 zł
pomidor szklarniowy kg 4,50-5,00 zł
por szt. 2,00 zł
porzeczka czarna kg 13,00-14,00 zł
porzeczka czerwona kg 13,00-14,00 zł
rzodkiewka pęczek 2,50-3,00 zł
sałata szt. 1,50 -2,50 zł
seler szt. 2,50 zł
szczypiorek pęczek 1,50 zł
wiśnie kg 12,00 zł
włoszczyzna pęczek 3,50 zł
ziemniaki kg 2,00-2,50 zł
ziemniaki młode kg 1,50 2,50 zł

OFERTY PRACY
z dnia 1.07.2020 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
  Kierowca samochodu ciężarowego
  Kierowca-magazynier
  Robotnik gospodarczy
  Pizzerman
  Kelner
  Kierowca operator wózków jezdniowych 

(widłowych)
  Magazynier
  Operator maszyn tartacznych
  Operator maszyn tartacznych 

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
  Robotnik budowlany
  Pracownik gospodarczy
  Sprzątaczka
  Pomocnik elektryka
  Magazynier
  Pracownik produkcji
  Elektromechanik
  Pomoc administracyjna

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
  Pracownik budowlany
  Kierowca C+E
  Operator podnośnika koszowego
  Obsługa myjni samochodowej
  Pracownik gospodarczy
  Pracownik biurowy
  Pracownik na produkcji
  Woźny/a
  Monter konstrukcji stalowych
  Portier
  Dekarz-blacharz

ŻYCHLIN I OKOLICE

REKLAMA

ROLNIK SPRZEDAJE
Ceny z dnia 30.06.2020 r.

Żywiec wieprzowy:
  Domaniewice: 4,80 zł/kg+VAT
  Różyce: 5,10 zł/kg+VAT
  Kiernozia: 4,80 zł/kg + VAT
  Skowroda Płd.: 5,00 zł/kg+VAT
  Chąśno: 5,00 zł/kg+VAT
  Karnków: 4,80 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
  Domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Skowroda Płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  

krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT
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Aktualności
Zduny | Nikt nie głosował przeciwko 

Absolutorium nie bez zgrzytów
Wójt gminy Zduny Krzysztof Skowroński 12 głosami za, 
przy 1 wstrzymującym się radnego Józefa Warzywody, 
otrzymał absolutorium za wykonanie budżetu w 2019 
roku. Były brawa. Nikt nie głosował przeciwko. 
W sesji absolutoryjnej, która odbyła się w ubiegły 
czwartek, 25 czerwca, uczestniczyło 13 radnych.

Sprawozdanie z wykonania bu-
dżetu przedstawiła skarbnik Jolan-
ta Skowrońska. Wynikało z niego, 
że 2019 rok zakończy się nadwyż-
ką około 1,5 mln zł. Planowane 
na 20,6 mln zł dochody wykona-
ne zostały w wysokości blisko 26 
mln zł. wydatki planowano na bli-
sko 20,3 mln zł, wykonanie wy-
niosło 24,4 mln zł. 

Komisja Rewizyjna wniosko-
wała do Rady Gminy o  udziela-
nie absolutorium wójtowi. Rad-
ny Adam Grzegory zapytał 
przewodniczącego tej komisji Jó-
zefa Warzywody, czy członko-
wie byli zgodni w tej sprawie. Ten 
odpowiedział, że ostatecznie ta-
kie wypracowano stanowisko, ale 
wśród radnych była pewna różni-
ca zdań. Dotyczyła ona – tak to 
ujął – podejmowania przez wójta 
decyzji w  cieniu gabinetu, celo-
wości zatrudnienia zastępcy wój-
ta, nierozstrzygnięcie pierwszego 
przetargu na modernizację po-
mieszczeń w Szkole Podstawowej 
w  Nowych Zdunach pod kątem 
żłobka, przez co gmina straciła 
kilka miesięcy oraz nierównego 

tratowania Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 

Czy straże są równo 
traktowane?
Do ostatniej z  kwestii natych-

miast odniósł się radny Cezary 
Wielemborek, który pełni funkcję 
zastępcy prezesa Gminnego Za-
rządu Związku OSP w Zdunach 
oraz naczelnika OSP w Bąkowie 
Górnym. Nie zgodził się on z tym, 
że straże są nierówno traktowane. 
Powiedział, że inicjatywą w celu 
zdobywaniu pieniędzy z zewnątrz 
wykazały się straże należące do 
Krajowego Systemu Ratowni-
czo-Gaśniczego. Ich członkowie 
sami śledzili informacje o  nabo-
rze wniosków na dotacje w WFO-
ŚiGW w Łodzi i zwrócili się do 
wójta z  prośbą o  zabezpieczenie 
pieniędzy potrzebnych do tego 
jako wykład własny. 

– Nic nie było po cichu. Gdyby 
się ktoś ich zapytał, jak się składa 
wnioski, to by pomogli. Oskarża-
nie, że ktoś szuka pieniędzy i nie 
czeka, aż mu samo spadnie, jest 
nie fair – mówił radny i strażak. 

Dodał, że jeszcze samo złoże-
nie wniosku nie przesądza o tym, 
że się otrzyma dotację. OSP 
w Bąkowie Górnym w tym roku 
złożyło 5 wniosków i jeszcze ża-

den nie przeszedł, w  ubiegłym 
roku z 7 złożonych przeszły 2. 

Radny Łukasz Jankowski, 
zwrócił się do Józefa Warzywo-
dy: – O wszystkim rozmawiali-
śmy! Tylko pan nic nie wiedział! 
Dodał też, że zastępca wójta wie-
le spraw w  gminie uporządko-
wała i  nie było żadnej jej winy 
w  tym, że pierwszy przetarg na 
modernizację pomieszczeń pod 
kątem żłobka nie został rozstrzy-
gnięty. 

Glos zabrał też radny Edward 
Pierzchała, który powiedział, że 
w  2014 roku Rada Gminy usta-
liła kolejność realizacji inwesty-
cji drogowych i  jedyną nie zre-
alizowaną jest droga w Złakowie 
Borowym. „Jego” droga w Szy-
manowicach „wypadła” w  po-
przedniej kadencji. Jak można 
było zrozumieć, to właśnie ona 
została zrealizowana w  poprzed-
nim roku i o niej opozycyjny rad-

ny Warzywoda mówił, że decyzja 
podjęta była w „cieniu gabinetu”. 

Nie ma dróg „twoich” 
i „nie moich” 
Do dyskusji włączył się kolejny 

radny Marek Sokół, podkreślając, 
że w gminie nie ma dróg „twoich” 
i  „nie moich”, bo wszystkie są 
„nasze”. – Cel jest najważniejszy, 
a  ten teatrzyk nie jest potrzebny. 
Wójt podjął słuszne decyzje, które 
były w jego kompetencjach. To są 
głupie pretensje. To jest takie mó-
wienie, żeby mówić i szukać ne-
gatywnych argumentów na siłę. 

Adam Grzegory ponownie za-
bierając glos przypomniał, że rok 
wcześniej, na sesji absolutoryjnej, 
wyrażał swoją opinię o nie najlep-
szej współpracy w wójtem i pro-
blemach z  przepływem informa-
cji. Wójt wtedy nie zaprzeczał. 
– Ja nie kwestionuję, że droga była 
niepotrzebna, tylko mówię, że ona 

została „przepchnięta” za naszy-
mi plecami. Skoro tak jest, to ja 
i niektórzy radni czujemy się nie-
potrzebni.  

Józef Warzywoda jeszcze raz 
odniósł się do spraw strażackich. 
Mówił, że kiedyś w OSP była so-
lidarność i dostrzegano wszystkie 
jednostki, dzisiaj zrobił się – jak to 
nazwał – wyścig szczurów po do-
tacje. I nie jest ważne, czy coś po-
trzeba danej jednostce czy nie, tyl-
ko ważne jest, aby to zdobyć. 

Przyznał jednak, że jeśli chodzi 
o dotacje dla niektórych jednostek 
spoza KSR-G, to naprawdę nie 
ma sensu składać wniosków o do-
tację, szkoda na to nawet papieru. 

Co mam jeszcze zrobić, 
aby was zadowolić?
Wójt Krzysztof Skowroński, 

który do tego momentu przysłu-
chiwał się dyskusji, włączył się 
do niej, mówiąc, że poruszane 
kwestie są żenujące. Przyznał, że 
złożył wniosek o dotację na dro-
gę w Szymanowicach nie pytając 
radnych, ponieważ termin naboru 

był krótki i nie było wtedy plano-
wanej sesji. Ta droga była potrzeb-
na, ponieważ przy niej mieszkają 
ludzie. – Robiliście na złość Ed-
kowi (Pierzchale – przyp.red.), nie 
realizując jej. Nie wiem, co mam 
zrobić jeszcze, aby was zadowo-
lić? – zapytał wójt, mówiąc, że 
w 2019 roku pozyskał z zewnątrz 
tak dużo pieniędzy, jak jeszcze 
nigdy w gminie się nie zdarzyło 
(około 5 mln zł). 

Dodał, że sprawa odejścia za-
stępcy wójta go zaskoczyła i  był 
z jej decyzji bardzo niezadowolny. 
Nie było jednak związku między 
jej decyzją a przetargiem na żło-
bek – który zresztą powstał i dzia-
ła i to jest najważniejsze.

Ponieważ nieprzychylnie od-
niósł się do pytań Adama Grzego-
rego o przebieg dyskusji podczas 
Komisji Rewizyjnej, ten jeszcze 
raz odezwał się, wyjaśniając, że 
po prostu był ciekawy, jak toczyła 
się dyskusja. – Chciałem poznać 
kulisy. Mówił pan o  swoich za-
sługach. One są niewątpliwe, ale 
ja nie wyrażałem się przecież kry-
tycznie, tylko chciałem się dowie-
dzieć – mówił.  

W dalszej części dyskusji radni 
wymienili jeszcze kilka dróg, któ-
re wymagają nakładów, a wójt de-
klarował, że w pierwszej kolejno-
ści chciał zrobić te, przy których 
mieszkają ludzie. Ostatnio zlecił 
wykonanie dokumentacji na dro-
gę w Zduńskiej Dąbrowie, na któ-
rą chciałby jeszcze w  tym roku 
pozyskać dotację. Jest to droga, 
która zaczyna się przy hali sporto-
wej technikum i prowadzi w kie-
runku paszarni,   

Ostatecznie za przyjęciem spra-
wozdania z  wykonania budżetu 
radni głosowali jednogłośnie, na-
tomiast w  sprawie absolutorium 
nieprzekonany Józef Warzywoda 
wstrzymał się od głosu. 

REKLAMA

www.nzoz-alamed.pl

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Wójt w 2019 roku 
pozyskał z zewnątrz 
tak dużo pieniędzy, 
jak jeszcze nigdy 
w gminie się nie 
zdarzyło (ok. 5 mln zł). 

Przewodniczący Rady Gminy Zduny Wiesław Dałek gratuluje 
wójtowi Krzysztofowi uzyskania absolutorium. 
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Gmina Domaniewice | Raport o stanie gminy

Pięknieje z każdym rokiem?
– Dzięki odpowiedzialnej, zgodnej i merytorycznej 
współpracy Rady Gminy, sołtysów, jednostek 
organizacyjnych i pomocniczych, gmina 
Domaniewice pięknieje. Możemy wspólnie 
planować i realizować nasze budżety w harmonii  
z potrzebami mieszkańców, wymogami 
ustawowymi, jednocześnie nie narażając płynności 
finansowej naszej gminy – czytamy w raporcie  
o stanie gminy Domaniewice.

Wspomniany dokument zapre-
zentował wójt Paweł Kwiatkowski 
podczas sesji Rady Gminy, odby-
wającej się w środę 17 czerwca. 
Uwzględnia on najważniejsze dla 
funkcjonowania jednostki admini-
stracyjnej dziedziny, a więc m.in. 
działalność rolną i gospodarczą, 
sytuację finansową, ochronę śro-
dowiska, politykę społeczną, in-
formacje z zakresu oświaty i kul-
tury, a wreszcie dane dotyczące 
realizacji uchwał podjętych przez 
Radę Gminy.

Mieszkańców nieco 
mniej
Na podstawie prowadzonego 

przez gminę rejestru mieszkań-
ców można stwierdzić, że w cią-
gu roku ich liczba zmniejszyła 
się o 26 osób, a zgodnie z dany-
mi na temat ewidencji ludności na 
koniec ubiegłego roku wynosiła 
4.617 osób – w tym 2.372 kobiety 
i 2.245 mężczyzn.

Rolnictwo na 
pierwszym miejscu
Z raportu wynika, że gmina 

Domaniewice nadal posiada cha-
rakter typowo rolniczy. Na jej te-
renie wykazano w ubiegłym roku 
1.683 gospodarstwa. Ogólna wiel-

kość powierzchni zajmowanej 
przez nie to 6879,23 ha. Dodaj-
my, że 32 gospodarstwa rolne po-
siadają powierzchnię powyżej 20 
ha. Dominującym kierunkiem 
produkcji rolnej w ostatnich latach  
w tym miejscu stała się hodowla 
bydła mlecznego. Ważnym źró-
dłem dochodów rolników jest 
także uprawa warzyw, głównie 
pomidorów oraz owoców (m.in. 
truskawek i wiśni). 

Co ważne, rok 2019, którego 
dotyczy raport, był czasem trud-
nym dla rolników. Doszło wów-
czas do spowodowania wielu 
szkód, będących efektem grado-
bicia oraz suszy. Komisja powo-
łana do spraw szacowania szkód 
stwierdziła ich wystąpienie w 9 
gospodarstwach rolnych z powodu 
gradobicia i w 69 gospodarstwach 
rolnych z powodu suszy.

Poprawa jakości dróg
Wśród najważniejszych inwe-

stycji zrealizowanych w ubiegłym 
roku w dokumencie wymieniono 
modernizacje dróg, a konkretnie 
przebudowę ul. Brzozowej w Do-
maniewicach, której koszt opiewał 
na 411.442,94 złotych, przebudo-
wę drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych w miejscowości Reczyce 

z udziałem dotacji z Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi w wyso-
kości 105.700 złotych (koszt cał-
kowity – 251.903,06 złotych) oraz 
remont drogi gminnej na odcinku 
Sapy-Strzebieszew, której koszt 
całkowity wyniósł 389.250,27 
złotych, obejmując także dotację  
z Funduszu Dróg Samorządo-
wych w wys. 291.891 złotych. 

Pośród najważniejszych inwe-
stycji znalazły się również m.in. 
budowa wielofunkcyjnego boiska 
sportowego oraz zakup samocho-
dów ratowniczo-gaśniczych na 
potrzeby strażaków z OSP. Przy-
pomnijmy, że w 2019 r. gmina Do-
maniewice zakupiła średni samo-
chód ratowniczo-gaśniczy marki 
Volvo z 1996 roku o wartości 70 
tysięcy z przeznaczeniem dla OSP 
w Stroniewicach oraz przekazała 
dotację w wysokości 419.758 zło-
tych dla OSP w Rogóźnie na za-
kup nowego średniego samocho-
du ratowniczo-gaśniczego marki 
Mercedes. Całkowity koszt pojaz-
du wynosił 829.758 złotych.

Coraz więcej 
czytelników
Miniony rok był dla miesz-

kańców gminy czasem wzmożo-
nej aktywności kulturalnej oraz 
czytelniczej. Gminny Ośrodek 
Kultury w Domaniewicach zre-
alizował wówczas 69 wydarzeń 
i imprez o zróżnicowanym cha-
rakterze, przeznaczonych dla od-
biorców w każdym wieku. Był to 
również moment wytężonej pracy 
nad wdrożeniem systemu interne-
towych wypożyczeń na potrzeby 
funkcjonującej w ośrodku biblio-
teki. W praktyce zakończono pro-
ces elektronicznego katalogowa-
nia książek, poprawiono estetykę 

i atrakcyjność księgozbioru oraz 
przeprowadzono skontrum zbio-
rów. 

Z zaprezentowanego raportu 
wynika, że w ubiegłym roku z za-
sobów biblioteki korzystało 432 
czytelników. Liczba wypożyczeń 
wzrosła o 724 książki w porów-
naniu do danych z poprzedniego 
roku i wyniosła 6.586.

Kilkadziesiąt uchwał, 
najwięcej finansowych
W 2019 roku Rada Gminy Do-

maniewice podjęła 69 uchwał na 
10 sesjach. Tematycznie oscy-
lowały one wokół: spraw finan-
sowych – 31 uchwał, miejsco-
wego planu zagospodarowania 
przestrzennego – 3 uchwały, go-
spodarki nieruchomościami – 6 
uchwał, wyborów ławników – 5 
uchwał, wydarzeń związanych 
z oświatą, sportem i kulturą – 5 
uchwał oraz gminnych progra-
mów – 13 uchwał i polityki spo-
łecznej – 6 uchwał. Raport zawie-
ra również szczegółową analizę 
aktualnej sytuacji finansowej gmi-
ny z uwzględnieniem Wielolet-
niej Prognozy Finansowej. Z do-
kumentem można zapoznać się 
za pośrednictwem oficjalnej stro-
ny internetowej gminy Domanie-
wice.

Kiedy dyskusja?
Debata na temat stanu gminy 

odbędzie się podczas kolejnej sesji 
Rady Gminy Domaniewice. W jej 
trakcie będzie miało jednocześnie 
miejsce głosowanie nad projek-
tem uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium wójtowi. Dokładny 
termin tych obrad nie jest jeszcze 
znany – wstępnie przewidziano je 
w pierwszej połowie lipca.  aw

Przyroda | Galaretowata maź

Żabi skrzek na kostce
Czytelnik z Wyborowa w gmi-

nie Chąśno przysłał nam kilkuse-
kundowy film, na którym pokazu-
je zagadkową przezroczystą maź, 
która o poranku pojawiła się na 
kostce brukowej na jego podwór-
ku. Nie wiedział, co to jest. Ponie-
waż udostępniliśmy to nagranie 
na naszym Facebooku Łowicza-
nin.info, internauci daleko puścili 
wodze fantazji.

Wśród komentarzy pojawiły się 
skojarzenia mniej i bardziej przy-
jemne, fantastyczno-naukowe, 
czy może raczej baśniowe. Od-
rzucając kosmitów i działanie siły 
nadprzyrodzonych, wydaje się, że 
jedna osoba miała rację – ta, która 
rozpoznała w galarecie skrzek jed-
nego z gatunku żab lądowych. Po-
dobne zdanie miało dwóch biolo-
gów, którym film pokazaliśmy. To 

są oczywiście przypuszczenia, bo 
rozpoznanie ze 100-procentową 
możliwe jest po zbadaniu. 

Płazy jaja składają grupowo, 
aby uchronić je przed wyschnię-
ciem lub zjedzeniem przez inne 
gatunki (jest on chętnie zjadany 
przez czaple i mięsożerne owa-
dy). Skrzek ma różne formy np. 
gron, pasów, kłębów, w którym są 
jaja otoczone galaretą. Żaby wod-
ne składają go na dnie zbiorników 
wodnych, lądowe – na lądzie. 

Jeśli kogoś dziwi bardzo duża 
ilość skrzeku, to warto pamiętać, 
że tylko niewielka część jajeczek 
przetrwa. Z wyklutych kijanek 
niewiele przeżyje i przekształci się 
w dorosłe osobniki, dlatego natura 
jest taka „rozrzutna” i jedna sami-
ca żaby może złożyć kilka tysięcy 
jajeczek.  mwk 

REKLAMA

RZUT OKIEM | SIŁOWNIE „ODMROŻONE”

Od 8 czerwca możemy już ćwiczyć na siłowniach. To dobre miejsce, 
by po okresie przymusowej izolacji odbudować fizyczną formę i zgubić 
zbędne kilogramy. Tym bardziej, że w wielu z nich (na przykład na siłowni 
w hali OSiR) wykorzystano przerwę do przeprowadzenia renowacji sal  
i sprzętu. Tutaj zamieszczamy zdjęcie z łowickiej siłowni przy ul. Długiej  
należącej do sieci Platinum Gym, która po gruntownym remoncie 
znacznie poszerzyła powierzchnię, na której można ćwiczyć. tm
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Łowicz – Katowice | Uczennica II LO wśród laureatów

Tematyka „na czasie”
W większości, ale 
nie we wszystkich 
międzyszkolnych 
konkursach etapy 
ogólnokrajowe zostały 
odwołane z powodu 
epidemii COVID-19.

Organizatorzy konkursu pod 
hasłem „Wszczep sobie zdrowie” 

przeprowadzili drugi i trzeci etap 
konkursu online.

Wśród tych, którzy przez inter-
net rozwiązywali 29 maja test fi-
nałowy była reprezentantka II LO 
w Łowiczu Gabriela Anyszewska. 
Po ogłoszeniu wyników, okaza-
ło się, że zajęła 7, miejsce wśród 
uczestników z całej Polski. 

Sprawdzian obejmował wiedzę 
z zakresu parazytologii, bakterio-

logii, wirusologii  oraz immunolo-
gii. Gabriela jest uczennicą klasy 
o profilu medycznym, więc tema-
ty te mieszczą się w jej szerokich 
zainteresowaniach.

Głównymi organizatorami kon-
kursu były Prywatne Liceum im. 
M. Wańkowicza w Katowicach  
i katowicki oddział Polskiego To-
warzystwa Parazytologicznego.  
 tm

Gabriela Anyszewska podczas 
pracy. 
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Galaretowata masa na kostce wygląda nietypowo, ale do jej powstania 
nie przyczyniły się żadne siły nadprzyrodzone. 
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dokończenie ze str. 17

Waldemar 
Wojciechowski: 
Była moc, była siła! 
– Do godziny 21.00 były ogrom-

ne nerwy, ale potem już wszystko 
minęło – powiedział nam wspo-
mniany przez Igielskiego Wal-
demar Wojciechowski, przewod-
niczący Klubu Radnych PiS w 
Sejmiku Województwa Łódzkie-
go, który był bezpośrednio pod 
sceną na Błoniach, gdy wchodził 
na nią prezydent Andrzej Duda i 
gdy podano pierwsze sondażowe 
wyniki wyborów. 

Dla niego momentem najwięk-
szej euforii był przyjazd prezy-
denta z małżonką i ich wejście na 
scenę. Publiczność skandowała: 
„Andrzej Duda” i „Zwyciężymy”. 
– To ja zaintonowałem śpiewanie 
hymnu Polski na zakończenie – 
przyznaje z dumą Wojciechow-
ski, dodając, że wszystkie cztery 
zwrotki zostały zaśpiewane bez-
błędnie. 

Wojciechowski podkreśla, że 
cały wieczór wyborczy na Bło-
niach był nakierowany na promo-
cję Łowicza i powiatu łowickie-
go. – Być może taka okazja już się 

nie powtórzy, żeby w tak ważnym 
dniu prezydent przyjechał do Ło-
wicza. To był pierwszy raz, kiedy 
wieczór wyborczy prezydenta od-
był się poza Warszawą – podkre-
śla rangę wydarzenia. W ramach 
przygotowań, jego zadaniem było 
znalezienie dwóch kół, które wy-
stawią swoje stoiska promocyjne 
podczas wieczoru wyborczego 
– były to KGW i Stowarzyszenie 
„Dla Naszej Wsi” w Wiciu oraz 
KGW w Kocierzewie Płd. 

Starosta: zrobiliśmy 
dużą rzecz! 
Zadowolony z przebiegu wie-

czoru wyborczego Andrzeja 
Dudy na łowickich Błoniach jest 
starosta łowicki Marcin Kosio-
rek, który od początku był prze-
konany, że będzie to świetna pro-
mocja dla Łowicza.

Przyznaje, że sam moment 
ogłaszania wyników wykorzy-
stał na rozmowę z premierem 
Mateuszem Morawieckim, wi-
cepremier Jadwigą Emilewicz i 
minister sportu Danutą Dmow-
ską-Andrzejuk o sprawach po-
wiatu łowickiego, co ma nadzieję 
przyniesienie niebawem owoce.  
Wbrew temu, co zarzucają orga-

nizatorom wydarzenia niektórzy 
przeciwnicy, Marcin Kosiorek 
uważa, że cel został osiągnięty, 
a wydarzenie przysłuży się pro-
mocji miasta i powiatu łowickie-
go. – Jestem przekonany, że wie-
le osób, które nie znały Łowicza, 
wczoraj o nim usłyszały – mówi 
nam starosta. 

Michał Trzoska: To była 
nowa jakość w polityce 
Radny miejski w Łowiczu (były 

przewodniczący RM) i urzędnik 
w Urzędzie Marszałkowskim Mi-
chał Trzoska zwrócił uwagę, że 
już podczas przedstawiania spo-
łecznego komitetu poparcia An-
drzeja Dudy, zasygnalizowano, że 
przygotowywana jest „prawdziwa 

petarda” i niedzielny wieczór wy-
borczy niewątpliwie nią był. 

Podkreślia, że wydarzenie przy-
ciągnęło do Łowicza najbardziej 
znanych polityków, pośród któ-
rych byli m.in. prezydent Andrzej 
Duda wraz towarzystwie małżon-
ki, premier Mateusz Morawiecki, 
wicepremier Jadwiga Emilewicz, 
wicemarszałek Ryszard Terlecki, 
europosłowie Elżbieta Rafalska , 
Ryszard Czarnecki, a także mar-
szałek WŁ Grzegorz Schreiber i 
wojewoda łódzki Tobiasz Bocheń-
ski. Jak jednak zauważył, poza po-
litykami, bardzo licznie przybyli 
sami mieszkańcy. Jego zdaniem, 

wybór Łowicza na miejsce wie-
czoru wyborczego jest pokłosiem 
dobrze zorganizowanego spotka-
nia na Nowym Rynku, na począt-
ku kampanii wyborczej, w lutym. 

Zdaniem Trzoski wczorajsze 
wydarzenie na łowickich Bło-
niach było nową jakością w pol-
skiej polityce. 

Zwykle bowiem kandyda-
ci przeżywali wieczory wybor-
cze w najbliższym gronie szta-
bowców, zaś tym razem walczący 
o reelekcję prezydent Andrzej 
Duda poznał wyniki z mieszkań-
cami Łowicza i tu niejako wygło-
sił przemówienie rozpoczynające 
kampanię przed II turą wyborów. 
Co więcej, wiele osób zauważy-
ło, że podczas przemówienia nie 
wyglądał na zmęczonego, co nie-
jako akcentował mówiąc „Pol-
ska mnie nie męczy!”. Następnie 
dalej wyruszył w trasę i jeszcze 
tego samego wieczora spotkał się 
z mieszkańcami Strzelec Wielkich 
w pow. kutnowskim. Trzoska 
zdradziła nam, że w otoczeniu 
prezydenta mówi się, że wręcz 
„kipi” pozytywną energią. 

Nie wszystkim się 
podobało 
Andrzej Jankowski, jeden z za-

łożycieli lokalnej PO i jej były ak-
tywny działacz, wcześniej jeden 
z twórców „Solidarności” na na-
szym terenie, powiedział nam, 
że był przez chwilę na Błoniach, 

gdzie odbywał się wieczór wybor-
czy Andrzeja Dudy i był zniesma-
czony tym, że Łowicz był promo-
wany w taki sposób. 

– Łowicz to nie jest stolica pana 
Dudy, tylko nasze miasto – oburza 
się. Nie kryje także, że od począt-
ku sympatyzował z kandydatami 
KO – najpierw Małgorzatą Kida-
wą-Błońską, zaś później z Rafa-
łem Trzaskowskim. Podkreślił, że 
kibicuje mu dalej i ma nadzieję, że 
to on wygra w II turze wyborów 
12 lipca. 

Zdaniem Jankowskiego, wy-
darzenie, jakim jest wieczór wy-
borczy, niezależnie od opcji po-
litycznej, powinno się odbywać 
w stolicy. Nie podoba mu się, że 
Łowicz został zaangażowany w 
kampanię na szczeblu prezydenc-
kim i obawia się, że nasze miasto 
przestanie się w Polsce kojarzyć 
neutralnie – z produkcji dżemów, 
ale zacznie być postrzegane jako 
to, gdzie był zorganizowany wie-
czór wyborczy Andrzeja Dudy. 

Danuta Zakrzewska: 
To jest wydarzenie
Danuta Zakrzewska ze środo-

wiska łowickiej PO, źle ocenia 
politykę PiS, ale uważa, że or-
ganizacja wieczoru wyborczego 
w Łowiczu wypromowała nasze 
miasto. – Zawsze jest to duże wy-
darzenie dla miasta, jeżeli przy-
jeżdża do niego głowa państwa – 
mówi.  tm, mwk, aa
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Łowicz | Wyjątkowy wieczór wyborczy Andrzeja Dudy

Prezydent: Tu jest serce Polski,
tu jest serce Europy

ELŻBIETA RAFALSKA
eurodeputowana

Wynik wyborczy Andrzeja 
Dudy to bardzo dobry 
punkt wyjścia do walki w 
drugiej turze. W Łowiczu 
po ogłoszeniu wyników 
sondażowych zapanował 
aplauz i zadowolenie. To 
jest absolutnie nietypowy 
wieczór wyborczy. 
Prezydent, jak zawsze, 
wśród ludzi, są dzieci, 
są całe rodziny, fl agi. 
Jest barwnie, żywo i 
dynamicznie.

RYSZARD 
CZARNECKI
eurodeputowany

Myślę, że prezydent 
pokazał, że jest w bardzo 
dobrej formie, w moim 
odczuciu nie popełnia 
żadnych poważnych 
błędów w tej kampanii. 
Zwycięstwo w pierwszej 
turze z tak dużą przewagą 
procentową nad drugim z 
kandydatów, nie może nie 
dawać satysfakcji, ale na 
prawdziwą radość musimy 
poczekać dwa tygodnie. 
Prezydent może się 
cieszyć, ale na pewno nie 
może odpuścić. Ważne, 
żeby teraz zabiegać nie 
tyle o poparcie innych 
kandydatów, co o poparcie 
ich wyborców.

Podczas pikniku na Błoniach, którzy poprzedzał wieczór wyborczy 
nie zabrakło KGW z Leśniczówki w gminie Bielawy, które pierwszy 
raz w tym roku miały możliwość uczestniczenia w imprezie masowej. 
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„Duda Bus” zaparkowany na Błoniach. Wśród postaci na zdjęciu 
widoczny m.in. Zbigniew Rau, były wojewoda łódzki, od 2019 roku poseł. 
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Historia
Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 11

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

26 czerwca – 2 lipca
26 czerwca bolszewicy docho-
dzą do Zwiahla (Nowogród 
Wołyński), na całym froncie 
ukraińskim odrzucając od-
działy armii polskiej na ponad 
200 kilometrów od Kijowa.  
1 lipca Sejm uchwala powoła-
nie 19-osobowej Rady Obrony 
Państwa z Józefem Piłsudskim 
jako przewodniczącym oraz 
przedstawicielami parlamentu, 
rządu i wojska – jako tymczaso-
wej władzy w sprawach prowa-
dzenia wojny. Borys Sawinkow 
rozpoczyna tworzenie spośród 
internowanych w Polsce woj-
skowych rosyjskich ochotniczej 
formacji podporządkowanej 
Dowództwu WP. 2 lipca na 
Froncie Zachodnim Michaił 
Tuchaczewski wydaje rozkaz, 
otwarcie uzasadniając cel ofen-
sywy sowieckiej: „Przez trupa 
białej Polski – do światowego 
pożaru”. 

Michał Kossakowski (dyplo-
mata): 
Po rozmowie z Piłsudskim 
[komisarz generalny Zarządu 
Cywilnego Ziem Wschodnich 
Jerzy] Osmołowski przyznał 
mi się, że bardziej jeszcze niż 
po bytności u [premiera Wła-
dysława] Grabskiego czuje kry-

tyczność na szego położenia. 
Grabski rozumował, przytaczał 
możliwość dalszego cofania 
się jako pewną ewentualność, 
którą w ana lizie przewidywać 
należy; Piłsudski mówi o niej 
jako o konieczności. „Będziecie 
– powiada – mieć teraz chwile 
ciężkie w Mińsku, będę sta-
rał się, zatrzymując się na linii 
dawnych okopów niemieckich, 
utrzymać w swym ręku Moło-
deczno, ale czy to się powiedzie 
– nie wiem.”
Coś się w nim zmieniło, wyglą-
da przybity. Odczuwa widać 
dotkliwie, jak bardzo się pomy-
lił, jak bardzo nie docenił tego, 

że pochód na Kijów wzmoże  
w Rosji ducha, którego Czerwo-
nej Armii dotąd brakowało. […] 
Omylił się, nie do cenił rzeczy 
zaiste subtelnej, on – tak prze-
nikliwy dotąd wyczuwacz możli-
wości politycznych. A podczas 
tego, gdy Piłsudski bada swe 
obliczenia, salony warszawskie 
rozbrzmiewają przechwałkami 
tych, którzy się nie omylili, którzy 
wiedzieli, że pochód na Ukrainę 
skończyć się inaczej nie może, 
którzy rzekomo uprzedzali Za-
mek i Belweder, że wzięcie Kijo-
wa obudzi ducha narodowego 
w Rosji. Przechwałki te swym 
zadufaniem, ekspansywnością 

wykrzykników, swym samo-
zadowoleniem, budzą wiele 
niesmaku, bo przypominają mi 
te go rozchełstanego, pijanego 
bolszewika, który w dniu odda-
nia Mińska Niemcom kroczył 
środkiem ulicy i przygrywając 
na harmonijce, śpiewał: „Do-
igralis’! Doigralis’!”.

Warszawa, 27 czerw  ca 1920 
[Rok 1920. Wojna polsko-radziecka 

we wspomnieniach i innych 
dokumentach, Warszawa 1990]

Por. Władysław Broniewski 
(1 Pułk Piechoty Legionów):
Z patrolu na patrol, z wypadu 
na wypad – i tak bez przerwy, 

bez odpoczynku. Rezerw nie 
mamy, za słabi jesteśmy, aby 
się bronić, więc musimy atako-
wać. Jest to taktyka ofensywnej 
obrony. Teraz dopiero przypo-
mina mi się stara wojna, kiedy 
to nie spało się, nie jadło, tylko 
biło Moskali i wszy. […] Zapo-
mniałem od dawna, że jestem 
przemęczony i że przemęczam 
się coraz bardziej, odzwycza-
iłem się od spania i rozbierania 
– w ogóle jakiekolwiek narzeka-
nie w obecnej chwili wydaje się 
takie śmieszne i nieaktualne… 
Przed nami, za nami trupy. […] 

Zubkowicze, 29 czerwca 1920
[Władysław Broniewski, Pamiętnik, 

Warszawa 2013]

Łucja Hornowska (miesz-
kanka Warszawy):
Notatki moje przerwane przez 
dni kilka idą dalej, zawierając 
czerwcowe wrzenia strajkowe  
w Warszawie, przesilenie ga-
binetowe ostre – nieustępliwe 
i niepatriotyczne, bo tylko par-
tyjne, zakończone gabinetem 

Grabskiego, mającym cechy 
czegoś skleconego, słabego. 
Niepowodzenia na froncie, 
przesunięcie linii Dniepru na 
linię Słuczy – wreszcie przerwa-
nie tejże linii... czyni, że piszę: „O 
Jezu, teraz się może pocznie 
walić wszystko”. 
I na tym ciężkim okrzyku prze-
rywam moje notatki, niezdolna 
wykrzesać z siebie nic jaśniej-
szego, nic, co by tchnęło zaufa-
niem do idących dni.

Warszawa, 30 czerwca 1920
[Łucja Hornowska, Wspomnienia, 
Biblioteka Narodowa, mf. 89750]

Dmitrij Mereżkowski (poeta  
i pisarz rosyjski): 
Zgaszenie pożaru na Wscho-
dzie, z którego idą iskry, a nawet 
cała żagiew na świat, powinno 
być najważniejszym zadaniem 
rządów zachodnich. A Polska, 
która jak niegdyś osłaniała 
Europę przed zalewem dziczy 
tatarskiej, osłania ją dziś przed 
najgorszym i najdzikszym bar-
barzyństwem, jakie kiedykol-

Michaił Tuchaczewski i inni dowódcy podczas przeglądu jednostek 
Armii Czerwonej na Froncie Zachodnim, 1920 r.
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Polscy żołnierze w sowieckiej niewoli. 

FO
T.

 R
O

SY
JS

K
IE

 P
A

Ń
ST

W
O

W
E

 A
R

C
H

IW
U

M
 K

IN
O

-F
O

TO
-D

O
K

U
M

E
N

TÓ
W

 W
 K

R
A

S
N

O
G

O
R

S
K

U



29www.lowiczanin.info nr 27      2 lipca 2020         

wiek pojawiło się w dziejach 
ludzkości. Ta Polska powinna 
być otoczona szczególniejszą 
pieczą i w szczególniejszy spo-
sób powinna być wspierana 
przez wszystkie rządy cywilizo-
wane. Bo tylko ona najskutecz-
niej i najpewniej przyczynić się 
może do rychłego zdławienia 
barbarii… […] 

Warszawa, 1 lipca 1920
[Mereżkowski o Lloyd George’u, 

Krassinie i Polsce, „Rzeczpospolita” 
nr 17/1920]

Kpt. Charles de Gaulle (czło-
nek francuskiej misji wojsko-
wej w Polsce):
Trzeba było oglądać straszny 
tłum na przedmieściach Pragi 
i Woli, aby zgłębić, do jakiego 
stopnia nędza może dosięgnąć 
ludzi. Trzeba było iść wzdłuż 
niekończących się ogonków 
kobiet, mężczyzn i dzieci o 
błędnym spojrzeniu, oczekują-
cych godzinami przed sklepem 
miejskiego piekarza na kawał 
czarnego, raz na tydzień wyda-
wanego chleba, odczuwać cią-
żące na swoim samochodzie 
ponure spojrzenia tego tłumu, 
aby zrozumieć, że nasza cywili-
zacja trzyma się na włosku. […] 
Na murach niezliczone afisze, 
przed którymi tłum zatrzymuje 
się dłużej. Są tu odezwy szefa 
państwa, partii politycznych, na-
woływania pod broń i do pod-
pisywania pożyczek. […] Nikt 
nie krzyczy, nie ma poruszenia  
w tłumie. Co to wszystko zna-
czy? Spokój społeczeństwa 
pewnego swojej siły i ufnego 
w swoje przeznaczenie czy 

rezygnacja narodu od wieku 
nieszczęśliwego, który nie miał 
czasu na odbudowanie swojej 
wolnej duszy i którego niepowo-
dzenia nie poruszają?

Warszawa, 1 lipca 1920
[Charles de Gaulle, Bitwa o Wisłę. 

Dziennik działań wojennych 
oficera francuskiego, „Zeszyty 

Historyczne” z. 19, 1971]

Michaił Tuchaczewski (do-
wódca Frontu Zachodnie-
go): 
Czerwoni żołnierze! Wybiła go-
dzina odwetu. Nasze wojska na 
całym froncie przechodzą do na-
tarcia. Setki tysięcy bojowników 
przygotowały się do strasznego 
dla wrogów uderzenia. Wielki 
pojedynek rozstrzygnie losy woj-
ny narodu rosyjskiego z polskimi 
gwałcicielami. Wojska Czerwo-
nego Sztandaru i wojska zabor-
czego orła białego stoją przed 
śmiertelnym starciem. Nim rzu-
cicie się na wrogów, niech was 
przeniknie śmiałość i zdecydo-
wanie. Tylko mając pierś pełną 
odwagi można pokonać wroga. 
Niech nie będzie wśród was 
tchórzy i sobków. W boju zwycię-
ży tylko mężny. Przed natarciem 
niech wasze serce napełni się 
gniewem i bezwzględnością. 
Mścijcie się za spalony Bory-
sów, znieważony Kijów, spusto-

szony Połock. Mścijcie się za 
pastwienie się polskiej szlachty 
nad rewolucyjnym narodem ro-
syjskim i naszym krajem. W krwi 
rozgromionej polskiej szlachty 
utopcie zbrodniczy rząd Piłsud-
skiego. […] Armia Czerwona 
okryje się nową wiekopomną 
sławą. Spojrzenia całej Rosji są 
zwrócone na Front Zachodni. 
[…] Spełnimy nadzieje socjali-
stycznej Ojczyzny. Pokażemy 
w praktyce, iż wysiłek kraju nie 
poszedł na marne. Bojownicy 
robotniczej rewolucji! Skierujcie 
swe spojrzenie na Zachód. Na 
Zachodzie decydują się losy 
światowej rewolucji. Przez tru-
pa białej Polski prowadzi droga 
do światowego pożaru. Na ba-

gnetach poniesiemy szczęście 
i pokój pracującemu człowie-
czeństwu. Na zachód! Do de-
cydujących bitew, do głośnych 
zwycięstw! Szykujcie kolumny 
bojowe. Wybiła godzina natar-
cia. Na Wilno, Mińsk, Warszawę 
– marsz!

Smoleńsk, 2 lipca 1920
[Na zapad! Prikaz wojskam 
zapadnogo fronta nr 1423, 

„Krasnoarmiejec” nr 326/1920, 
tłum. Michał Ceglarek]

Zygmunt Klukowski (lekarz):
Na tutejszym terenie też wszczął 
się ożywiony ruch skierowany 
ku możliwie największemu roz-
budzeniu świadomości narodo-
wej, ku utworzeniu tak zwanego 

frontu wewnętrznego i przygo-
towaniu społeczeństwa do znie-
sienia ewentualnych ciężkich 
prób. […] Na Rynku odbyło się 
kilka publicznych wieców pro-
pagandowych, wreszcie przy-
stąpiono do zorganizowania 
miejscowego Komitetu Obrony 
Narodowej. […] Z uczniów szko-
ły powszechnej zorganizowano 
Harcerski Oddział Straży Mo-
stów. Komendantem tej straży 
był uczeń VI klasy gimnazjum 
Stefan Jóźwiakowski […]. Chłop-
cy z przejęciem pełnili swą służ-
bę i w dzień, i w nocy. […] 
Wobec coraz groźniejszych wie-
ści, młodzież starsza licznie za-
częła się zgłaszać na ochotnika 
do szeregów wojskowych. [...] 
Komisja poborowa pracowała 
w Zamo  ściu bez przerwy. […] 
A sytuacja stawała się istotnie 
coraz groźniejsza. Dochodziły 
nas hiobowe wieści o cofaniu 
się armii polskiej na całym 
froncie i o szybkim posuwaniu 
się naprzód bolszewików. […] 
W Szczebrzeszynie zaczęły 
pokazywać się pierwsze wozy  
z uciekinierami ze wschodu, wy-
łącznie ze sfer zamożniejszych 
i urzędniczych. Liczne tabory 
wojskowe przeciągały przez 
Szczebrzeszyn, udając się na 
zachód, koleje ograniczyły 
przewóz osób cywilnych, pocz-

ta funkcjonowała coraz gorzej, 
gazety stawały się rzadkością.

Szczebrzeszyn, [Zygmunt 
Klukowski, Zamojszczyzna 

1918–1959, Warszawa 2017]

Józef Drążkiewicz (uczeń 
gimnazjum w Sierpcu):
W Warszawie długo nie mogli-
śmy znaleźć punktu werbun-
kowego. Po pewnym czasie 
dowiedzieliśmy się, że najbliższy 
znajduje się w Cytadeli. Zasta-
liśmy tam gromadę mężczyzn 
siedzących na trawie, którzy 
przyszli tak jak my, żeby zgłosić 
się do wojska. Sądząc po czap-
kach, niektórzy byli studentami. 
Trwała przerwa, więc i my poroz-
kładaliśmy się na trawie. Nieba-
wem podszedł do mnie niezna-
ny kolejarz. Mówił dziwnie. Nas, 
ochotników, nazywał głupcami. 
Zrozumiałem, że był to albo 
szpieg, albo cudzoziemiec, dla 
którego obrona Polski nie miała 
żadnego znaczenia.

[J. Drążkiewicz, Pod Ossowem 
i Tarnopolem, w: Wspomnienia 

sierpczan 1900–1950, Sierpc 1998]

Cykl przygotowany przez Ośrodek 
KARTA na zlecenie Biura Programu 
„Niepodległa” w ramach obchodów set-
nej rocznicy odzyskania przez Polskę 
niepodległości i odbudowy polskiej pań-
stwowości. Dowiedz się więcej: www.
niepodlegla.gov.pl,  www.karta.org.pl

REKLAMA

Warszawa, 1920. Członkowie francuskiej misji wojskowej z polskimi 
oficerami na plaży nad Wisłą. W tle odbudowywany most Poniatowskiego.

FO
T.

 N
A

R
O

D
O

W
E

 A
R

C
H

IW
U

M
 C

Y
FR

O
W

E



 www.lowiczanin.info30

Sport
2 lipca 2020      nr 27   

Sport

PROGNOZA POGODY | 2.07.2020 – 8.07.2020

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje południowa część niżu, 
od piątku klin wyżowy. Napływa ciepła masa 
powietrza.

CZWARTEK – PIĄTEK: 
W czwartek zachmurzenie umiarkowane,  
po południu przelotne opady deszczu i burze, 
ciepło. W piątek słonecznie, zachmurzenie małe 
do umiarkowanego, bez opadów.  
Wiatr zachodni, słaby, 2-4 m/s, w czasie burz 
silny i porywisty. Temp. max w dzień:  
od + 25 st. C w czwartek do + 23 st. C w piątek.  
emp. min w nocy: + 14 st. C do + 13 st. C.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe do 
umiarkowanego, bez opadów oraz bardzo 
ciepło. Wiatr południowo-zachodni, słaby, 
2-4 m/s. Temp. max w dzień: + 24 st. C w sobotę 
do + 25 st. C w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 15 st. C do + 14 st. C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe do 
umiarkowanego, bez opadów, ciepło. 
Widzialność dobra. Wiatr zachodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień:  
+ 25 st. C do + 26 st. C. Temp. min w nocy: + 15 
st. C do + 14 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA: 
Pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 

Lekka atletyka | Mityng Kwalifikacyjny

Niezłe rezultaty w Łodzi 
Po raz drugi w  tym sezonie 

możliwość sprawdzenia swojej 
formy mieli podopieczni trenera 
Mieczysława Szymajdy z  UKS 
Błyskawica Domaniewice i  Sta-
nisława Znyka z UKS GOK Zdu-
ny. 28 czerwca w  Łodzi odbył 
się Ogólnopolski Mityng Kwa-
lifikacyjny ŁOZLA. W  imprezie 
wystąpiła szóstka lekkoatletów 
z naszego powiatu. Miejsca na po-
dium wywalczyli łowiczanie Ja-
kub Pająk i Tomasz Wieteska.

Rywalizację rozpoczęli od 
biegu na 100 m, gdzie pojawi-
li się na starcie dwaj zawodnicy 
UKS GOK Zduny – występujący 
w dwóch rolach jako trener i za-
wodnik Stanisław Znyk oraz Ma-
teusz Kubica.

– Nie dostaliśmy się do fina-
łu, ale osiągnęliśmy jak na swoje 
możliwości bardzo dobre wyniki. 
Pobiegłem w czasie 11.47 s (+0,7) 
i jest to mój najlepszy wynik, od 
kiedy startuje w  kategorii Ma-
sters. Z kolei Mateusz rezultatem 
11.92 s (+2,5) o 0.33 pobiegł szyb-
ciej od rekordu życiowego. Wynik 
ten jednak nie może być uznany 
jako rekord, bo wiatr przekroczył 
dopuszczalną normę – komentu-
je Znyk.

W biegach sprinterskich na 200 
m wystąpiły dwie zawodniczki 
UKS Błyskawica – Julia Perzyń-
ska, która z  wynikiem 27.66 s 
(+1,4) ustanowiła rekord życiowy 
oraz Paulina Pakuła, która pobie-
gła w czasie 32.28 s (+1.1). 

– Dziewczęta zajęły miejsca 
poza czołówką, ale z występu Jul-
ki można być zadowolonym. Obie 
wystąpiły również w  konkursie 
skoku wzwyż. Paulina startowa-
ła w grupie B, gdzie z wynikiem 
1.45 m zajęła miejsce czwarte. 
Taką samą lokatę zajęła Julka, któ-
ra startowała w mocniejszej grupie 
A osiągając 159 cm – podsumo-
wał trener Mieczysław Szymajda.

W skoku wzwyż wśród męż-
czyzn wystartował, reprezentują-
cy UKS Błyskawica, Jakub Pająk, 
który z wynikiem 200 cm był dru-
gi, natomiast w skoku w dal, jego 
kolega klubowy, trenowany przez 
Stanisława Znyka, Tomasz Wiete-
ska był trzeci z wynikiem 6.47 m 
(+4.7 – wiatr ponad normę).

– Obaj nie ustanowili rekordów 
życiowych, ale jak na pierwszy 
start w sezonie letnim można po-
wiedzieć, że nie było źle – mówi 
krótko Szymajda.  zł

Piłka nożna | Przygotowania Pelikana do rozgrywek

Wciąż niepełny skład ligowców
Piłkarskie rozgrywki, przynajmniej te na szczeblu 
centralnym, powoli zbliżają się do końca. Rozgrywki III ligi 
już dawno zostały rozstrzygnięte, a ostateczny układ w tabeli 
został zatwierdzony przez związki. Zapadła też już decyzja, 
kiedy rozpocznie się nowy sezon, chociaż nie są jeszcze 
znane wszystkie zespoły, które w III lidze będą występować.

Nie wiadomo jeszcze kto bę-
dzie spadkowiczem z wyższej kla-
sy rozgrywkowej. Już tylko ma-
tematyczne szanse na utrzymanie 
ma przedostatnia w tabeli Legio-
novia. Zespół, którego trenerem 
jest Bogdan Jóźwiak, a  jednym 
z  piłkarzy Kacper Kaczorow-
ski, do bezpiecznej strefy traci aż 
czternaście punktów, a w tym se-
zonie może ich zdobyć maksy-
malnie jeszcze osiemnaście.

Ponadto zagrożony spadkiem 
wciąż jest Znicz Pruszków (dwa 
punkty przewagi nad strefą spad-
kową), a  nawet dziewiąta Pogoń 
Siedlce. Na ostatecznie rozstrzy-
gnięcia jednak poczekamy. Ostat-
nia kolejka II ligi będzie rozegra-
na 25 lipca. Dla spadkowiczów 
jest to zła wiadomość. Już usta-
lono, że pierwsze mecze nowego 
sezonu rozegrane zostaną 8 sierp-
nia. Oznacza to, że ekipy spadko-
wiczów pomiędzy rozgrywkami 
będą miały dwa tygodnie przerwy.

W kompletnie odmiennej sy-
tuacji będą III-ligowcy. Od ostat-
niego ich meczu ligowego minie 
w sierpniu pięć miesięcy. Podob-
nie, jak większości beniamin-
ków. „Większości”, bo baraże 
musiały dograć ekipy z  Mazow-
sza. Tutaj zwycięzcą mini turnie-
ju została Błonianka Błonie, która 
w  decydującym meczu zwycię-
żyła z Drukarzem Warszawa 3:1. 
Jedną z  bramek dla zwycięzców 
zdobył w tym spotkaniu były za-
wodnik Ptaków – Sebastian Cza-
pa. Na ten moment – uwzględ-
niając mającą marne szanse na 
utrzymanie Legionovię – w gru-
pie pierwszej III ligi mają wystą-
pić 22 zespoły. Sezon – o ile zwią-
zek nie zadecyduje o podziale na 
grupy (w przed bądź w  trakcie 
rozgrywek) – zapowiada się na 
niezwykle wymagający.

A w  tym nowym sezonie ło-
wiczanie na pewno będą mogli 
liczyć na Macieja Wyszogrodz-

kiego. Wychowanek Ptaków jesz-
cze w  czerwcu przedłużył kon-
trakt o kolejne… pięć lat. Trzeba 
przyznać, że jest to okres rzad-
ko spotykany zarówno w  przy-
padku kontraktów w  Pelikanie, 
jak i generalnie w polskiej piłce. 
Ktoś oczywiście może zarzucić, 
że podpisywanie tak długiej umo-
wy z 34-letnim piłkarzem jest nie-
logiczne, ale biorąc pod uwagę 
umiejętności zawodnika i  szcze-
bel rozgrywkowy to wydaje się, 
że gra w wieku 39 lat nie będzie 
dla Wyszogrodzkiego wyzwa-
niem ponad jego siły. Przykładów 
nie trzeba daleko szukać – jeszcze 
w  zeszłym sezonie w  Pelikanie 
grał, dziś 41-letni, Michał Adam-
czyk, który właśnie wywalczył 
awans do III ligi z KS Kutno.

W nowym sezonie na pew-
no nie zobaczymy za to Damiana 
Zagórskiego. 23-letni napastnik 
dołączył do Ptaków w  ostatniej 
przerwie zimowej. I tak, jak nad 
sensem jego transferu można się 
było zastanawiać – ostatnią bram-
kę w  meczu ligowym zdobył 
w październiku 2017, tak wejście 
do biało-zielonych miał imponują-
ce. W pierwszym (jak się okazało 
jedynym) wiosennym meczu za-
grał kwadrans i to mu wystarczy-

ło na dołożenie solidnej cegiełki 
do wygranej z Olimpią Zambrów 
– zdobył bramkę na 3:0.

Kibice Ptaków nie dowiedzą się 
już jednak, czy był to jednostko-
wy przypadek czy też zapowiedź 
zwyżki formy 23-latka. Były pił-
karz, między innymi Elany Toruń, 
postanowił kontynuować karierę 
w innym zespole.

Już w  tę sobotę biało-zieloni 
zagrają pierwszy sparing. Pelikan 
zmierzy się z IV-ligowymi rezer-
wami Wisły Płock. Tydzień póź-
niej zagra z  ligowym rywalem – 
Pogonią Grodzisk Mazowiecki. 

Na pierwszy mecz o  stawkę 
piłkarze Ptaków nie będą musie-
li jednak czekać aż do sierpnia. 
18 lipca zagrają ćwierćfinało-
wy mecz wojewódzkiego Pucha-
ru Polski z  rezerwami Widzewa 
Łódź. Później podopieczni Myko-
li Dremliuka zagrają jeszcze dwa 
sparingi – oba z ligowymi rywa-
lami: 25 lipca z Lechią Tomaszów 
Mazowiecki i na początku sierp-
nia z KS San-Bus Kutno. Łowi-
czanom w  tym okresie meczów 
może jednak przybyć. Jeżeli będą 
dobrze spisywać się w  Pucharze 
Polski to 29 lipca zagrają w półfi-
nale, a 12 sierpnia być może nawet 
w finale.  Mateusz Lis

Szachy | Mistrzostwa Łowicza

Wojciechowski i Siekiera 
mistrzami Łowicza

W lutym rozegrano 1. rundę 
Mistrzostw Łowicza w  szachach 
szybkich P-25’+5”. W planie były 
szybkie trzy piątki i  wyłonienie 
triumfatorów w  dwóch grupach 
wiekowych. Niestety po 6 run-
dach rywalizację w  Łowiczu (i 
jak się potem okazało nie tylko) 
na dłużej zatrzymał korona wirus. 

Ze względu na obowiązują-
ce wytyczne ciężko było znaleźć 
miejsce do dokończenie łowickich 
zawodów. Jednak dzięki uprzej-
mości Krzysztofa Gajdy miłośni-
cy „myślenia przy desce” mogli 
w dniu rozdania świadectw zagrać 
na „Szkiełkach” ostatnie trzy par-
tie w sezonie 2019/2020. 

W grupie A (czyli open) po-
dium opanowali zawodnicy UKS 
„Pałac” Nieborów. Mistrzem zo-
stał Franciszek Wojciechowski, 
który wyprzedził swojego trenera 
Roberta Chojnowskiego i Kacpra 
Zakrzewicza. Dodatkowe nagrody  
otrzymali najlepszy junior Ernest 
Wolski („Pijarski KS”) i  najlep-
sza kobieta w turnieju Magdalena 
Walczak („Pałac”). 

W nieco liczniejszej grupie B 
(do lat 12) każdy zawodnik otrzy-
mał dyplom i nagrodę rzeczową. 
Triumfatorem został z 8. punkta-
mi Szymon Siekiera (Pijarski KS) 
Łowicz. Drugi był Maciej Ciesiel-
ski („Jedynka”), a  trzeci „niepo-
wtarzalny” Adrian Bibo („Pałac”). 
W klasyfikacji „płci pięknej” zwy-

ciężyła zawodniczka z Nieborowa 
– Hanna Przydatek, wyprzedzając 
Maję Wysocką (UKS „Jedynka”) 
i Izabelę Przybysz („Pijarski”). 

Bardzo miłą wiadomością jest 
pobity kolejny rekord frekwencji 
na Ziemi Łowickiej. Puchary i sta-
tuetki wręczał gospodarz obiektu 
– Krzysztof Gajda. W zakończo-
nych rozgrywkach wzięło udział 
aż 79 zawodników. 

Dodatkowymi zdobyczami 
były kategorie szachowe, których 
uzyskano łącznie aż 11. IV zdoby-
li: Krzysztof Biedrzykowski, An-
toni Siwiński, Jakub Tarkowski, 
Kacper Topolski i Bartosz Dębiń-
ski, a od piątku V kategorią mogą 
się chwalić: Kaja Biedrzykowska, 
Michał Kotulski, Natalia Pawlata, 
Dawid Wiśniewski, Michał Wy-
socki i Adam Wielemborek.

Jeśli wszystko wróci do normy, 
kolejny turniej, popularny blitz od-
będzie się  4 września.  Fischer

Piłka nożna | Sparing – IV liga łódzka

Pogrom Orła
Bardzo dobrze w ostatnim me-

czu sparingowym przed krót-
kimi letnimi urlopami spisali  
się podopieczni trenera Dawi-
da Ługowskiego z  IV-ligowego  
Orła Nieborów. Nieborowia-
nie nie pozostawili złudzeń  
beniaminkowi klasy okręgowej 

GKS Bedlno, wygrywając aż 9:1 
(5:0). 

Co ciekawe trenerem zespołu 
z Bedlna jest Łukasz Znyk, który 
był piłkarzem Pelikana w czasach, 
gdy „biało-zieloni” wywalczyli 
historyczny awans do II ligi (drugi 
poziom rozgrywkowy w Polsce).

Orzeł już po pierwszej czę-
ści gry prowadził aż 5:0. W dru-
giej odsłonie rywale jako pierw-
si strzelili gola, ale taka sytuacja 
jeszcze bardziej podrażniła go-
spodarzy, którzy strzelili kolejne 
cztery gole. Dwa z 9 goli dla Orła 
strzelili zawodnicy, którzy mają 
trafić do drużyny trenera Ługow-
skiego. Mowa tu o  Janie Haczy-
kowskim i  Adrianie Musialiku. 
Orzeł chciałby pozyskać również 

innego gracze rezerw Damiana 
Górowskiego, ale ten nie dostał 
zgody na udział w tym meczu. 

 ever
 LKS Orzeł Nieborów – GKS Be-

dlno 9:1 (5:0); br.: Daniel Wasiak 
(15), Bartosz Placek (18), Paweł 
Kutkowski (25), Jan Haczykowski 
(37), Karol Kruk 2 (43 i 71), Ma-
teusz Bartosiewicz (68), Adrian 
Musialik (82) i Jakub Niedźwiadek 
(88) – (49).

Nasi lekkoatleci sprawdzili formę 
w Łodzi.
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Szymon Siekiera zwyciężył  
w turnieju grupy B.
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Oficyna Wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
Waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: redakcja@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 
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Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa Mrzygłód-Waligórska
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Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
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Siatkówka plażowa | V Turniej o Puchar Dyrektora OSiR

Zagórowicz i Pacler  
najlepsi na inaugurację

Miłośnicy plażowej piłki siat-
kowej w  minioną niedzielę, 28 
czerwca, zaczęli sezon 2020. Sy-
tuacja z  koronowirusem nie jest 
już przeszkodą. Obostrzenia już 
nie są tak mocne i  dopuszczają 
organizację kameralnych zawo-
dów. „Plażowicze” sezon zaczęli 
od V Turnieju o Puchar Dyrektora 
OSiR Łowicz, który odbył się na 
boisku na terenie Pływalni Miej-
skiej na ul. Kaliskiej 5. Zwycięz-
cami okazała się para Jakub Zagó-
rowicz / Dominik Pacler. 

Pogoda była bardzo ładna, 
a można powiedzieć, że sprzyja-
ła raczej „plażowaniu” niż graniu 
w  siatkówkę. Do turnieju zgłosi-
ło się 7 par, co świadczy o tym, że 
w Łowiczu jest wąska grupa miło-
śników tej wakacyjnej dyscypliny. 

Organizatorzy zadecydowa-
li, że zawodnicy zagrają syste-
mem brazylijskim, czyli kto prze-
gra dwa spotkania odpada z gry. 
W sumie przeprowadzono 12 spo-
tkań, grając jednego seta do 21. 

Najlepiej poradził sobie do-
świadczony duet Jakub Zagóro-
wicz i  Dominik Pacler. Popular-
ny w siatkarskim gronie „Zagór” 
wrócił do gry po kontuzji i nie za-
grał jeszcze na 100 procent, ale 
okazało się, że razem z Paclerem 
byli tego dnia w dobrej dyspozy-
cji. W finale pokonali młody duet 
Dominik Niedbałka i Jakub Gaw-

ryszczak 22:20. Trzecie miej-
sce zajęła para Cezary Dołowiec 
/ Przemysław Ciechoński, któ-
ra w eliminacjach ograła później-
szych mistrzów. W decydującym 
meczu o 3. pozycji pokonali duet 
Rafał Dudziński / Mikołaj Klim-
kiewicz 23:21. Miejsca 5-6 zaję-
li: Damian Górski / Dominik Kuś 
oraz Mateusz Kosiorek / Wojciech 
Chondzyński, a  na 7. miejscu 
uplasowała się para Albert Misiu-
ra / Olek Heivakh. 

Pozostałe turnieje odbędą się 
na boiskach I LO Łowicz przy uli-
cy Bonifraterskiej. Organizatorem 
XIX edycji Otwartych Mistrzostw 
Łowicza jest Ośrodek Sportu 
i  Rekreacji oraz grupa zagorza-
łych miłośników plażówki z  na-
szego miasta, która zapewnia do-
brą atmosferę tej rywalizacji. Z jej 
strony za organizację odpowiadają 
Dominik Kuś i Jakub Zagórowicz. 

Harmonogram dalszej części 
sezonu plażowego wyglądał bę-
dzie tak: 18 lipca – I Puchar Ło-
wicza w  siatkówce plażowej i  8 
sierpnia – XIX Otwarte Mistrzo-
stwa Łowicza w siatkówce plażo-
wej.  zł

V edycja Łowickiego Turnieju 
Siatkówki Plażowej. Łowicz, 28 
czerwca 2020 roku:

Runda I:
 Cezary Dołowiec (Dobrów) / 

Przemysław Ciechoński (Kamie-
niec) – Dominik Niedbałka (Nie-
borów) / Jakub Gawryszczak (Ja-
strzębia) 21:15

 Albert Misiura / Olek Heivakh 
(obaj Łowicz) – Jakub Zagórowicz 
(Łowicz) / Dominik Pacler (Sypień) 
7:21

 Rafał Dudziński / Mikołaj Klimkie-
wicz (obaj Łowicz) – Damian Gór-

ski / Dominik Kuś (obaj Łowicz) 
21:18

 Pauza: Mateusz Kosiorek (Świe-
ryż Drugi) / Wojciech Chondzyński 
(Łowicz).
Runda II:

 Cezary Dołowiec / Przemysław 
Ciechoński – Jakub Zagórowicz / 
Dominik Pacler 21:16

 Rafał Dudziński / Mikołaj Klim-
kiewicz – Mateusz Kosiorek / Woj-
ciech Chondzyński 21:15

 Mecze repasażowe – I runda: 
 Dominik Niedbałka / Jakub Gaw-

ryszczak – Albert Misiura / Olek 
Heivakh 21:12

 Pauza: Damian Górski / Dominik 
Kuś.
Mecze repasażowe – II runda: 

 Mateusz Kosiorek / Wojciech 
Chondzyński – Dominik Niedbałka 
/ Jakub Gawryszczak 16:21

 Damian Górski / Dominik Kuś – 
Jakub Zagórowicz / Dominik Pac-
ler 10:21
Mecze półfinałowe: 

 Cezary Dołowiec / Przemysław 
Ciechoński – Dominik Niedbałka / 
Jakub Gawryszczak 19:21

 Rafał Dudziński / Mikołaj Klimkie-
wicz – Jakub Zagórowicz / Domi-
nik Pacler 17:21
Mecz o 3. miejsce: 

 Cezary Dołowiec / Przemysław 
Ciechoński – Rafał Dudziński / Mi-
kołaj Klimkiewicz 21:17
Mecz o 1. miejsce: 

 Dominik Niedbałka / Jakub Gaw-
ryszczak – Jakub Zagórowicz / 
Dominik Pacler 20:22

1. Jakub Zagórowicz / Dominik Pacler 5 4

2. Dominik Niedbałka / Jakub Gawryszczak 6 4

3. Cezary Dołowiec / Przemysław Ciechoński 4 3

4. Rafał Dudziński / Mikołaj Klimkiewicz 4 2

5. Damian Górski / Dominik Kuś 3 1

 Mateusz Kosiorek / Wojciech Chondzyński 2 0

7. Albert Misiura / Olek Heivakh 2 0

Piłka nożna | Przygotowania do sezonu

Dwa mecze rocznika 2009
Podopieczni trenera Mateusza 

Miazka z rocznika 2009 z MUKS 
Pelikan Łowicz wygrali kolejny 
mecz kontrolny. Tym razem łowi-
czanie którzy wystąpili w  szero-
kim składzie personalnym okazali 
się lepsi od Zawiszy Rzgów, wy-
grywając 7:1.

W związku z  brakiem meczu 
sparingowego rocznika 2008 do 
drużyny z rocznika 2009 dołączył 
również Maciej Majchrzak, któ-
ry już po 7. minutach cieszył się 
z  hattricka! Autorami kolejnych 
goli dla „biało-zielonych” byli: 
Antoni Bąba (dwa trafienia), Ja-
kub Dudziński i Kryspin Jagiełło. 

Ten ostatni bardzo dobrze prezen-
tował się na boisku, często posy-
łać prostopadłe podania do swoich 
kolegów. 

– W  niedzielnym spotkaniu 
szansę gry dostali wszyscy zawod-
nicy trenujący w  mojej grupie. 
Przeciwnik jednak nie zawiesił 
nam wysoko poprzeczki i  pew-
nie prowadziliśmy grę w  całym 
spotkaniu. Bardzo dobra pierw-
sza dwudziestominutowa tercja 
w  naszym wykonaniu, w  której 
szybko wyszliśmy na prowadze-
nie i  w całości kontrolowaliśmy 
przebieg spotkania. W późniejszej 
fazie meczu w  naszą grę wkra-

dło się zbyt dużo chaosu i niestety 
nie wyglądało to tak, jak chociaż-
by w meczu z UKS SMS, jednak 
gdyby nie bramkarz gości wynik 
byłby dużo wyższy – powiedział 
trener Mateusz Miazek.

Spotkanie sparingowe zagra-
li również zawodnicy trenera Se-
bastiana Sumińskiego z  drugiej 
grupy treningowej. Gracze Peli-
kana mierzyli się w  Nieborowie 
z Orłem Nieborów. Po ciekawym 
spotkaniu padł remis 3:3, a łowi-
czanie stracili prowadzenie 3:1 
w samej końcówce meczu. 

– To dopiero początki po zmia-
nie rozmiarów boiska i  widać 
jeszcze trochę zagubienie, z czego 
skorzystali rywale i to oni prowa-
dzili grę do przerwy, ale udało się 
wyprowadzić kilka fajnych kontr-

ataków, z czego dwa zamieniliśmy 
na bramki. Po przerwie obraz gry 
się odwrócił i to my utrzymywali-
śmy się przy piłce, niestety po kil-
ku indywidualnych błędach straci-
liśmy trzy bramki – ocenił trener 
Sumiński.  ever

Sparing: 
 MUKS Pelikan-2009 Łowicz – 

GLKS Zawisza Rzgów 7:1 (4:0, 
2:0, 1:1); br.: Maciej Majchrzak 3 
(1, 5 i 7), Antoni Bąba 2 (15 i 35), 
Jakub Dudziński (35) i Kryspin Ja-
giełło (50) – (45).
Pelikan-2009: Aleksander Jaros 
– Adrian Koper, Franciszek Uczci-
wek, Kacper Trębski, Jakub Du-
dziński – Kryspin Jagiełło, Antoni 
Bąba, Fabian Chlebny – Maciej 
Majchrzak. Na zmiany wchodzili: 
Jan Uczciwek, Miłosz Skonieczny, 
Gabriel Majcher, Mateusz Staszew-
ski, Paweł Papuga, Miłosz Polań-
czyk i Gabriel Adamczyk.

 LKS Orzeł-2008 Nieborów – 
MUKS Pelikan-2009 II Łowicz 
3:3 (0:2); br.: Miłosz Polańczyk, Ma-
teusz Staszewski i Kacper Trębski.
Pelikan-2009 II: Aleksander 
Jaros – Gabriel Majcher, Kacper 
Trębski, Mateusz Rak, Miłosz 
Polańczyk – Miłosz Skonieczny, 
Paweł Papuga, Amelia Sękowiak – 
Mateusz Staszewski.

Piłka nożna | Klasa okręgowa i klasa A

Sparingi w pełni
Zespoły z naszego regionu ro-

zegrały kolejne mecze kontro-
lne przed zbliżającymi się roz-
grywkami ligowymi w  sezonie 
2020/2021. Aż dwa mecze sparin-
gowe ma za sobą Olimpia Chąśno, 
lecz trener Jarosław Burzykowski 
ma o czym myśleć, ponieważ jego 
zespół stracił w  tych dwóch me-
czach aż… 10 goli. Olimpia prze-
grała bowiem ze Stalą Głowno 1:4 
(1:1) oraz z Orkanem Sochaczew 
4:6 (0:3). 

– Po meczu ze Stalą wiemy, 
że dużo pracy przed nami, był to 
pierwszy mecz po małej przerwie 
ale uważam ten sparing za owoc-
ny. I wierzę że zespół wyciągnie 
z niego wnioski. Niestety, sparing 
z Orkanem zagraliśmy tragicznie, 
gdyby nie koszulki, to ciężko było-
by mi poznać mój zespół. W ostat-
nich dwóch sparingach z zespoła-
mi czwartoligowymi mieliśmy 
naprawdę dobre momenty gry, 
a dziś, ze słabym przeciwnikiem, 
zagraliśmy naprawdę fatalnie. Ze-
spół musi się zastanowić nad swo-
im podejściem mentalnym do gry 
w  piłkę, bo po takich meczach 
jest po prostu wstyd – podsumo-
wał Jarosław Burzykowski, trener 
„Olimpijczyków”.

Dobrze na tle wicelidera po-
przednich rozgrywek Zrywu 
Wygoda spisała się Korona Wej-
sce, czyli beniaminek klasy okrę-
gowej. Koronę do wygranej 4:1 
(1:0). W drużynie z Wejsc wystę-
pować mają Łukasz Sejdak (po-
przedni sezon spędził w  IV-ligo-
wych rezerwach Pelikana) i Kamil 
Bogusz (Orzeł Nieborów). 

– Poprawny mecz w  naszym 
wykonaniu i  jednocześnie moc-
no obrazujący nad czym musimy 
popracować w  okresie przygoto-
wawczym. Bardzo budująca jest 
pewna dojrzałość wciąż bardzo 
młodego zespołu oraz jakość do 
gry wnoszona przez nowych za-
wodników – ocenił trener Korony 
Michał Dobrzyński. 

Dużo działo się w meczu der-
bowym w  gminie Zduny, gdzie 
Astra zremisowała ze Startem Zła-
ków Borowy 4:4. 

– Mecz na pewno widowisko-
wy, co mówi wynik. Staraliśmy 
się prowadzić grę, co skutkowało 
wyjściem na prowadzenie, jednak 
kilka błędów indywidualnych, kil-
ka zmarnowanych okazji, w  tym 
niewykorzystany rzut karny dla 
naszej drużyny, przełożyło się na 
wynik spotkania. Myślę, że po-
przez takie mecze można wy-
ciągnąć dużo wniosków, widać 
błędy, które trzeba poprawić, co 
przełoży się na te najważniejsze 
mecze, ligowe – powiedział Adam 
Wojda, drugi trener Astry.

– Mecz zaczęliśmy bardzo ner-
wowo, popełnialiśmy dużo pro-
stych błędów, co skutkowało 
tym, że przegrywaliśmy do prze-
rwy 3:2. Po przerwie wyglądało 
to już znacznie lepiej, było wię-
cej akcji zespołowych zakończo-
nych strzałami, w  tym dwa oka-
zały się celne. Ozdobą spotkania 

była na pewno bramka Krystiana 
Podleśnego z 25 m. Kolejny cen-
ny sparing dla naszego zespołu. 
Cieszy fakt, że gramy praktycz-
nie samymi młodzieżowcami, co 
jest dobrym prognostykiem na 
przyszłość. Teraz przed nami cięż-
ka praca na treningach oraz kolej-
ne sparingi – dodał Rafał Bogus, 
szkoleniowiec Startu.  ever

Sparingi: 
 SKF Zryw Wygoda – LKS Koro-

na Wejsce 1:4 (0:1); br.: Wojciech 
Guzek – Eryk Woliński 2 i Piotr Bu-
czek 2.
Korona: Patryk Żaczek – Mariusz 
Wasilewski, Piotr Olkowicz, Prze-
mysław Żaczek, Mateusz Klimczak 
– Łukasz Sejdak, Mateusz Szafaro-
wicz – Kamil Bogusz, Eryk Woliński, 
Mariusz Zydlewski – Piotr Buczek. 
Na zmiany wchodzili: Sebastian 
Stańczak – Mateusz Sierota, Mate-
usz Buczek i Tomasz Jabłoński.

 GKS Olimpia Chąśno – KS Stal 
Głowno 1:4 (1:1); br.: Damian Janik 
(30) – Damian Mospinek (45), Kac-
per Osiński (68), Radosław Kuciński 
(77 karny) i Dawid Szymczak (80).
Olimpia: Jacek Milczarek – Rafał 
Kołaczyński, Damian Janik, Robert 
Czarnota, Bartłomiej Skoneczny – 
Kamil Janikowski, Marcin Matuszew-
ski, Rafał Bogus, Marcin Grochole-
wicz – Jakub Szczapa, Przemysław 
Bury. Na zmiany wchodzili: Kamil 
Gać, Jakub Gać, Szymon Kowal-
czyk, Daniel Okraska, Krystian Ma-
chała, Mateusz Sierota, Kamil Kwiat-
kowski i Dawid Lenarczyk.

 GKS Olimpia Chąśno – KS Or-
kan Sochaczew 4:6 (0:3); br.: Mar-
cin Matuszewski 50 (karny), Szymon 
Kowalczyk (70), Przemysław Bury 
(72) i Sebastian Witkowski (85) – 
Cezary Czarnecki 3 (15, 65 i 85), 
Sebastian Wójcik (31), Mateusz Ka-
czorowski (44) i Kamil Śmigiel (78).
Olimpia: Jacek Milczarek – Mar-
cin Matuszewski, Daniel Okraska, 
Damian Janik, Jakub Gać – Jakub 
Szczapa, Bartłomiej Skoneczny, 
Szymon Kowalczyk, Mateusz Sie-
rota – Przemysław Bury, Marcin 
Grocholewicz. Na zmiany wchodzili: 
Kamil Kwiatkowski, Marcel Sierota, 
Jakub Rembiejewski i Sebastian 
Witkowski.

 SKS Astra Zduny – LKS Start 
Złaków Borowy 4:4 (3:2); br.: Da-
niel Morawski, Kacper Kosmowski, 
Mariusz Dylik i Daniel Małek – Adam 
Górski, Kamil Kołaczyński, Krystian 
Podleśny i Konrad Podleśny.

Duet Woliński – Buczek  
będzie groźny dla każdej drużyny 
w „okręgówce”
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Szeroka kadra Pelikana 2009 dała wygraną.
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Wciąż niepełny 
skład ligowców
– przygotowania Pelikana do rozgrywek. str. 30

Zagórowicz i Pacler 
najlepsi na inaugurację
V Turnieju o Puchar Dyrektora OSiR. str. 31

Koszykówka | I liga męskiej

Księżak zgłoszony do I ligi
Mamy dobre wieści 
dla kibiców koszykówki 
w Łowiczu. 
Władze klubu zgłosiły 
zespół do rozgrywek I ligi, 
zatem powoli można 
zacząć budować zespół. 
To ważna informacja, 
którą podzielił się 
z nami prezes Robert 
Kucharek.

– Mamy dobre informacje. 
Zgłosiliśmy zespół, ale jest jesz-
cze kilka niewiadomych. Na ra-
zie nie wiemy jaką pomoc dosta-
niemy od miasta, ale wiemy, że 
radni upoważnili Burmistrza do 
znalezienia pieniędzy w budżecie 
i przesunięcia ich na sport – mówi 
prezes Kucharek. 

Teraz już zaczynają się rozmo-
wy z trenerem i zawodnikami. Po 
bardzo dobrym sezonie w Łowi-
czu ma zostać trener Michał Spy-

chała, który będzie odpowiedzial-
ny za budowanie drużyny. 

– Już zaczynamy rozmowy 
z trenerem i zawodnikami, jednak 
na razie nie jest to łatwe, ponieważ 
nie wiemy, jakim budżetem bę-
dziemy dysponować. Nasi zawod-
nicy mają za sobą dobry sezon 
i mają dobre propozycje z innych 
klubów. Aby zostali z nami musi-
my mieć mocne argumenty. Mam 
nadzieję, że wszystko ułoży się po 
naszej myśli – dodaje. 

Sprawa fi nansów dla Księża-
ka jest poważna, ponieważ roczny 
budżet klubu musi wynosić oko-
ło 1 mln 200 tys. zł. Aby zacząć 
zmagania we wrześniu klub po-
trzebuje 450 tysięcy zł. Bez pomo-
cy z Miasta nie będzie możliwości 
walki na zapleczu ekstraklasy. 

– Mamy nadzieję, że radni znaj-
dą sposób jak wygospodarować fi -
nanse dla klubu. W drugim półro-
czu potrzebujemy ok. 450 tys. zł. 
Jeśli zapadnie pozytywna decy-

zja to zaczniemy budować zespół. 
Oczywiście poziom drużyny za-
leżeć będzie od dofi nansowania. 
Aby grać i walczyć o górną część 
tabeli, tak jak w  tamtym sezo-
nie, musimy liczyć się z większy-
mi kosztami – mówił przed sesją 
Rady Miejskiej prezes Kucharek. 

Kibice mają nadzieję, że uda 
się zbudować team, który będzie 
w stanie powalczyć z każdym ry-
walem w I lidze, tak jak w minio-
nym sezonie.  zł

Koszykówka | Zakończenie sezonu KKS Bzury Łowicz

Koszykarze Bzury zakończyli sezon 
Działacze i młodzi 
koszykarze KKS Bzura 
z roczników 2007, 
2006, 2005 i 2004 
podsumowali miniony 
sezon, który był nieco 
inny niż zazwyczaj. 
To był pierwszy rok 
funkcjonowania klubu 
i ze względu na epidemię 
wirusa, okazał się dość 
trudny dla działaczy 
trenerów i zawodników.

Uroczyste podsumowanie od-
było się w piątek, 26 czerwca, Re-
stauracji Stara Łaźnia w Łowiczu.

– To był pierwszy sezon w hi-
storii KKS Bzura Łowicz. Sezon 
bardzo nietypowy, bo dogrywa-
ny po więcej niż dwumiesięcz-
nej przerwie spowodowanej pan-
demią koronawirusa COVID-19. 
Mimo pewnych niepowodzeń 
sezon możemy uznać za udany. 
Zdobyliśmy przecież medal w cy-
klu U13! Zanotowaliśmy pasmo 
czterech zwycięstw z rzędu w cy-
klu U14 i  zajęliśmy w efekcie 7. 
miejsce (na 11 drużyn), a  prze-
cież graliśmy drużyną składającą 
się niemal wyłącznie z młodszych 
roczników. Słabiej niż oczekiwali-
śmy zaprezentował się jedynie ze-

spół U16 – mówił prezes klubu, 
Grzegorz Kołaczyński. 

– Z myślą o dalszym rozwoju 
naszego klubu przeprowadziliśmy 
trening naborowy dla młodszych 
roczników. Mam nadzieję, że ko-
lejny sezon będzie dla nas jeszcze 
lepszy – dodał. 

Zarząd KKS Bzura docenił wy-
siłek każdego z  podopiecznych 
i  każdy zawodnik otrzymał pa-
miątkowy dyplom i podziękowa-
nia. – Dzięki uprzejmości i  go-
ścinności naszego sponsora, czyli 
Restauracji Stara Łaźnia w Łowi-
czu, po części ofi cjalnej mogliśmy 
ugościć naszych podopiecznych 
i  ich Rodziców pysznie przyrzą-
dzonymi daniami z grilla, słodko-
ściami, napojami. Było smacznie 
i sympatycznie. Spotkanie zostało 
uwiecznione wspólnymi zdjęcia-
mi. Wszystkim bardzo dziękuje-
my! – dodaje prezes. 

O minionym sezonie i planach 
na kolejny opowiedział też krótko 
główny szkoleniowiec w  klubie 
KKS Bzura, Dragan Ristanović. 

– To był dla nas trudny sezon. 
Dobrze, że udało się go skoń-
czyć po zaskakującej przerwie. 
Na szczęście wytrzymaliśmy to 
jako młody klub, który praco-
wał tylko 7 miesięcy. Myślę, że 
trzeba powiedzieć, że zrobiliśmy 
dużo pracy z dzieciakami, jednak 

ta epidemia trochę to zahamowa-
ła. Dobrze, że nasze trzy zespoły 
zostały razem i dokończyły sezon. 
Wyniki może mogły być lepsze, 
ale nie można narzekać. W kate-
gorii wiekowej U13 zajęliśmy 4. 
miejsce, a w kategorii U 14 w run-
dzie fi nałowej o miejsca 7-10 nie 
przegraliśmy meczu. Ta druga 
runda była bardzo dobra. W kate-
gorii U16 było ciężko. Część za-
wodników, która przyszła z Księ-
żaka była osłabiona i musieliśmy 
budować drużynę. Mieliśmy tyl-
ko pół zespołu. Ale udało się dołą-
czyć innych chłopaków z Głowna 
i zagraliśmy. W tym roku będzie 
lepiej – mówi trener Bzury 

Już od października koszykarz 
Bzury zagrają swój drugi sezon. 
Są plany na start trzy, a może na-
wet cztery zespołów. 

– Cały czas szukamy nowych 
graczy, bo wiem, że w tym wie-
ku można się szybko nauczyć 
podstaw koszykówki, aby zagrać 
w  kategoriach wiekowych U13 
czy nawet U15. Mam nadzieję, że 
te trzy zespoły będą dalej rywali-
zować, tylko nie wiemy jeszcze 
w jakich kategoriach. Czy powsta-
ną nowe kategorie – U15, U17. 
Może uda się stworzyć nowy mło-
dy zespół. To nie będzie łatwe, ale 
może się udać – dodaje trener Ri-
stanović.  zł

Koszykówka | Woj. liga młodzików U14M

Jest decyzja, 
jest 7. miejsce Bzury

Tydzień temu pisaliśmy o ostat-
nim ligowym meczu młodych ko-
szykarzy KKS Bzura-2006 Ło-
wicz w drugiej rundzie rozgrywek 
w wojewódzkiej lidze koszykówki 
młodzików U14. 

Przypomnijmy, że nasz zespół 
w  rundzie fi nałowej o  miejsca 
7-10 był do tej pory niepokonany 
i miał na koncie trzy zwycięstwa. 
Zajmował 1. miejsce w  ligowej 
tabeli, ale żeby je utrzymać mu-
siał wygrać starcie w Radomsku. 
Pierwszy mecz Bzura w Łowiczu 
wygrała 59:49 jednak w rewanżu 
podopieczni trenera  Dragana Ri-
stanovića przegrali dość wyraź-
nie 52:90 i spadli na 2. miejsce, co 
na chwilę zepchnęło ich 8. lokatę 
w lidze wojewódzkiej w gronie 10 
zespołów.

 Była jednak pewna nieścisłość 
i sytuacja się zmieniła. Miejscowi 
nie mieli 10 zawodników, a w ta-
kim przypadku obowiązywał wal-

kower. Sprawa została wyjaśnio-
na, i Wydział Rozgrywek ŁZKosz 
wydał decyzję, że mecz walkowe-
rem wygrała drużyna KKS Bzura, 
co oznacza, że nasi reprezentanci 
ostatecznie uplasowali się w  na 
7. miejscu w województwie łódz-
kim. 

– Ten wynik dla nas jest ważny. 
Cieszymy się z tego 7. miejsca. To 
była bardzo dobra runda w wyko-
naniu młodych graczy. W fi nałach 
o  miejsca 7-10 nie przegraliśmy 
meczu i to może cieszyć – komen-
tuje trener Dragan Ristanović.

Teraz przed zawodnikami krót-
ki odpoczynek i  czas na kolejne 
treningi doskonalące koszykarskie 
umiejętności.  zł

 Tabela końcowa rundy fi nało-
wej o miejsca 7-10: 

1. KKS Bzura-2006 Łowicz (2) 6 10 362-366

2. UKKS Radomsko (1) 6  8 286-297

3. UMKS Piotrcovia Piotrków Tryb. (4) 6  8 382-320

4. KKS Pro-Basket MOSiR Kutno (3) 6  8 309-336

CZWARTEK, 2 LIPCA:
 9.00-11.00 i 17.00-19.00 – Hala 

sportowa OSiR nr 2 w Łowiczu, 
ul. Topolowa 2; UMKS Księżak 
Łowicz – 2. Summer Camp 
2020; dwa treningi dziennie po 
2h, dzielące się na: treningi ko-
szykarskie, treningi motoryczne, 
konkursy rzutowe, turnieje 1x1 
i turniej 3x3; kontrola motoryczna 
zawodników, testy sprawnościo-
we, rozpisanie indywidualnego 
planu treningu na okres wakacyj-
ny; świetną atmosferę i niespo-
dzianka dla każdego uczestnika;

 12.00 – Boisko Orlik w Łowiczu, 
ul. Bolimowska 15/19b; „Sporto-
we Wakacje 2020”: Gry i za-
bawy – szkoły podstawowe;

 12.00-12.40 – Pływalnia OSiR 
w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

PIĄTEK, 3 LIPCA:
 9.00-11.00 i 17.00-19.00 – Hala 

sportowa OSiR nr 2, ul. Topolowa 
2; UMKS Księżak Łowicz – 2. 
Summer Camp 2020; 

SOBOTA, 4 LIPCA:
9.00 – Boisko SP nr 2 w Łowi-
czu, ul. A.Mickiewicza 1; Księ-
żacki Basket – Turniej ko-
szykówki 3x3; Turniej 3x3. 
Kategorie wiekowe mężczyzn: 
Open, U18, U16, U14, U12 
i U9, kategorie wiekowe ko-
biet: U14 i U9; 

 9.00-10.00 – Korty Tenisowe 
w Łowiczu, ul. Powstańców 1863 
roku 10; Nauka gry w tenisa 
ziemnego;

  11.00 – Boisko GKS Olimpia 
w Chąśnie, Chąśno Drugie 44a; 
Sparingowy mecz piłki noż-
nej: KS Pelikan Łowicz – ZKS 
Wisła II Płock SSA;

PONIEDZIAŁEK, 6 LIPCA:
 12.00-12.40 – Pływalnia OSiR 

w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

WTOREK, 7 LIPCA:
 12.00 – Boisko Orlik w Łowiczu, 

ul. Bolimowska 15/19b; „Sporto-
we Wakacje 2020”: Gry i za-
bawy – szkoły podstawowe;

 12.00-12.40 – Pływalnia OSiR 
w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

ŚRODA, 8 LIPCA:
 12.00-12.40 – Pływalnia OSiR 

w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

CZWARTEK, 9 LIPCA:
 12.00 – Boisko Orlik w Łowiczu, 

ul. Bolimowska 15/19b; „Sporto-
we Wakacje 2020”: Gry i za-
bawy – SP. Gogo 

Piłka nożna | UKS Soccer Kids

Wakacyjne treningi dla maluchów
Uczniowski Klub Sportowy 

Soccer Kids w  lipcu przeprowa-
dzi bezpłatne treningi dla zawod-
ników i zawodniczek z roczników 
2014, 2015 i 2016. 

– Treningi odbywać się będą 
na boisku Orlik przy ul. Boli-
mowskiej 14/18b w każdą sobotę 
w godzinach przedpołudniowych. 
Mogą przychodzić zawodnicy tre-

nujący już w klubie, jak również 
nowi, którzy chcą się pobawić 
w  grę w  piłkę nożną. Wszystkie 
treningi są bezpłatne – ocenił tre-
ner koordynator Soccer Kids, Ma-
ciej Grzegory. 

Więcej informacji o letnich tre-
ningach można uzyskać u trenera 
Macieja Grzegorego pod nume-
rem telefonu 662-553-864.  ever

Koszykarska „rodzina” KKS Bzura Łowicz przed restauracją Stara Łaźnia.
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Oliwier Kołaczyński jest podstawowym graczem Bzury w kat. U 14 M.
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